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(ສພຊ) - ກອງປະຊຸມ
ຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ ປະ
ຈໍາເດືອນທັນວາ 2024 ໄດ້ດໍາ
ເນີນໃນວັນທີ 30-31 ທັນວາ
ຜ່ານມາ ໂດຍການເປັນປະທານ
ຂອງທ່ານ ປອ. ໄຊສມົພອນ ພມົ
ວິຫານ ກໍາມະການກົມການເມືອງ
ສູນກາງພັກ, ປະທານຄະນະປະ
ຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ; ມີບັນດາ
ທ່ານຮອງປະທານຄະນະປະຈໍາ
ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ກຳມະການ
ຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ, ບັນ
ດາທ່ານລັດຖະມົນຕີ ແລະ ຮອງ
ລັດຖະມົນຕີກະຊວງ, ອົງການທ່ີ

(ສພຊ) - ວັນທີ 27 ທັນ
ວາ 2024 ທ່ີເມືອງວຽງຄຳ ແຂວງ
ວຽງຈັນ, ຄະນະກຳ ມະການລະ
ດັບຊາດປັບປຸງລັດຖະທໍາມະນູນ 

d;fdkgoNv.oIv[fhkoIjk']af4tme,to6od;fdkgoNv.oIv[fhkoIjk']af4tme,to6o

ສະບັບປີ 2015 (ຄລຊ) ໄດ້ຈັດ
ກອງປະຊຸມຄ້ົນຄວ້າປັບປຸງເນ້ືອ
ໃນລັດຖະທໍາມະນູນ ໂດຍການ
ເປັນປະທານຂອງທ່ານ ປອ. ກອງ

ແກ້ວ ໄຊສົງຄາມ ກຳມະການ
ສູນກາງພັກ, ປະທານສະຖາບັນ
ວິທະຍາສາດເສດຖະກິດ ແລະ 

(ສພຊ) - ກອງປະຊຸມ
ປຶກສາຫາລື ແລະ ປະກອບຄໍາ
ເຫັນໃສ່ຮ່າງມະຕິວ່າດ້ວຍການ
ປະຕິບັດນະໂຍບາຍໃຫ້ແກ່ພະ
ນັກງານ-ລັດຖະກອນພາຍໃນ
ສະພາແຫ່ງຊາດ (ສພຊ) ໄດ້
ຈັດຂ້ຶນໃນວັນທີ 28-29 ທັນວາ
2024 ທີ່ເມືອງວັງວຽງ ແຂວງ
ວຽງຈັນ ໂດຍການເປັນປະທານ
ຂອງທ່ານ ນາງ ອໍາໄພວອນ ລ້ອມ
ບຸນແພງ ກຳມະການສຳຮອງສູນ
ກາງພັກ, ເລຂາທິການສະພາແຫ່ງ
ຊາດ; ມີທ່ານ ສິງຄໍາ ວົງພະຈັນ 
ຮອງເລຂາທິການສະພາແຫ່ງ
ຊາດ, ບັນດາຄະນະກົມ, ຄະນະ
ພະແນກ ແລະ ລັດຖະກອນວິຊາ

sk]n c]t xtdv[7egsao.ljIjk',t8ysk]n c]t xtdv[7egsao.ljIjk',t8y
dkoxt8y[afot3p[kprkp.o lr-dkoxt8y[afot3p[kprkp.o lr-

ການ ຈາກພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວ
ຂ້ອງຂອງ ສພຊ ເຂົ້າຮ່ວມ 30 
ກວ່າທ່ານ.

ທ່ານ ນາງ ອໍາໄພວອນ 

ລ້ ອ ມ ບຸ ນ
ແພງ ມີຄໍາ
ເຫັນວ່າ: ການ
ປຶກສາຫາລື 
ແລະ ປະກອບ
ຄຳເຫັນໃສ່
ຮ່າງມະຕິວ່າ
ດ້ວຍການ
ປະຕິບັດນະ
ໂຍບາຍໃຫ້
ແກ່ພະນັກ
ງານ-ລັດຖະ
ກອນພາຍ

ໃນສະພາແຫ່ງຊາດ ເປັນວຽກງານ
ທ່ີມີຄວາມສໍາຄັນ, ລະອຽດອ່ອນ 
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(ສພຊ) - ເພື່ອປະກອບ
ສ່ວນເຂ້ົາໃນການເສີມຂະຫຍາຍ
 ສາຍພົວພັນມິດຕະພາບ ແລະ 
ການຮ່ວມມືຄູ່ຮ່ວມແບບກວມ
ລວມ ທີ່ມີມາແຕ່ດົນນານ ລະ 
ຫວ່າງ ສປປລາວ  ແລະ ສະຫະ
ພນັ ສາທາລະນະລດັ ເຢຍລະມນັ 
ກໍຄືການພົວພັນຮ່ວມມືລະຫວ່າງ 

7totz6hcmoltrkcsj'-kf lxx]k;7totz6hcmoltrkcsj'-kf lxx]k;
leg]afdkomafltotlbdlkmuj llDg1p]t,aoleg]afdkomafltotlbdlkmuj llDg1p]t,ao

ສອງອົງການນິຕິບັນຍັດຂອງສອງ
ປະເທດ ໃຫ້ນັບ ມ້ື ນັບໄດ້ຮັບການ
ພັດທະນາຫຼາຍຂ້ຶນ ທັງເປັນການ
ປະກອບສ່ວນສ້າງຄວາມເຂັ້ມ
ແຂງໃຫ້ແກ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ 
ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ໃນ
ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດພາລະບົດ
ບາດການຕິດຕາມກວດກາ,     ການ

ເປັນຕົວແທນ, ການສ່ົງເສີມ ແລະ 
ສ້າງຄວາມເຂ້ັມແຂງທາງດ້ານນິ
ຕິບັນຍັດ; ໃນລະຫວ່າງ ວັນ ທີ 
14-22 ທັນວາ 2024 ຄະນະ
ຜູ້ ແທນສະພາແຫ່ງຊາດ ແຫ່ງ 
ສປປລາວ ນໍາໂດຍທ່ານ ສັນຍາ 
ປຣະເສີດ ປະທານກຳມາທິການ

(ສພຊ) - ວັນທີ 6-7 
ມັງກອນນີ້ ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ 
(ສພຊ) ໄດ້ມີກອງປະຊຸມຮຽບ

IP[IP'goNv.oIP[IP'goNv.o  22  Ijk'dqf\kpIjk'dqf\kp
ຮຽງເນ້ືອໃນ
ສອງຮ່າງກົດ
ໝາຍຄື: ກົດ
ໝ າ ຍ ວ່ າ
ດ້ ວ ຍ ທີ່ ຢູ່
ອາໄສ (ສ້າງ
ໃໝ່) ແລະ 
ກົ ດ ໝ າ ຍ
ວ່າດ້ວຍທະ
ນາຄານແຫ່ງ 
ສາທາລະນະ
ລັດ ປະຊາທິ
ປະໄຕປະຊາ

ຊົນລາວ (ປັບປຸງ) ໂດຍການເປັນປະ
ທານຂອງທ່ານ ສົມມາດ ພົລເສ

ນາ ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ 
ເຊິ່ງມີບັນດາທ່ານປະທານ ແລະ 
ຮອງປະທານກໍາມາທິການທ່ີກ່ຽວ
ຂ້ອງຂອງ ສພຊ, ຮອງລັດຖະມົນ
ຕີກະຊວງໂຍທາທິການ ແລະ ຂົນ
ສົ່ງ, ຮອງລັດຖະມົນຕີກະຊວງຍຸ
ຕິທໍາ, ຮອງຫົວໜ້າຫ້ອງວ່າການ
ສໍານັກງານປະທານປະເທດ, ຮອງ
ຫົວໜ້າຫ້ອງວ່າການສຳນັກງານ
ນາຍົກລັດຖະມົນຕີ, ຮອງຜູ້ວ່າ
ການທະນາຄານແຫ່ງ ສປປລາວ 
ພ້ອມດ້ວຍຄະນະກມົ, ຄະນະພະ
ແນກ ແລະ ພະນັກງານຈາກ ສພຊ
ແລະ ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ; 

xt-kdvoxt-kdvo
3]d[ao]53]d[ao]5......

(ໜ້າ 10)

7qho7;hk c]t IP[IP'goNv.o7qho7;hk c]t IP[IP'goNv.o
xts;aflkf 0v'ltrkcsj'-kfxts;aflkf 0v'ltrkcsj'-kf
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(ສພຊ) - ກອງປະຊຸມ
ເຝິກອົບຮົມວຽກງານສ່ືມວນຊົນ 
ພາຍໃຕ້ຫົວຂ້ໍ “ສ້າງຄວາມຊໍານາ
ນງານໃນການຜະລິດລາຍການ
ໂທລະພາບ ໃຫ້ແກ່ລັດຖະກອນ
ຂອງຄະນະເລຂາທິການສະພາປະ
ຊາຊົນຂ້ັນແຂວງ” ໂດຍການເປັນ
ປະທານກ່າວເປີດຂອງທ່ານ ນາງ 
ອຳໄພວອນ ລ້ອມບຸນແພງ ກໍາ
ມະການສໍາຮອງສູນກາງພັກ, ເລ
ຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ ເຊິ່ງ
ມີທ່ານ ສິງຄຳ ວົງພະຈັນ ຮອງ
ເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ, ຜູ້
ຊີນ້ຳວຽກງານສືມ່ວນຊນົ ພ້ອມ
ດ້ວຍວິທະຍາກອນທ່ີເປັນພະນັກ
ງານ ແລະ ອະດີດພະນັກງານຂອງ
ກະຊວງຖະແຫຼງຂ່າວ, ວັດທະນະ
ທໍາ ເເລະ ທ່ອງທ່ຽວ, ນັກເຝິກ
ອົບຮົມທີ່ເປັນພະນັກງານຜູ້ຮັບ
ຜິດຊອບວຽກງານສື່ມວນຊົນ
ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ (ສພຊ) 
ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ 
(ສພຂ), ຕາງໜ້າຈາກວິທະຍຸກະ
ຈາຍສຽງແຫ່ງຊາດລາວ, ໂທລະ
ພາບແຫ່ງຊາດລາວ, ໂທລະພາບ
ກອງທັບປະຊາຊົນລາວ, ໂທລະ 

lhk'7;k,-eokodkozt]yf]kpdko3m]trk[lhk'7;k,-eokodkozt]yf]kpdko3m]trk[

ພາບປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ, 
ໜັງສືພິມປະຊາຊົນ, ໜັງສືພິມ
ປະເທດລາວ ແລະ ພາກສ່ວນທີ່
ກ່ຽວຂ້ອງ ເຂົ້າຮ່ວມຫຼາຍກວ່າ 
60 ທ່ານ.

ທັງນີ້, ກໍເພື່ອຍົກລະດັບ
ບຸກຄະລາກອນທີ່ຮັບຜິດຊອບ
ວຽກງານສື່ມວນຊົນຂອງ ສພຊ 
ແລະ ສພຂ ໃຫ້ມີຄວາມຮູ້, ຄວາມ
ເຂົ້າໃຈຢ່າງຖືກຕ້ອງ ກ່ຽວກັບ
ການໂຄສະນາເຜີຍແຜ່ພາລະບົດ
ບາດ, ການເຄ່ືອນໄຫວວຽກງານ
ທາງລັດຖະການທັງພາຍໃນ ແລະ 
ຕ່າງປະເທດ, ບັນດາກົດໝາຍ 
ແລະ ນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍ, ຜົນ
ສຳເລັດກອງປະຊຸມຕ່າງໆ ໂດຍ
ຜ່ານສ່ືສ່ິງພິມ, ສ່ືເອເລັກໂຕຣນິກ
ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ໃຫ້ມີເນື້ອ
ໃນເລິກເຊິ່ງ, ຫຼາກຫຼາຍສີສັນ ທີ່
ສອດຄ່ອງກັບແນວທາງນະໂຍ
ບາຍຂອງພກັ ແລະ ກດົໝາຍ ທງັ
ເປັນການປັບປຸງເຄືອຂ່າຍການສະ
ໜອງຂ້ໍມູນຂ່າວສານໃຫ້ກັນແລະ
ກັນ ຢ່າງປົກກະຕິ ແລະ ສະໝໍ່າ
ສະເໝີ.

ກອງປະຊຸມໄດ້ແລກປ່ຽນ

ບົດຮຽນການເປັນໂຄສົກປະກາດ
ຂ່າວ ແລະ ການເປັນພິທິກອນ
ລາຍການທາງໂທລະພາບ; ການ
ຂຽນບົດ, ການສ້າງສະກຣິບລາຍ
ການໂທລະພາບ ແລະ ຂ່າວ; 
ການຕັດຕໍ່ພາບ ແລະ ວິດີໂອ 
ແບບມືອາຊີບ. ຈາກນັ້ນ, ກໍມີ 
ການແບ່ງກຸ່ມເພື່ອປະຕິບັດຕົວ
ຈິງໃນການສ້າງຄອນເທັນ, ຂຽນ
ສະກຣິບ, ການຖ່າຍທຳ ແລະ 
ການຕັດຕໍ່ແບບມືອາຊີບ.

ການເຝິກອົບຮົມທີ່ຈັດ
ຢູ່ເມືອງວັງວຽງ ແຂວງວຽງຈັນ 
ໃນວັນທີ 4-7 ມັງກອນນີ້ ໄດ້
ຮັບການສະໜັບສະໜູນຊ່ວຍ
ເຫຼືອທາງດ້ານງ ົບປະມານຈາກ
ໂຄງການສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງ
ໃຫ້ແກ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະ
ພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ຫຼື ສະ
ເຕັບສ໌ (STEPS) ໂດຍຜ່ານ
ກອງເລຂາຄຸ້ມຄອງແຫ່ຼງທຶນຊ່ວຍ
ເຫຼືອລ້າໃຫ້ແກ່ສະພາແຫ່ງຊາດ 
ສົມທົບກັບງ ົບປະມານຂອງຄະ
ນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ.
(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)

(ສພຊ) - ວັນທີ 23-26 
ທັນວາ 2024 ທ່ານ ມະນີໂສ 
ຊາມຸນຕີ ຮອງປະທານກໍາມາທິ
ການເສດຖະກິດ, ເຕັກໂນໂລຊີ 
ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ (ກສຕສ) 
ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ໄດ້ເຄ່ືອນໄຫວ
ຕິດຕາມກວດກາ ແລະ ຊຸກຍູ້
ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍ 
ແລະ ມະຕິຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ 
ກ່ຽວກັບວຽກງານຂ້ຶນທະບຽນ
ອອກໃບຕາດິນ, ການເຊົ່າ ແລະ 
ສໍາປະທານທີ່ດິນ, ວຽກງານນະ
ໂຍບາຍການອະນຮຸກັ ແລະ ການ
ຫຸຼດຜ່ອນຜົນກະທົບຕ່ໍຊີວະນາໆ
ພັນ ລວມທັງວຽກງານການຟື້ນ
ຟູປ່າ ແລະ ປູກໄມ້ທົດແທນ ຢູ່
ແຂວງຫົວພັນ.

ທ່ານ ມະນີໂສ ຊາມຸນຕີ 
ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ໄດ້ເຂ້ົາພົບທ່ານ
ຮອງເຈ້ົແຂວງໆຫົວພັນ    ເພ່ືອລາຍ
ງານຈຸດປະສົງຂອງການເຄື່ອນ
ໄຫວວຽກງານຢູ່ແຂວງໃນຄ້ັງນ້ີ; 
ພ້ອມກັນນັ້ນ, ກໍໄດ້ຈັັດກອງປະ
ຊຸມເຮັດວຽກຮ່ວມກັບສະພາປະ
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ຊາຊົນແຂວງ ແລະ ພະແນກການ
ທ່ີກ່ຽວຂ້ອງຂອງແຂວງ ເປັນຕ້ົນ
ພະແນກການເງິນ, ແຜນການ 
ແລະ ການລົງທຶນ, ຊັບພະຍາກອນ
ທຳມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ, 
ພະລັງງານ ແລະ ບໍ່ແຮ່, ກະສິກຳ 
ແລະ ປ່າໄມ້, ອຸດສາຫະກຳ ແລະ 
ການຄ້າ ແລະ ພາກສ່ວນກ່ຽວ
ຂ້ອງຈຳນວນໜຶ່ງເຂົ້າຮ່ວມ.

ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຟັງ
ການລາຍງານຄວາມຄືບໜ້າຂອງ
ການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດວຽກງານຂ້ຶນ
ທະບຽນອອກໃບຕາດິນ, ສະພາບ

ກ າ ນ ຄຸ້ ມ
ຄອ ງກ ານ
ເຊ່ົາ ແລະ ສໍາ
ປະທານທີ່
ດິນ, ວຽກ
ງານນະໂຍ
ບ າຍກ ານ
ອ ະ ນຸ ຮັ ກ 
ແລະ ການ
ຫຼຸ ດ ຜ່ ອ ນ
ຜົນກະທົບ
ຕໍ່ຊີວະນາໆ

ພັນ ລວມທັງວຽກງານການຟື້ນ
ຟູປ່າ ແລະ ປູກໄມ້ທົດແທນ ຢູ່
ພາຍໃນແຂວງຫົວພັນ ບົນພື້ນ
ຖານການແລກປ່ຽນຄໍາຄິດຄໍາ
ເຫັນຢ່າງກົງໄປກົງມາ ເພ່ືອຊອກ
ໃຫ້ເຫັນດ້ານດີທີ່ຄວນເສີມຂະ
ຫຍາຍ ແລະ ດາ້ນອອ່ນຂໍ້ຄົງຄ້າງ
ທີ່ຕ້ອງໄດ້ຊອກຫາວິທີແກ້ໄຂ 
ເພ່ືອເຮັດໃຫ້ການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດ
ວຽກງານດ່ັງກ່າວ ມີປະສິດທິພາບ 
ແລະ ປະສິດທິຜົນດີຂ້ຶນກວ່າເກ່ົາ.

ທ່ານ ມະນີໂສ ຊາມຸນຕີ 

ໃນນາມປະທານກອງປະຊຸມ ໄດ້
ມີຄໍາເຫັນຊີ້ນໍາໃຫ້ພາກສ່ວນທີ່
ກ່ຽວຂ້ອງ ເອົາໃຈໃສ່ສືບຕ່ໍຈັດຕ້ັງ
ປະຕິບັດວຽກງານທ່ີຢູ່ໃນຄວາມ
ຮັບຜິດຊອບຂອງຕົນ ໂດຍສະ
ເພາະແມ່ນການອອກໃບຕາດິນ
ພາຍໃນແຂວງ ເພື່ອໃຫ້ສາມາດ
ບັນລຸຕາມຄາດໝາຍທີ່ກໍານົດ
ໃນແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-
ສັງຄົມ 5 ປີຂອງແຂວງ ກໍຄື
ແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງ
ຄົມແຫ່ງຊາດ5 ປີ ຄ້ັງທີ IX ພ້ອມ

ດຽວກັນນັ້ນ, ຍັງເນັ້ນໜັກໃຫ້
ທຸກຂະແໜງການກ່ຽວຂ້ອງ ມີ
ສ່ວນຮ່ວມ ແລະ ເປັນເຈົ້າການ
ໃນການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ຕິດຕາມ
ກວດກາການນໍາໃຊ້ທ່ີດິນແຕ່ລະ
ປະເພດ ໂດຍສະເພາະແມ່ນທ່ີດິນ
ທີ່ຕິດພັນກັບການເຊົ່າ ແລະ ສໍາ
ປະທານ ໃຫ້ມີການຕິດຕາມກວດ
ກາຢ່າງປົກກະຕິ ເພື່ອຮັບປະກັນ
ໃຫ້ແກ່ການນໍາໃຊ້ທີ່ດິນ ສອດ
ຄ່ອງໄປຕາມກົດໝາຍ ແລະ ລະ
ບຽບການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ທັງຮັບ

ປະກັນໄດ້ການນໍາໃຊ້ຊັບພະຍາ
ກອນທີ່ມີຢູ່ໃຫ້ເກີດປະໂຫຍດ
ສູງສຸດ ນໍາເອົາຜົນປະໂຫຍດມາ
ສູ່ທ້ອງຖ່ິນ, ສັງຄົມ ແລະ ປະເທດ
ຊາດ ໄດ້ເຕັມເມັດເຕັມໜ່ວຍ.

ຈາກນັ້ນ, ຄະນະຍັງໄດ້
ເດີນທາງໄປຢ້ຽມຊົມເຂດພ້ືນທ່ີ
ຕົວຈິງຂອງບັນດາໂຄງການພັດ
ທະນາແຮ່ທາດຈໍານວນໜຶ່ງ ທີ່
ຕິດພັນກັບການເຊົ່າ ແລະ ສໍາປະ
ທານທີ່ດິນພາຍໃນແຂວງ.
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(ສພຊ) - ກອງປະຊຸມ
ກວດກາເນ້ືອໃນຮອບດ້ານແຜ່ນ
ພັບຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ (ສພຊ) 
ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ 
(ສພຂ) ແລະ ຄູ່ມືເລືອກຕັ້ງສະ
ມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະ
ພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ໄດ້ຈັດ
ຂຶ້ນໃນວັນທີ 25-26 ທັນວາ 
2024 ທີ່ເມືອງວັງວຽງ ແຂວງ
ວຽງຈັນ ໂດຍການເປັນປະທານ
ຂອງທ່ານ ສຸບັນ ສະວະບຸດ ກຳ
ມະການຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງ
ຊາດ, ປະທານກໍາມາທິການວຽກ
ງານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ 
(ກວສຊ), ເຂົ້າຮ່ວມມີບັນດາ
ທ່ານຮອງປະທານ ກວສຊ, ຮອງ
ຫົວໜ້າສະຖາບັນຄ້ົນຄວ້ານິຕິກຳ 
ພ້ອມດ້ວຍຄະນະກມົ, ຄະນະພະ
ແນກ ແລະ ພະນັກງານຈຳນວນ
ໜຶ່ງພາຍໃນ ສພຊ.

ທ່ານ ສຸບັນ ສະວະບຸດ 
ກາ່ວວ່າ: ຈດຸປະສງົຂອງກອງປະ
ຊມຸ ແມນ່ເພືອ່ຄວາມເປນັເອກະ
ພາບໃນການກວດກາເນື້ອໃນ
ຮອບດ້ານກ່ຽວກັບການສ້າງແຜ່ນ
ພັບສະພາແຫ່ງຊາດ, ສະພາປະ
ຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ແລະ ຄູ່ມືການ
ເລືອກຕັ້ງສະມາຊິກສະພາແຫ່ງ
ຊາດ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນ
ແຂວງ ບັນລຸຜົນສຳເລັດຕາມ
ແຜນການ; ເປັນການສືບຕໍ່ຄົ້ນ
ຄວ້າສ້າງແຜ່ນພັບ ແລະ ປັບປຸງ

ເນື້ອໃນໃຫ້ມີຄວາມສອດຄ່ອງ
ກັບສະພາບຄວາມເປັນຈິງ ແລະ 
ກົດໝາຍທ່ີກຳນົດ; ສ້າງປ້ຶມຄູ່ມື
ການເລືອກຕັ້ງ ເພື່ອເປັນຂໍ້ມູນ
ໃຫ້ແກ່ຄະນະກຳມະການເລືອກ
ຕັ້ງແຕ່ລະຂັ້ນ ແລະ ພາກສ່ວນທີ່
ກ່ຽວຂ້ອງ ຮັບຮູ້, ເຂົ້າໃຈຕໍ່ກັບ
ຂ້ັນຕອນ ແລະ ບາດກ້າວການກະ 
ກຽມໃຫ້ແກ່ການເລືອກຕ້ັງສະມາ
ຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາ
ປະຊາຊົນຂ້ັນແຂວງຢ່າງຖືກຕ້ອງ.

ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມ
ໄດ້ຮັບຟັງບົດສະເໜີກ່ຽວກັບເນ້ືອ
ໃນແຜ່ນພັບຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ 
ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂ້ັນແຂວງ, 
ຄູ່ມືການເລືອກຕ້ັງສະມາຊິກສະ
ພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະຊາ 
ຊົນຂັ້ນແຂວງ; ຈາກນັ້ນ, ກໍສົນ
ທະນາແລກປ່ຽນຄວາມຄິດເຫັນ
ເຊິ່ງກັນ ແລະ ກັນ ເພື່ອເຮັດໃຫ້
ເນື້ອໃນມີຄວາມຊັດເຈນ ແລະ 
ຈະນຳໄປປັບປຸງໃຫ້ສຳເລັດຕາມ
ແຜນການທີ່ວາງໄວ້.

ຄາດຄະເນຜົນໄດ້ຮັບພາຍ
ຫຼັງແຜ່ນພັບ ແລະ ຄູ່ມືດັ່ງກ່າວ 
ຖືກຮັບຮອງຈາກຄະນະປະຈຳສະ
ພາແຫ່ງຊາດ ຈະເຮັດໃຫ້ພາລະ
ບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຂອງ
ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະ
ຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ໄດ້ຮັບການ
ເຜີຍແຜ່ອອກສູ່ສັງຄົມຢ່າງກວ້າງ
ຂວາງ ເປັນຕົ້ນ: 1) ເຮັດໃຫ້ຖັນ

ແຖວສະມາຊິກພັກ, ພະນັກງານ, 
ລັດຖະກອນ, ທະຫານ, ຕຳຫຼວດ 
ແລະ ປະຊາຊົນລາວບັນດາເຜົ່າ 
ໄດ້ຮັບຮູ້, ເຊື່ອມຊຶມ ແລະ ເຂົ້າ
ໃຈກ່ຽວກັບທ່ີຕ້ັງ, ພາລະບົດບາດ, 
ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຂອງ ສພຊ, 
ສພຂ; 2) ເປັນຄູ່ມືໃຫ້ບັນດາອົງ
ການປົກຄອງແຕ່ ລະຂ້ັນໃນການ
ກະກຽມ ແລະ ຮັບໃຊ້ການເລືອກ
ຕ້ັງສະມາຊິກສະພາ ໃຫ້ຖືກຕ້ອງ, 
ສອດຄ່ອງກັບກົດໝາຍ.

ວັນທີ 27 ທັນວາ, ກຳ
ມາທິການວຽກງານສະມາຊິກສະ
ພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ສືບຕໍ່ຈັດກອງ
ປະຊຸມເຝິກອົບຮົມວຽກງານເສ
ນາທິການໃຫ້ແກ່ພະນັກງານ-ລັດ
ຖະກອນຂອງຕນົ ເຊິງ່ໄດ້ຮບັຟງັ
ການຕີລາຄາການປະຕິບັດພາລະ
ບົດບາດ ໃນ 4 ພະແນກຂອງ 
ກວສຊ.

ກອງປະຊຸມຄ້ັງນ້ີ ໄດ້ຮັບ
ການສະໜັບສະໜູນຊ່ວຍເຫຼືອ
ທາງດ້ານງ ົບປະມານຈາກໂຄງ
ການສ້າງຄວາມເຂ້ັມແຂງໃຫ້ແກ່
ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະ
ຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ຫຼື ສະເຕັບສ໌ 
(STEPs) ໂດຍຜ່ານກອງເລ
ຂາຄຸ້ມຄອງແຫຼ່ງທຶນຊ່ວຍເຫຼືອ
ລ້າໃຫ້ແກ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ສົມ
ທົບກັບງ ົບປະມານຂອງຄະນະ
ເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ.

(ອານຸສອນ ພູມມີທອນ)(ອານຸສອນ ພູມມີທອນ)
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ສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 8 ຂອງ
ສະພາແຫ່ງຊາດຊຸດທີ IX ເມື່ອ

ວັນທີ 20 ພະຈິກຜ່ານມາ, ທ່ານ ທ່ານ 
ບຸນຕາ ເທບພະວົງ ສະມາຊິກສະບຸນຕາ ເທບພະວົງ ສະມາຊິກສະ
ພາແຫ່ງຊາດປະຈຳເຂດເລືອກພາແຫ່ງຊາດປະຈຳເຂດເລືອກ
ຕັ້ງທີ 1 ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ຕັ້ງທີ 1 ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ 
ໄດ້ປະກອບຄຳເຫັນເພີ່ມຕື່ມຕໍ່
ແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງ
ຄົມ, ແຜນງບົປະມານ ແລະ ແຜນ
ເງນິຕາ ຢູ່ພາກທິດທາງແຜນການ
ປີ 2025 ດັ່ງນີ້:

1. ຄາດໝາຍສູ້ຊົນດ້ານ
ກະສິກຳ ເຫັນວ່າມີຄວາມສ່ຽງ
ທີ່ບໍ່ຍືນຍົງ ເພາະລັດຖະບານຍັງ
ບໍ່ໄດ້ກຳນົດແຜນຜັງຕົວເມືອງ, 
ແຜນຜັງເສ້ັນທາງ ໃຫ້ແຕ່ລະແຂວງ, 
ເມອືງ, ບາ້ນ ໃນທົວ່ປະເທດຢາ່ງ
ຈະແຈ້ງ ເນື່ອງຈາກວ່າຈະເປັນ
ບັນຫາໜ່ຶງກະທົບໃສ່ວຽກງານ
ກະສິກຳ ໂດຍສະເພາະຂົງເຂດ
ກະສິກຳທ່ີມີຍຸດທະສາດດ້ານການ
ຄຸ້ມຄອງດິນກະສິກຳ ແຕ່ພັດບໍ່
ໄດ້ກຳນົດຢ່າງຈະແຈ້ງວ່າ ດິນກະ
ສິກຳທ່ີລັດຄຸ້ມຄອງມີຈັກເຮັກຕາ, 
ເອກະຊົນມີຈັກເຮັກຕາ; ສະເໜີ
ໃຫ້ກຳນົດຜັງເມືອງ ຫຼື ຜັງເສັ້ນ
ທາງ ແລະ ຜັງກະສິກຳ, ດິນກະ
ສິກຳຂອງລັດ ຂອງເອກະຊົນທີ່
ຄຸ້ມຄອງ ໃຫ້ຈະແຈ້ງ    ເພ່ືອຄວາມ
ຍືນຍົງ.

2. ຄາດໝາຍດ້ານການ
ເງິນ, ຢູ່ໃນແຜນຈະສູ້ຊົນເກັບ
ລາຍຮັບໃຫ້ໄດ້ທັງໝົດ 69 ຕື້
ກີບ ແຕ່ໃນນັ້ນມີແຜນປະຕິບັດ
ນະໂຍບາຍປະຢັດຕ້ານການຟຸມ
ເຟືອຍ ເພື່ອຮັກສາເພດານລາຍ
ຈ່າຍ     ໃນນ້ີແມ່ນຕິດພັນກັບວຽກ
ງານສຶກສາທີ່ສ້າງລາຍຈ່າຍຟຸມ
ເຟືອຍ ຍ້ອນການສຸມງບົປະມານ
ສ້າງຊັບພະຍາກອນມະນຸດທາງ
ດ້ານການສຶກສາບໍ່ແທດເໝາະ
ກັບຕະຫຼາດແຮງງານຕົວຈິງ. ຍົກ
ຕົວຢ່າງ: ເຮົາສຸມເງິນໃສ່ໂຮງ
ຮຽນດົງຄຳຊ້າງ, ໂຮງຮຽນກົດ
ໝາຍ, ໂຮງຮຽນທະນາຄານ, 
ໂຮງຮຽນແພດສາດ ແຕ່ຂຶ້ນນຳ
ກະຊວງໃຜກະຊວງລາວ ກໍໃຊ້
ງ ົບປະມານມະຫາສານ, ບຸຄະ
ລາກອນມະຫາສານ ແຕ່ບໍ່ໄດ້
ລວມສູນ; ຜະລິດນັກການເງິນ, 
ການທະນາຄານອອກມາ ແຕ່

ວ່ າ ຮັ ບ ເ ຂົ້ າ
ເ ຮັ ດ ວ ຽ ກ
ຈຳກັດ ສຸດ
ທ້າຍມະຫາ
ວິທະຍາໄລ
ກໍ່ສ້າງຄືກັນ, 
ຜະລິດອອກ
ມາບໍ່ໄດ້ເຮັດ
ວຽກ ຖືວ່າບໍ່
ຖືກຕາມຕະ
ຫຼາດແຮງງານ; 
ຫາກເຮົາຫັນ
ໂຕນີ້ໄປເປັນ

ເນ້ືອທ່ີພ້ືນຖານໂຄງລ່າງ ໄປເປັນ
ເສດຖະກິດອື່ນ ອາດຈະດີ ຫຼືວ່າ
ສ້າງເປັນສູນວິຊາຊີບໂຮງຮຽນ
ກິນນອນກໍດີ, ຫັນຫຼັກສູດເຂົ້າ
ມາລວມສູນລະບົບຂອງກະຊວງ
ສຶກສາທິການ ແລະ ກິລາ ຢູ່ມະ
ຫາວິທະຍາໄລແຫ່ງຊາດກໍໄດ້, 
ຍັງຫວ່າງຫຼາຍ.

3. ການສ້າງລາຍຮັບ, 
ລັດຖະບານຕ້ອງກະຕຸ້ນ ແລະ ສ່ົງ
ເສີມພ້ືນຖານໂຄງລ່າງແຫ່ຼງລາຍ
ຮັບໃຫ້ຫຼາຍ ເພ່ືອໃຫ້ສັງຄົມ, ຄົນ
ມີເງິນ ອອກມາໃຊ້ຈ່າຍກະຕຸ້ນ
ເສດຖະກິດຢ່າງກວ້າງຂວາງ; ໃຫ້
ປະຊາຊົນໄດ້ຊື້, ໄດ້ຂາຍ ໂດຍ
ສະເພາະຕ້ອງສຸມໃສ່ສ້າງເສ້ັນທາງ
ເບຕົງທ່ີໄດ້ມາດຕະຖານຢູ່ໃນຕົວ
ເມືອງໃຫ້ສຳເລັດ. ຕົວຢ່າງ: ກະ
ຕຸ້ນເສດຖະກິດເມືອງວັງວຽງ, 
ວິວທິວທັດທຳມະຊາດເປັນແຫ່ຼງ
ລາຍຮັບສຳຄັນ ແຕ່ຖະໜົນຫົນ
ທາງ, ຮ່ອມ ຍັງເປັນຂຸມເປັນບໍ່ 
ສັນຈອນໄປມາບໍ່ສະດວກ, ນັກ
ທ່ອງທ່ຽວທ່ົວໂລກໄປທ່ຽວ ເຂົາ
ກຈໍົມ່ແຕ່ເລືອ່ງຫນົທາງ, ກນິອາ
ຫານກໍບໍ່ແຊບ ມີຂີ້ຝຸ່ນ. ບັນຫາ
ນ້ີຕ້ອງໄດ້ເບ່ິງວ່າຄວນຈະກຳນົດ, 
ຕັດສິນໃຈເອົາເງນິເກີນແຜນຂອງ
ແຕ່ລະແຂວງ ອະນຸມັດໃຫ້ເຂົາ 
ເຈົ້າເຮັດເສັ້ນທາງໃຫ້ມັນດີ, ຖ້າ
ເສ້ັນທາງດີ    ປະຊາຊົນກໍຈະໄດ້ຜະ
ລິດ, ນ່ັງຂາຍເຄ່ືອງຜະລິດຕະພັນ
ຕາມຮ່ອມທາງ ຄົນຍ່າງໄປທ່ຽວ 
ເຫັນເຂົາກໍຊື້.

4. ວຽກຈຸດສຸມດ້ານ
ການເງິນ: ມາດຕະຖານອື່ນໆທີ່
ກຳນົດອອກມາແມ່ນດີທ່ີໄດ້ກຳ
ນົດວ່າຈະແກ້ໄຂ, ແຕ່ຍັງມີບັນ
ຫາທ່ີວ່າໄດ້ປ່ອຍໃຫ້ພາກເອກະ
ຊົນເຂ້ົາໄປຮູ້ເຖິງນະໂຍບາຍຄວາມ
ລັບພາຍໃນລະບົບການເງນິ ແລະ 
ຄັງສຳຮອງຂອງຊາດ; ທົ່ວໂລກ
ເຂົາຮັກສາເປັນຄວາມລັບ ຖ້າ
ປອ່ຍໃຫ້ເຂາົເຈົາ້ເຂົາ້ໄປຮບັຮູ ້ກໍ
ຄືເຮົາເຫັນໃນປັດຈຸບັນ ກະຕຸ້ນ
ແນວໃດເຮັດໃຫ້ເສດຖະກິດເງນິ
ຂຶ້ນເງິນລົງ, ສະພາບປັ່ນປ່ວນ
ແນວໃດແມ່ນເຂົາເຈົ້າເຮັດໄດ້; 
ສ່ິງໃດທ່ີເປັນຄວາມລັບຂອງພາຍ

ໃນ ເຮົາຕ້ອງຮັກສາໃຫ້ໄດ້.
5. ຂໍ້ສະເໜີຂອງປະຊາ

ຊົນ (ສ່ວນຫຼາຍແມ່ນເພດຍິງ) 
ຢາກໃຫ້ລັດຖະບານຄ້ົນຄວ້ານະ
ໂຍບາຍ ແລະ ສ້າງຕ້ັງສະຫະກອນ
ລວມໜູ່ຂຶ້ນມາໃໝ່, ລະບອບ
ສັງຄົມນິຍົມຄວນມີສະຫະກອນ, 
ປະເທດເພ່ືອນບ້ານທ່ີເປັນລະບອບ
ທຶນນິຍົມ ກໍຍັງມີສະຫະກອນ 
ເພາະວ່າດຽວນ້ີແມ່ບ້ານ ຫືຼ ຜູ້ຫວ່າງ
ງານຢູ່ເຮືອນເຝ້ົາເຮືອນ ບ່ໍມີວຽກ
ເຮັດ; ຖ້າເຮົາຫັນໄປສູ່ການລວມ
ໝູ່ເຮັດຫັດຖະກຳ, ກະສິກຳ, ຕຳ
ຫູກທໍໄໝ ຫຼື ອື່ນໆຢູ່ນຳບ້ານ 
ເຂົາເຈົ້ານັ່ງເຝົ້າເຮືອນທັງເຮັດ
ວຽກໄປພ້ອມ.

6. ຢາກໃຫ້ສ່ົງເສີມດ້ານ
ຊ່ຽວຊານວິຊາການ, ສົ່ງເສີມ
ທຽບເທົ່າກັບຕຳແໜ່ງບໍລິຫານ
ລັດຂອງແພດໝໍ; ເປັນສາດສະ
ດາຈານ ຕ້ອງມີເງິນທຽບເທົ່າ, 
ຖ້າຈະໃຫ້ເຂົາເຈົ້າສຸມໃສ່ດ້ານ
ການຄົ້ນຄວ້າເປັນນັກວິທະຍາ
ສາດອ່ືນໆ     ແຕ່ມາທຽບຕຳແໜ່ງ
ກັບຜູ້ບໍລິຫານ ແມ່ນມີນະໂຍ
ບາຍແຕກຕ່າງກັນ.

ທ່ານ ຄໍາຜອງ ແສງສະທ່ານ ຄໍາຜອງ ແສງສະ
ຫວ່າງ ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຫວ່າງ ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງ
ຊາດປະຈຳເຂດເລືອກຕ້ັງທີ 1 ນະຊາດປະຈຳເຂດເລືອກຕ້ັງທີ 1 ນະ
ຄອນຫຼວງວຽງຈັນຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ໄດ້ປະກອບ
ຄຳເຫັນຕ່ໍບົດລາຍງານຂອງລັດ
ຖະບານ ເມື່ອວັນທີ 20 ພະຈິກ
ຜ່ານມາ ໃນກອງປະຊຸມສະໄໝ
ສາມັນເທື່ອທີ 8 ຂອງສະພາ
ແຫ່ງຊາດຊຸດທີ IX:

1. ວຽກງານສຶກສາ: ສະ
ເໜີໃຫ້ພິຈາລະນາການເພ່ີມເງນິ
ອຸດໜູນອາຫານກາງເວັນໃຫ້ແກ່
ນັກຮຽນ 560 ກວ່າໂຮງຮຽນ
ທ່ີໄດ້ຮັບການຊ່ວຍເຫືຼອຈາກອົງ
ການຈັດຕັ້ງສາກົນ, ລັດຖະບານ
ເພີ່ມເງິນໃຫ້ພຽງແຕ່ 1,000 
ກບີ ສະເໜວ່ີາຄວນຂ້ຶນຕືມ່ເປນັ 
5,000 ກີບຕໍ່ຄາບ ເພາະເພີ່ມ
ເງນິອາຫານກາງເວັນໃຫ້ນັກຮຽນ
ປະຖົມ ຈະເປັນວິທີໜ່ຶງທ່ີແກ້ໄຂ
ການປະລະຂອງນັກຮຽນ ແລະ 
ຈະເຮັດໃຫ້ຄູກັບນັກຮຽນມີຄວາມ
ຜູກພັນກັນດີຂຶ້ນ, ຖ້າສົມທຽບ

ໃສ່ອັດຕານັກໂທດຕ້ອງຫາ ຜູ້
ໜຶ່ງ 9,500 ກີບ ແມ່ນຫຼຸດໂຕນ
ກັນຫຼາຍ; ເຮົາລົງທຶນໃສ່ການ
ສຶກສາ ເດັກນ້ອຍໃນມ້ືນ້ີ    ຈະເປັນ
ຜູ້ໃຫຍ່ໃນມື້ໜ້າ ຈະເປັນການ
ລົງທຶນໃຫ້ແກ່ການສ້າງຊັບພະ
ຍາກອນມະນຸດທີ່ມີຄຸນນະພາບ
ສູງທີ່ສຸດ.

2. ຊ່ວຍພິຈາລະນາກ່ຽວ
ກັບລັດຖະບັນຍັດຂອງນະຄອນ
ຫຼວງວຽງຈັນ ມີ 2 ສະບັບ: 1. 
ເວ້ົາເລ່ືອງສ້າງນະຄອນຫຼວງ ແລະ 
2. ເງິນບໍລິການ; ຖ້າວ່າລັດຖະ
ບານແກ້ໄຂ ເງິນທ້ອງຖິ່ນທີ່ນະ
ຄອນຫຼວງເກັບໄດ້ ໃຫ້ 18% 
ເສັ້ນທາງພື້ນຖານໂຄງລ່າງ, ໜີ້
ສາທາລະນະ ຈະບໍ່ເປັນແບບນີ້.

ທ່ານ ຄຳຈັນ ໂສຕາປະທ່ານ ຄຳຈັນ ໂສຕາປະ
ເສີດ ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດເສີດ ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ
ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 4 ແຂວງປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 4 ແຂວງ
ອຸດົມໄຊ ອຸດົມໄຊ ໄດ້ມີຄຳເຫັນຕໍ່ແຜນ
ພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, 
ແຜນງບົປະມານແຫ່ງລັດ ເຊ່ິງມີ
ບາງຄຳສະເໜີຄື:

1. ແຂວງອຸດົມໄຊມີ
ການກູ້ຢືມເງິນຈາກທະນາຄານ

ມາປະຕິບັດ
ໂຄງການກໍ່
ສ້ າ ງ ຕ າ ຂ່ າ
ໄ ຟ ຟ້ າ ເ ຂົ້ າ
ເຂດພັດທະ
ນາ ແລະ ເຂດ
ປ້ ອ ງ ກັ ນ
ຊ າ ດ - ປ້ ອ ງ
ກັນຄວາມສະ
ຫງົບ ເປັນ
ເ ວ ລ າ ດົ ນ
ນານ ມູນ
ຄາ່ 39 ຕືກ້ບີ, 

ແຂວງໄດ້ມີໜັງສືເຖິງກະຊວງ
ແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ, 
ທາງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ກໍຄື
ຢູ່ໃນສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຕັ້ງບັນ
ຫານີ້ຂຶ້ນ, ແຕ່ມາຮອດປັດຈຸບັນ 
ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງຄືລັດຖະ
ບານ ຍັງບໍ່ໄດ້ພິຈາລະນາ ແລະ ບໍ່
ມີຄຳຕອບໃຫ້ແຂວງເທ່ົາທ່ີຄວນ.

2. ລັດຖະບານກຳລັງ
ກວດກາບັນດາໂຄງການສຳຫຼວດ
ແລະ ຂຸດຄົ້ນແຮ່ທາດ ແລະ ໂຄງ
ການອື່ນໆ ທີ່ຜູ້ປະກອບການໄດ້
ເຊັນ MOU ກັບລັດຖະບານ ຫືຼວ່າ
ຂະແໜງການທ້ອງຖິ່ນ ແຕ່ວ່າ
ບໍ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ; ສະເໜີໃຫ້
ກວດກາຄືນທັງໝົດບັນດາ MOU 
ທັງຫຼາຍ, ອັນໃດທີ່ບໍ່ຈັດຕັ້ງປະ
ຕິບັດ ແລະ ອັນໃດທີ່ຊຸກຍູ້ໃຫ້
ເຂົາເຈ້ົາຮີບຮ້ອນຈັດຕ້ັງປະຕິ
ບັດ, ອັນນ້ີກໍເປັນສ່ິງກີດຂວາງກົດ
ໜ່ວງການພັດທະນາວຽກງານ
ຕ່າງໆຢູ່ໃນຊາດຂອງພວກເຮົາ.

3. ການປັບປຸງລັດວິສາ

ຫະກິດ ຫຼື ວິສາຫະກິດຂອງລັດ 
ໃນຈຳນວນປະມານ 770 ກວ່າ
ຫົວໜ່ວຍ, ວິສາຫະກິດຂອງລັດ
ຈຳນວນໜຶ່ງແມ່ນຖືກຍຸບ ແລະ 
ກໍມີຫຼາຍຫົວ ໜ່ວຍພໍສົມຄວນ
ມີຜົນສຳເລັດສູງ ເຊິ່ງເປັນໜ້າ
ຍ້ອງຍໍຊົມເຊີຍ; ແຕ່ມີຫົວໜ່ວຍ
ວິສາຫະກິດຂອງລັດທ່ີມີການປັບ
ປຸງ, ປັບປຸງແລ້ວປັບປຸງອີກ ແຕ່
ສະພາບບໍ່ດີຂຶ້ນ ໝາຍຄວາວ່າ
ຍັງມີທ່າອຽງຈະຫຼຸບທຶນອີກຕໍ່

ໄປໃນຕໍ່ໜ້າ, ຂໍໃຫ້ມີທິດທາງ
ແກໄ້ຂໂດຍໄວ ເພືອ່ໃຫ້ວສິາຫະ
ກິດຂອງລັດກາຍເປັນເສດຖະ
ກິດປາຍແຫຼມນຳໜ້າທຸລະກິດ
ຂອງຊາດ.

4. ເລື່ອງໂຄງປະກອບ
ລາຄາໄຟຟ້າ, ຂໍຕ້ັງຄຳຖາມຕ່ໍການ
ກຳນົດໂຄງປະກອບລາຄາໄຟຟ້າ
ອັດຕາທະວີຄູນ, ຄືພວກເຮົາຮັບ
ຊາບນຳກັນແລ້ວວ່າ     ການຊ້ື-ຂາຍ
ສິນຄ້າປະເພດຕ່າງໆຕາມກົນໄກ
ເສດຖະກິດຕະຫຼາດ ຊື້ຫຼາຍລາ
ຄາຫຸຼດລົງ, ແຕ່ໄຟຟ້າລາວ ຊ້ືຫຼາຍ 
ແລະ ມີອັດຕາທະວີຄູນ ຄູນຂຶ້ນ
ແພງຂຶ້ນ; ໄດ້ຍິນຂ່າວວ່ານັກລົງ
ທຶນມາຫຼາຍພໍສົມຄວນ, ຢາກຕ້ັງ
ໂຮງຈັກໂຮງງານ ແຕ່ໄດ້ຍິນເລ່ືອງ
ໂຄງປະກອບລາຄາໄຟຟ້າ ເຂົາກໍ
ຖອຍໄປເພາະວ່າບໍ່ສາມາດເຮັດ
ໄດ້ ຫຼື ຜູ້ທີ່ເຮັດແລ້ວ ສິນຄ້າບໍ່
ສາມາດຂາຍໄດ້ຍ້ອນບວກລາຄາ
ໄຟຟ້າ ສິນຄ້າແພງຂາຍບ່ໍໄດ້, ຈ່ັງ
ຊັ້ນກໍຍຸບ; ຂົງເຂດອຸດສາຫະກຳ
ປະກອບໃນໂຄງສ້າງຂອງເສດຖະ
ກິດແຫ່ງຊາດ ມີແຕ່ 9% ບ່ໍຮອດ 

10%. ສະຫຼຸບລວມແລ້ວ ຂົງ
ເຂດອຸດສາຫະກຳຂອງພວກ
ເຮົາບໍ່ມີການຂະຫຍາຍຕົວເທົ່າ

ທີ່ ຄ ວ ນ ,
ສ ະ ເ ໜີ ໃ ຫ້
ກວດກາຄືນ
ໂຄງປະກອບ
ລາຄາໄຟຟ້າ
ຈ ະ ກ ຳ ນົ ດ
ນະໂຍບາຍ
ໃຫ້ປະຊາຊົນ
ພົນລະເມືອງ
ທີ່ຢູ່ໃນຄອບ
ຄົວທຸກຍາກ
ເທົ່ າໃດແທ້ 
ແລະ ເຫຼືອ

ນັ້ນຂໍໃຫ້ເປັນລາຄາອັນດຽວ
ກັນ, ຈ່າຍຕາມບໍລິມາດໄຟຟ້າທີ່
ກົງເຕີວັດແທກ.
 ທ່ານ ເພັງນິລັນ ຄໍາພັນທ່ານ ເພັງນິລັນ ຄໍາພັນ
ເພັງ ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດເພັງ ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ
ປະຈໍາເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 7 ແຂວງປະຈໍາເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 7 ແຂວງ
ໄຊຍະບູລີ ໄຊຍະບູລີ ໄດ້ປະກອບຄໍາຄິດຄໍາ
ເຫັນ ໂດຍລົງເລິກຂົງເຂດວຽກ
ງານການເງນິ ແລະ ມາດຕະການ
ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດໂຄງການຈໍານວນ
ໜຶ່ງ ດັ່ງນີ້:

1. ສະ
ເ ໜີ ລັ ດ ຖ ະ
ບ າ ນ ສື ບ ຕໍ່
ຈັດຕັ້ ງການ
ແບ່ງຂັ້ນຄຸ້ມ
ຄອງລາຍຮັບ
ຂອງສູນກາງ
ແລະ ທ້ອງຖ່ິນ 
ເປັນຕ້ົຢູ່ດ່ານ, 
ໃຫ້ທ້ອງຖິ່ນ
ໄດ້ສືບຕໍ່ຄຸ້ມ
ຄອງການພັດ
ທະນາດ້ານ

ນ້ີຕ່ືມ, ເນ່ືອງຈາກວ່າທ່ີຜ່ານມາກໍ
ໄດ້ບິແບ່ງແລ້ວກ່ອນໜ້ານີ້ 10 
ປີ ແບ່ງ 10% ໃຫ້ແຕ່ລະແຂວງ
ທ່ີມີດ່ານສາກົນ ເພື່ອນໍາໃຊ້ເງິນ
ດັ່ງກ່າວເຂົ້າໃນການຄຸ້ມຄອງ
ບໍລິຫານດ່ານ ແລະ ພັດທະນາ
ໂຄງລ່າງດ້ານຕ່າງໆເປັນຕ້ົນ: ເສ້ັນ
ທາງ, ອາຄານສະຖານທ່ີຢູ່ພາຍ
ໃນດ່ານນ້ັນໆ ເພ່ືອໃຫ້ດ່ານໄດ້
ຮັບການບໍລິການນັບມ້ືນັບດີຂ້ຶນ
ເຊ່ິງເປັນໃບໜ້າຂອງປະເທດຊາດ; 
ຜ່ານມາກໍໄດ້ຈັດແບ່ງຈໍານວນ
ໜຶ່ງໃຫ້ແຕ່ລະດ່ານ ກໍຖືວ່າບໍລິ
ຫານດ່ານຈໍາກັດ, ດ່ານໜຶ່ງປະ
ມານ 2-3 ຮ້ອຍລ້ານ ໃຊ້ໜີ້ເກົ່າ
ກໍບໍ່ພໍ, ບໍ່ທັນເວົ້າເຖິງວ່າຈະພັດ
ທະນາໂຄງລ່າງດ້ານອ່ືນໆ.

2. ຕໍ່ກັບການຄຸ້ມຄອງ 
ແລະ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງ
ການ ໂດຍສະເພາະແມ່ນເສ້ັນທາງ 
ແລະ ກັນເຈື່ອນຢູ່ຕາມບໍລິເວນ
ຊາຍແດນນ້ັນ, ສະເໜີລັດຖະບານ 
ກໍຄືຂັ້ນເທິງ ຈັດຕັ້ງຄະນະກຳມະ
ການລະດັບຊາດ ລົງໄປຕິດຕາມ
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ກວດກາເບ່ິງຕ່ືມວ່າ ປັດຈຸບັນໄດ້
ເຊາະເຈ່ືອນໃນລະດັບໃດ? ຈາກ
ນ້ັນ ມາສືບຕ່ໍວາງແຜນຮ່ວມກັນ
ວ່າອັນໃດຈະເຮັດກ່ອນອັນໃດຈະ
ເຮັດນຳຫັຼງ ແລ້ວແບ່ງຄວາມຮັບ
ຜິດຊອບກັນລະຫວ່າງກະຊວງ
ໂຍທາທິການ ແລະ ຂົນສົ່ງ ກັບ
ກະຊວງປ້ອງກັນປະເທດ; ໃນໄລ
ຍະຜ່ານມາ ມີພຽງແຕ່ທ້ອງຖິ່ນ 
ຫຼື ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດປະ
ຈຳເຂດເລືອກຕ້ັງ ສະເໜີ, ຄິດວ່າ
ມີຄວາມຫຍຸ້ງຍາກ ຈຶ່ງຢາກໃຫ້
ເບິ່ງຕົວຈິງຕື່ມ.

3. ເພື່ອຄຸ້ມຄອງລະບົບ
ເສັ້ນທາງໃຫ້ໄດ້ຮັບຜົນດີ, ຜ່ານ
ມາລັດຖະບານກໍໄດ້ມີຄວາມ
ພະຍາຍາມຫຼາຍ ແລະ ມີຫຼາຍ
ມາດຕະການ. ນອກຈາກການກ່ໍ

ສ້າງ, ສ້ອມແປງ ຢາກສະເໜີໃນບາງ
ຊ່ວງເສ້ັນທາງ ຕາມທ່ີໄດ້ຕິດຕາມ
ກວດກາ ລະຫວ່າງວຽງຈັນຫາ
ໄຊຍະບູລີ ອອກຫາຫຼວງພະບາງ 
ເປັນເສັ້ນທາງທີ່ຍາວ, ແຕ່ຍັງບໍ່
ທັນມີຈຸດຊ່ັງນ້ໍາໜັກ    ເຮັດໃຫ້ການ
ຄຸ້ມຄອງເສ້ັນທາງບາງໄລຍະພົບ
ຄວາມຫຍຸ້ງຍາກ; ຖ້າວ່າບ່ໍມີຈຸດ
ຊ່ັງນ້ໍາໜັກຖາວອນ ກໍຂໍໃຫ້ມີຈຸດ
ຊົ່ວຄາວ, ຈຸດເຄື່ອນທີ່ ແລະ ໃຫ້
ມີການຜັດປ່ຽນກັນໃນແຕ່ລະໄລ
ຍະ, ດ້ານຫຼັກການ 100-200 
ກໂິລແມດັ ກອໍາດຈະມຈີດຸໜ່ຶງ.

4. ສະເໜີໃຫ້ສູນກາງ 
ຫຼື ລັດຖະບານ ພິຈາລະນາງ ົບປະ
ມານຈັດລຽງຄືນ ເພື່ອສືບຕໍ່ຟື້ນ
ຟູເສັ້ນທາງຈາກຊາຍແດນ ໂດຍ
ສະເພາະແມ່ນດ່ານສາກົນຂົວມິດ
ຕະພາບນໍ້າເຫືອງ ລາວ-ໄທ ເຂົ້າ
ສູເ່ມອືງມລໍະດກົໂລກ ແລະ ເສັນ້
ທາງທ່ີເຊ່ືອມລະຫວ່າງໄຊຍະບູລີ 
ຫາ ຫົງສາ ແລະ ບັນດາແຂວງ
ພາກເໜືອ, ຜ່ານມາເຄີຍສະເໜີ
ແລ້ວ ແຕ່ບໍ່ຮູ້ວ່າປັດຈຸບັນນີ້ມີ
ຄວາມຄືບໜ້າສໍ່າໃດ.

5. ກ່ຽວກັບງ ົບປະມານ
ເກີນແຜນ ຖ້າເປັນໄປໄດ້ ຢາກ
ໃຫ້ລັດຖະບານແບ່ງໄປພັດທະ
ນາເສ້ັນທາງລະຫວ່າງທາງໃຫຍ່
ຫາດ່ານສາກົນ ໂດຍສະເພາະ

ແມນ່ຢູເ່ມອືງແກນ່ທ້າວ ນບັແຕ່
ການເປີດຂົວມິດຕະພາບນ້ໍາເຫືອງ 
ລາວ-ໄທ ມາຮອດປັດຈຸບັນນີ້ 
ເສັ້ນທາງດັ່ງກ່າວກໍຍັງບໍ່ທັນໄດ້
ຮັບການຟື້ນຟູ; ຜຸ້ແທນລົງໄປ
ເຄື່ອນໄຫວແຕ່ລະເທື່ອ ກໍມີປະ
ຊາຊົນສະເໜີ, ເມືອງກໍສະເໜີ 
ບໍ່ໄດ້ຮັບການພິຈາລະນາ, ຂໍໃຫ້
ລັດຖະບານສືບຕ່ໍພິຈາລະນາຕ່ືມ.

6. ດັດແກ້ 2 ໂຄງການ
ທີ່ໄດ້ສະເໜີ ເສັ້ນທາງອອກສູ່
ຊາຍແດນລະຫວ່າງທ່ົງຕາບຫ້ວຍ
ຕອງ ກັບເສັ້ນທາງເມືອງບໍ່ແຕນ
ຫາຫ້ວຍແຕ ເປັນເສ້ັນທາງອອກ
ສູ່ຊາຍແດນລະຫວ່າງຊາດ ເພື່ອ
ໃຫ້ໄດ້ຮັບປະກັນໃນການຈັດຕ້ັງ
ປະຕິບັດ ແລະ ມີຄວາມຄືບໜ້າຂ້ຶນ.

ທ່ານ ນາງ ຫົງຄໍາ ໄຊທ່ານ ນາງ ຫົງຄໍາ ໄຊ
ຍະຄົມ ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຍະຄົມ ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງ
ຊາດປະຈໍາເຂດເລືອກຕ້ັງທີ 13 ຊາດປະຈໍາເຂດເລືອກຕ້ັງທີ 13 
ແຂວງສະຫວັນນະເຂດແຂວງສະຫວັນນະເຂດ ໄດ້ປະ

ກອບຄໍາເຫັນ
ຕໍ່ ບົ ດ ລ າ ຍ
ງານຂອງລັດ
ຖະບານ ເຊິ່ງ
ທ່ າ ນ ມີ ຄ ຳ
ເຫັນວ່າ: ໄລ
ຍະນີ້ ກໍແມ່ນ
ໄລຍະສຸມໃສ່
ຈັດຕັ້ ງປະຕິ
ບັດສ້າງເສດ
ຖະກິດເອກະ
ລາດ ເປັນເຈັ້າ
ຕົນເອງ ໃນ
ໄ ລ ຍ ະ ໃ ໝ່  

ເຊ່ິງຄຽງຄູ່ກັບການອອກຄໍາສ່ັງ, 
ແຈ້ງການ ແລະ ນິຕິກໍາຕ່າງໆ
ໃຫ້ໄດ້ຮັບໝາກຜົນຢ່າງແທ້ຈິງ
ແລະ ເຂັ້ມແຂງແທ້ໆ; ຂ້າພະ
ເຈົ້າຢາກຍົກໃຫ້ເຫັນວ່າ ຄຽງ
ຄູ່ກັບການເປັນເຈ້ົາຕົນເອງ ແລະ 
ເອກະລາດນີ້, ມີນັກທຸລະກິດຈໍາ
ນວນໜ່ຶງຖືວ່າ ການດໍາເນີນທຸລະ
ກິດ ກໍຢາກດໍາເນີນແບບເອກະລາດ
ໂດຍທ່ີບ່ໍປະຕິບັດຕາມກົດໝາຍ
ທ່ີບ້ານເມືອງກໍານົດ ປາກົດວ່າມີ
ນັກທຸລະກິດຈໍານວນໜ່ຶງຂຸດ
ຄ້ົນແຮ່ທາດ     ບ່ໍວ່າຈະເປັນແຮ່ຄໍາ
ຕົກຂ້ອນ, ແຮ່ເຫັຼກ, ແຮ່ຄໍາ ຫືຼ ແຮ່
ອ່ືນໆ ໂດຍບ່ໍມີເອກະສານຫຍັງ ກໍ
ສາມາດດໍາເນີນການໄດ້; ບັນດາ
ແຈ້ງການຂອງຫ້ອງວ່າການສໍາ
ນັກງານນາຍົກລັດຖະມົນຕີ, ແຈ້ງ
ການຂອງກະຊວງ ໂດຍສະເພາະ
ແມ່ນຄໍາສ່ັງເລກທີ 978/ຫສນຍ, 
ລົງວັນທີ 22 ພຶດສະພາ 2024 
ກໍໄດ້ລະບຸຢ່າງຈະແຈ້ງວ່າໃຫ້ຢຸດ
ເຊົາພິຈາລະນາບັນດາໂຄງການ
ໃໝ່ໃນການຂຸດຄ້ົນຄໍາຕົກຂ້ອນ, 
ແຮ່ທາດ ທີ່ມີທາດຕິດພັນ ແລະ 
ຫ້າມບໍ່ໃຫ້ກະຊວງກ່ຽວຂ້ອງ 
ແລະ ອົງການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ
ໃນຂອບເຂດທົ່ວປະເທດ ອອກ
ໃບອະນຸຍາດກ່ຽວກັບການຂຸດ
ຄົ້ນແຮ່ທາດຕາມເຂດແມ່ນໍ້າ, 

ແຕ່ກົງກັນຂ້າມພາຍຫັຼງທ່ີອອກ
ແຈ້ງການນີ້ ບັນດາການຂຸດຄົ້ນ
ແຮ່ທາດດັ່ງກ່າວ ແມ່ນເກີດຂຶ້ນ
ຢ່າງເປັນຂະບວນ. ສະເໜີວ່າ
ຄຽງຄູ່ກັບການອອກນິຕິກໍາ ຂໍ
ໃຫ້ໄປຕິດຕາມເບ່ິງວ່າແມ່ນແທ້
ຈິງບໍ ຫືຼວ່ານິຕິກໍາດ່ັງກ່າວນ້ັນສັກ
ສິດຄືແນວໃດ ? ຢາກສະເໜີໃຫ້
ລັດຖະບານຕິດຕາມຕ່ືມພາຍຫັຼງ
ທີ່ໄດ້ມີນິຕິກໍາແລ້ວ.

ອີກບັນຫາໜ່ຶງກ່ຽວກັບ
ການຄຸ້ມຄອງ: ດຽວນ້ີມີດ່ານຈໍາ
ນວນໜ່ຶງ ນາໍສົງ່ໄມ,້ ຖ່ານ ຫຼ ືສນິ
ຄ້າອື່ນໆທີ່ມີຄຸນຄ່າ ສາມາດສົ່ງ
ອອກຕ່າງປະເທດໂດຍບໍ່ມີເອ
ກະສານ; ຂໍໃຫ້ລັດຖະບານຕິດ
ຕາມ ແລະ ກວດຄືນບັນຫານີ້, 
ປາກົດການນີ້ມີບໍ່ບາງດ່ານໃນ
ທົ່ວປະເທດ, ເພາະເຮົາຄຸ້ມຄອງ
ເສດຖະກິດເອກະລາດ ແຕ່ນັກ
ທຸລະກິດເຮັດເອກະລາດແລ້ວ, 
ບາງຈໍານວນບ່ໍໄດ້ສົນໃຈນໍາກົດ
ໝາຍບ້ານເມືອງ.

ບັນຫາສຸດທ້າຍກ່ຽວກັບ
ເສັ້ນທາງເປ່ເພ: ລັດຖະບານໄດ້
ທຸ່ມງ ົບປະມານມະຫາສານຈໍາ
ນວນຫຼາຍພັນຕ້ື ເຂ້ົາໃນໂຄງການ
ກ່ໍສ້າງສ້ອມແປງເສ້ັນທາງໃນທ່ົວ
ປະເທດ. ຄິດວ່າວິທີການແກ້ໄຂ
ນ້ີ ບ່ໍແມ່ນແກ້ໄຂຢູ່ຕ້ົນເຫດ ແມ່ນ
ການແກ້ໄຂທີ່ປາຍເຫດ; ຕົ້ນ
ເຫດແມ່ນຫຍັງ, ຕົ້ນເຫດຂອງ
ການເປ່ເພຂອງຖະໜົນຫົນທາງ
ແມ່ນມາຈາກລົດບັນທຸກນ້ໍາໜັກ
ເກີນ ທີ່ແລ່ນຕາມເສັ້ນທາງ. ສະ
ເໜີໃຫ້ລັດຖະບານແກ້ໄຂຢູ່ຈຸດ
ນີ້ ວ່າຈະຄຸ້ມຄອງບັນດາຜູ້ທີ່ລະ

ເມີດນໍ້າໜັກເກີນຕາມຖະໜົນ
ຫົນທາງແນວໃດ.

ທ່ານ ປອ. ສຸກສະຫວັນ ທ່ານ ປອ. ສຸກສະຫວັນ 
ໄຊສົມບັດ ສະມາຊິກສະພາໄຊສົມບັດ ສະມາຊິກສະພາ
ແຫ່ງຊາດປະຈຳເຂດເລືອກຕ້ັງແຫ່ງຊາດປະຈຳເຂດເລືອກຕ້ັງ
ທີ 13 ແຂວງສະຫວັນນະເຂດ ທີ 13 ແຂວງສະຫວັນນະເຂດ 

ໄດ້ປະກອບຄຳເຫັນຕ່ໍການຈັດຕ້ັງ
ປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະ
ກິດ-ສັງຄົມ ທີ່ທ່ານນາຍົກລັດ
ຖະມົນຕີໄດ້ຂ້ຶນລາຍງານໃນກອງ
ປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 8 
ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດຊຸດທີ IX 
ເຊິ່ງມີ 2 ບັນຫາຄື: ຈະມີການ
ປັບຂ້ຶນເງນິເດືອນໃຫ້ພະນັກງານ-
ລັດຖະກອນ ໃນປີ 2025 ຕ່ຳ
ສຸດ 2,200,000 ກີບ, ແຕ່ທາງ
ພາກວິສາຫະກິດ ໄດ້ເຫັນແຈ້ງ
ການ ຫຼືວ່າຂໍ້ຕົງລົງຂອງລັດຖະ
ມົນຕີກະຊວງແຮງງານ ແລະ ສະ
ຫວັດດິີການ-ສັງຄົມ ແຈ້ງເຖິງ
ວິສາຫະກິດພາກທຸລະກິດຕ່າງໆ 
ໃ ຫ້ ປ ະ ຕິ ບັ ດ ຕ່ ຳ ສຸ ດ ແ ມ່ ນ 
2,500,000 ກີບ. ການປັບຂຶ້ນ
ເງນິດ່ັງກ່າວນ້ີ ກໍເໝາະສົມສອດ

ຄ່ອງແລ້ວ, ແຕ່ຢາກໃຫ້ແຕ່ງຕັ້ງ
ຄະນະສະເພາະກິດ ລົງໄປກວດ
ກາຕື່ມກ່ຽວກັບລາຄາສິນຄ້າ
ຕາມທ້ອງຕະຫຼາດ, ສັງເກດເຫັນ
ວ່າອັດຕາແລກປ່ຽນຕາມຕາຕະ
ລາງທະນາຄານໄດ້ກຳນົດມານ້ັນ 

ຖືວ່າ ຫຸຼດລົງ
ຫຼາຍ, ເງນິ
ກີ ບ ກໍ ແ ຂ ງ
ຄ່າຂຶ້ນ; ແຕ່
ມາເບິ່ງລາຄາ
ສິນຄ້າຕາມ
ທ້ອງຕະຫຼາດ
ເ ຫັ ນ ວ່ າ ບໍ່
ຍອມລົງ, ຖ້າ
ວ່າບໍ່ແກ້ ບໍ່
ກວດກາ ບ່ໍປະ
ຕິ ບັ ດ ວິ ໄ ນ
ຕໍ່ຜູ້ ຄ້ າຂາຍ 

ກໍຖືວ່າການຂ້ຶນເງິນເດືອນໃຫ້
ພະນັກງານ-ລັດຖະກອນ ບ່ໍວ່າພາກ
ລັດ, ພາກທຸລະກິດ ຈະບ່ໍມີຄວາມ
ໝາຍ, ຈຶ່ງຢາກໃຫ້ມີການຕິດ
ຕາມກວດກາຢ່າງສົມເຫດສົມຜົນ.

ບັນຫາທີ 2 ວຽກງານ
ວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ: ຄືຮູ້ນຳ
ກັນຕັ້ງແຕ່ໄລຍະໂຄວິດ-19 
ເຂ້ົາມາ ເຫັນວ່າສະພາບການດ້ານ
ການສຶກສາຫຼຸດລົງຫຼາຍ, ເບິ່ງ
ຜິວເຜີນກໍບໍ່ວິຕົກແຕ່ຫາກເບິ່ງ
ໃສ່ຄວາມຈຳເປັນຄວາມສຳຄັນໃນ
ການພັດທະນາຊັບພະຍາກອນ
ມະນຸດ ຖ້າບໍ່ຫາທາງອອກຫາ
ທາງແກ້ໄຂ ຈະເຮັດໃຫ້ສະພາບ
ການຂາດແຄນຊັບພະຍາກອນ
ມະນຸດໃນທຸກຂົງເຂດວຽກງານ
ໃນອະນາຄົດ ກ້າວເຂົ້າສູ່ວິກິດ, 

ຈ່ຶງຢາກສະເໜີແລກປ່ຽນວ່າ ລັດ
ຖະບານຄວນອອກນິຕິກຳໃດໜ່ຶງ
ສະເພາະເພື່ອຄຸ້ມຄອງເລື່ອງວຸດ
ທິການສຶກສາ ໂດຍສະເພາະນັກ
ຮຽນ-ນັກສຶກສາທ່ີເຂ້ົາຮຽນໃນ
ຊັ້ນຕ່າງໆ ນັບຕັ້ງແຕ່ຊັ້ນກາງ, 
ຊັ້ນສູງ, ປະລິນຍາຕີ, ປະລິນຍາ
ໂທ, ປະລິນຍາເອກ ຄວນກຳນົດ
ມີດຳລັດ ມີນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍ
ອອກມາເພື່ອໃຫ້ພາກທຸລະກິດ 
ກໍຄືພາກລັດ ມີນະໂຍບາຍ, ເງິນ
ວຸດທິແກ່ເຂົາເຈ້ົາ ໃຫ້ກຳນົດເປັນ
ເປີເຊັນ ເປັນລະບຽບຫຼັກການ
ອອກມາ; ເລືອ່ງການສາ້ງຊບັພະ
ຍາກອນມະນຸດ ກໍຄວນມີການ
ວາງແຜນແບບລະອຽດ ຖ້າສ້າງ
ແບບຊະຊາຍອອກມາຈະລ້ົນຕະ
ຫຼາດ ບາງຂະແໜງກໍຫຼາຍ ບາງ
ຂະແໜງພັດບໍ່ມີ ຈຶ່ງຢາກໃຫ້ມີ
ແຜນການລະອຽດວ່າຈະກຳນົດ
ສັດສ່ວນແຕ່ລະຂະແໜງຈຳນວນ
ເທ່ົາໃດ ຈະສົມຄວນຮຽນໃນລະ
ດັບຊັ້ນສູງ, ປະລິນຍາຕີ, ປະລິນ
ຍາໂທ, ປະລິນຍາເອກ ເທົ່າໃດ, 
ຖ້າບໍ່ມີແຜນການ ຈະເຮັດໃຫ້ຜູ້
ລົງທຶນໃສ່ການຮຽນເປ່ົາປະໂຫຍດ 
ບໍ່ສາມາດບັນຈຸເຂົ້າໃນຂົງເຂດ
ວຽກງານໃດໜ່ຶງ; ພ້ອມກັນນ້ັນ, 
ການສອບເສັງຄັດເລືອກເອົາລັດ
ຖະກອນບັນຈຸເຂົ້າໃນຂະແໜງ
ຕ່າງໆນັ້ນ ກໍຄວນໃຫ້ເປັນໄປ
ແບບຍຸຕິທຳ ບໍ່ເຫັນແກ່ຄົນເພິ່ນ
ຄົນໂຕ, ຖ້າເຮັດໄດ້ແບບນີ້ ຈະ
ເຮັດໃຫ້ຜູ້ຮຽນມີກຳລັງໃຈ ແລະ 
ຜູ້ປົກຄອງກໍມີກຳລັງໃຈສ່ົງເສຍ
ໃຫ້ລູກຫຼານໄດ້ຮຽນ.
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ການຕ່າງປະເທດ ໄດ້ເຄ່ືອນໄຫວ
ຢ້ຽມຢາມ, ທັດສະນະສຶກສາ,  ແລກ
ປ່ຽນ ບົດຮຽນກ່ຽວກັບວຽກງານ
ລັດຖະສະພາ ທ່ີ ສສ.ເຢຍລະມັນ.

ການເຄື່ອນໄຫວຄັ້ງນີ້, 
ຄະນະຜູ້ແທນສະພາແຫ່ງຊາດລາວ 
ໄດ້ພົບປະຄະນະນໍາຂອງພັກເດີ
ລິນເກ ທີ່ສໍານັກງານການຕ່າງ
ປະເທດຂອງສະຫະພັນທະລັດ 
Werderscher Markt 1; ພົບ
ປະແລກປ່ຽນບົດຮຽນກ່ຽວກັບ
ການສ້າງແຜນ ແລະ ການອະນຸ
ມັດແຜນງົບປະມານຕ່າງໆຂອງ
ລັດຖະສະພາແຫ່ງລັດ BUNDE-
SRAT(ສະພາສູງ); ພົບປະຄະນະ
ຜູ້ແທນຂອງພັກຝ່າຍຊ້າຍໃນລັດ
ຖະສະພາແຫ່ງສະຫະພັນ ແລະ 
ຖອດຖອນບົດຮຽນໃນການໂຄ
ສະນາ, ການທ່າຍຖອດສົດ, ການ
ສໍາພາດສະມາຊິກລັດຖະສະພາ
ຕໍ່ສື່ມວນຊົນ ແລະ ເຂົ້າຢ້ຽມຊົມ
ຕຶກລັດຖະສະພາແຫ່ງສະຫະພັນ
ທະລັດເຢຍລະມັນ DEUTS-
CHER BUNDESTAG; ພົບ
ປະເຮັດວຽກກັບຄະນະນໍາກະຊວງ

ການຕ່າງປະເທດ; ຢ້ຽມຊົມການ
ປະຊຸມໃຫຍ່ຂອງບັນດາທ່ານສະ
ມາຊິກສະພາແຫ່ງລັດ; ແລກປ່ຽນ
ບົດຮຽນກັບຜູ້ອໍາ ນວຍການບໍລິ
ຫານລັດຖະສະພາແຫ່ງລັດແຊັກ
ໂຊນີ; ປຶກສາຫາລືກັບກົມກວດ
ສອບບັນຊີແຫ່ງລັດ ກ່ຽວກັບ
ການກວດສອບພາຍໃນຂອງລັດ
ແຊັກໂຊນີ; ແລກປ່ຽນບົດຮຽນ
ກັບບໍລິສັດໃຫ້ບໍລິການສະໜອງ
ໄຟຟ້າ ແລະ ນໍ້າປະປາ ໃຫ້ແກ່
ປະຊາຊົນແຫ່ງລັດແຊັກໂຊນີ; 
ທັດສະນະສຶກສາຢ້ຽມຊົມຫ້ອງ
ປະຊຸມໃຫຍ່ລັດຖະສະພາ ແຫ່ງ 
ສສ. ເຢຍລະມັນ ແລະ ລັດຖະ
ສະພາແຫ່ງລັດຕ່າງໆ.

ນອກຈາກນັ້ນ, ຄະນະຜູ້
ແທນສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ໄດ້
ໄປສະຖານເອກອັກຄະລັດຖະທູດ 
ແຫ່ງ ສປປລາວ ປະຈໍາ ສສ.ເຢຍ
ລະມນັ ເພືອ່ພບົປະໂອ້ລມົຄະນະ
ນໍາ-ພະນັກງານຂອງສະຖານທູດ, 
ນັກສຶກສາ ແລະ ບັນດາຄົນເຊື້ອ
ຊາດລາວ ພ້ອມທັງຮັບຟັງການ
ລາຍງານຈາກທ່ານເອກອັກຄະ
ລັດຖະທູດ ແຫ່ງ ສປປລາວ ປະ
ຈໍານະຄອນຫຼວງແບກ ແລງ ກ່ຽວ
ກັບການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ

ຂອງສະຖານທູດ, ນັກສຶກສາ 
ແລະ ບັນດາຄົນເຊື້ອຊາດລາວ; 
ສໍາລັບການພົວພັນຄົນເຊ້ືອຊາດ
ລາວ, ສະຖານເອກອັກຄະລັດ
ຖະທູດ ແຫ່ງ ສປປລາວ ໄດ້ເອົາ
ໃຈໃສ່ເຄື່ອນໄຫວຮ່ວມກັບພີ່
ນ້ອງຄົນເຊື້ອ ຊາດລາວທີ່ຢູ່ເຢຍ
ລະມັນຢ່າງປົກກະຕິ ເພື່ອຮັດ 
ແໜ້ນສາຍພົວພັນ, ຮັກສາຄວາມ
ສາມັກຄີ ແລະ ຂະຫຍາຍການ
ພົວພັນຮ່ວມມື ໃຫ້ນັບມື້ກວ້າງ 
ຂວາງ, ສ້າງຄວາມເຂົ້າໃຈອັນ
ຖືກຕ້ອງ ເຊິ່ງສະແດງ ອອກຜ່ານ
ມາ ສາມາດຢັ້ງຢືນໄດ້ວ່າ ພີ່ນ້ອງ
ຄົນເຊື້ອຊາດລາວສ່ວນຫຼາຍ 
ແມ່ນມີຄວາມເຂ້ົາໃຈຢ່າງຖືກຕ້ອງ, 
ມແີນວຄດິກາ້ວໜ້າ, ຮບັຮູ ້ແລະ 
ເຫັນໄດ້ສະພາບການຕົວຈິງຂອງ 
ສປປລາວ, ມີການຍ້ອງຍໍຊົມເຊີຍ
ຜົນສຳເລັດໃນການສ້າງສາພັດທະ 
ນາປະເທດຊາດ. ຈາກນັ້ນ, ປະ
ທານກຳມາທິການການຕ່າງປະ
ເທດ ໄດ້ມີຄຳເຫັນໂອ້ລົມ ໂດຍ
ແຈ້ງໃຫ້ຊາບກ່ຽວກັບສະພາບ
ການພ້ົນເດ່ັນໃນການພັດທະນາ
ເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ຂອງ ສປປ
ລາວ, ການ ເຄືອ່ນໄຫວໂດຍຫຍໍ້
ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດລາວ, ຜົນ

ສໍາເລັດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ
ເທື່ອທີ 8 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ
ຊຸດທີ IX, ຜົນການຢ້ຽມຢາມ 
ແລະ ເຮັດວຽກຂອງຄະນະຜູ້ແທນ
ສະພາ ແຫ່ງຊາດລາວ ທີ່ປະເທດ
ເຢຍລະມັນ; ພ້ອມກັນນີ້, ທ່ານ
ຍັງໄດ້ຮຽກຮ້ອງໃຫ້ຄະນະນໍາ, 
ພະນັກງານພາຍໃນສະຖານເອກ
ອັກຄະລັດຖະທູດ, ນັກສຶກສາ  
ແລະ ພີ່ນ້ອງເຊື້ອ ຊາດ ລາວທຸກ 
ຄົນ ຈ່ົງຕ້ັງໜ້າປະຕິບັດພາລະບົດ
ບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ຂອງຕົນ
ຢ່າງຕັ້ງໜ້າ ເພື່ອຜົນປະໂຫຍດ
ຂອງປະເທດຊາດ ແລະ ປະຊາຊົນ, 
ສືບຕ່ໍຮັກສາມູນເຊ້ືອຮັກແພງສາ 
ມັກຄີຊ່ວຍເຫືຼອເຊ່ິງກັນແລະກັນ, 
ເຄ່ືອນໄຫວດໍາລົງຊີວິດ ຕະຫຼອດ
ຮອດການທໍາມາຫາກິນ ໃຫ້ຖືກ 
ຕ້ອງຕາມລະບຽບ-ກົດໝາຍຂອງ
ປະເທດທ່ີຕົນອາໄສຢູ່, ຮັກສາຮີດ
ຄອງປະເພນີວັດທະນະທຳອັນດີ
ງາມຂອງຕົນ ແລະ ຮຽກຮ້ອງພີ່
ນ້ອງຄົນເຊ້ືອ ຊາດລາວ ໃຫ້ຫວນ
ຄືນບ້ານເກີດເມືອງນອນຂອງ
ພວກເຮົາ ເພ່ືອປະກອບສ່ວນສ້າງ
ສາ ແລະ ພັດທະນາບ້ານເກີດ
ເມືອງນອນຂອງບັນພະບຸລຸດ ຕາມ
ເງື່ອນໄຂ ແລະ ຄວາມສາມາດ.
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ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ, ກຳມະການ 
ຄລຊ; ມີທ່ານ ສຈ. ປອ. ຈະເລີນ 
ເຍຍປາວເຮີ ຮອງປະທານສະພາ
ແຫ່ງຊາດ, ຮອງປະທານ ຄລຊ 
ພ້ອມດ້ວຍບັນດາທ່ານໃນຄະນະ
ກຳມະການ, ກອງເລຂາ, ອະນຸ
ກຳມະການຕ່າງໆ ແລະ ກອງເລ
ຂາຊ່ວຍວຽກຂອງ ຄລຊ ເຂົ້າ
ຮ່ວມ 80 ທ່ານ.

ທ່ານ ປອ. ກອງແກ້ວ 
ໄຊສົງຄາມ ກ່າວວ່າ: ຈຸດປະສົງ 
ແລະ ເນື້ອໃນຕົ້ນຕໍຂອງກອງປະ
ຊຸມຄັ້ງນີ້ ແມ່ນເພື່ອຄົ້ນຄວ້າ, 

ຮຽບຮຽງ ແລະ ກວດກາເນືອ້ໃນ
ຮອບດ້ານຂອງຮ່າງລັດຖະທຳມະ
ນູນສະບັບປັບປຸງ ຕາມຄຳເຫັນ
ຂອງບັນດາທ່ານສະມາຊິກສະພາ
ແຫ່ງຊາດໃນກອງປະຊຸມສະໄໝ
ສາມັນເທ່ືອທີ 8 ຂອງສະພາແຫ່ງ
ຊາດຊຸດທີ IX ແລະ ທິດຊີ້ນຳ
ຂອງກອງປະຊຸມຄົບຄະນະກຳມະ
ການລະດັບຊາດປັບປຸງລັດຖະ
ທຳມະນູນ ຄັ້ງວັນທີ 24 ທັນວາ 
2024 ກ່ອນນຳໄປທາບທາມ
ຄວາມເຫັນຂອງປະຊາຊົນລາວ
ບັນດາເຜົ່າໃນທົ່ວປະເທດ ໃນ
ຕົ້ນປີ 2025.

ທ່ີປະຊຸມໄດ້ຮັບຟັງການ
ສະເໜີສັງລວມຄຳເຫັນຂອງຄະ

ນະກຳມະການລະດັບຊາດປັບປຸງ
ລັດຖະທຳມະນູນ ສະບັບປັບປຸງ 
2025 ແລະ ຮ່າງບົດລາຍງານ
ຂອງ ຄລຊ ກ່ຽວກັບການປັບປຸງ
ລັດຖະທຳມະນູນ ຕໍ່ກອງປະຊຸມ
ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ; 
ຈາກນ້ັນ, ຜູ້ເຂ້ົາຮ່ວມໄດ້ເອົາໃຈ
ໃສ່ຄົ້ນຄວ້າ, ປະກອບຄຳເຫັນຕໍ່
ການປັບປຸງຮ່າງລັດຖະທຳມະນູນ
ຢ່າງກົງໄປກົງມາ, ພາວະວິໄສ 
ແລະ ດ້ວຍຄວາມຮັບຜິດຊອບ
ສູງ ເຮັດໃຫ້ກອງປະຊຸມຄ້ັງນ້ີ ບັນ
ລຸຜົນສຳເລັດຕາມຄາດໝາຍທີ່
ວາງໄວ້.

(ສອນສັກ ວັນວິໄຊ)(ສອນສັກ ວັນວິໄຊ)

d;fdk d;fdk DDDDDD
   (ຕ່ໍຈາກໜ້າ 1)

dv'xt-5, dv'xt-5, DDDDDD
   (ຕ່ໍຈາກໜ້າ 1)

ກ່ຽວຂ້ອງ ເຂ້ົາຮ່ວມຢ່າງພ້ອມພຽງ.
ກອງປະຊຸມໄດ້ພິຈາລະ

ນາບັນຫາສໍາຄັນພື້ນຖານຂອງ
ປະເທດຊາດ ຕາມຂອບເຂດສິດ 
ແລະ ໜ້າທີ່ຂອງຄະນະປະຈໍາສະ
ພາແຫ່ງຊາດ ທ່ີໄດ້ກໍານົດໄວ້ໃນ
ລັດຖະທໍາມະນູນ ແລະ ກົດໝາຍ
ເປັນຕົ້ນ ໜັງສືສະເໜີຂອງລັດ
ຖະບານ ກ່ຽວກັບຮ່າງລັດຖະບັນ 
ຍັດວ່າດ້ວຍພັນທະອາກອນແບບ
ເດັດຖານສະເພາະທຸລະກິດກາຊີ
ໂນ; ໜັງສືສະເໜີຂອງລັດຖະບານ 
ກ່ຽວກັບການສະເໜີຂໍຍົກເວັ້ນ
ພາສີ-ອາກອນຂອງພາຫະນະຈຳ 
ນວນໜ່ຶງ; ໜັງສືສະເໜີຂອງລັດ
ຖະບານ ກ່ຽວກັບການຂໍໃຫ້ຄະ
ນະປະຈາໍສະພາແຫ່ງຊາດ ຮບັຮູ,້ 
ຮັບຮອງ ແລະ ຍົກເວັ້ນການປະ
ຕິບັດບາງມາດຕາຂອງກົດໝາຍ
ທີ່ພົວພັນກັບສັນຍາກໍ່ສ້າງ-ດໍາ

ເນີນງານ-ມອບໂອນ (BOT) 
ສະບັບດັດແກ້ ຄັ້ງທີ 1 ໂຄງການ
ເຂື່ອນໄຟຟາ້ເຊຂະໝານ 3; ໜັງ
ສືສະເໜີຂອງລັດຖະບານ ກ່ຽວ
ກັບການຂໍຍົກເວ້ັນການປະຕິບັດ
ບາງມາດຕາຂອງກົດໝາຍທ່ີພົວ
ພັນກັບໂຄງການເຂ່ືອນໄຟຟ້ານ້ໍາ
ຂອງປາກລາຍ ແລະ ໂຄງການ
ເຂື່ອນໄຟຟ້ານໍ້າຂອງປາກແບງ; 
ໜັງສືສະເໜີຂອງລັດຖະບານ 
ກ່ຽວກັບການຂໍຍົກເວ້ັນການປະ
ຕິບັດບາງມາດຕາຂອງກົດໝາຍ 
ແລະ ຂໍຕໍ່ອາຍຸສັນຍາວ່າດ້ວຍ
ການຊອກຄົ້ນ ແລະ ສຳຫຼວດ
ແຮ່ຄໍາ ຢູ່ເມືອງຊະນະຄາມ ແຂວງ
ວຽງຈັນ; ບົດລາຍງານຜົນການ
ຮຽບຮຽງເນື້ອໃນກົດໝາຍທີ່
ຜ່ານການພິຈາລະນາຮັບຮອງໃນ
ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອ
ທີ 8 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດຊຸດທີ 
IX ຈໍານວນ 7 ສະບັບ ຄື: ກົດ
ໝາຍວ່າດ້ວຍອົງການໄອຍະການ
ປະຊາຊົນ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ

ການດໍາເນີນຄະດີແພ່ງ, ກົດໝາຍ
ວ່າດ້ວຍການກວດສອບອິດສະ
ຫຼະ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການສຶກ
ສາ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການພັດ
ທະນາສີມືແຮງງານ (ສ້າງໃໝ່), 
ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍສະຫະພັນແມ່
ຍິງ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການພັດ
ທະນາ ແລະ ປກົປອ້ງແມຍ່ງິ; ບດົ
ລາຍງານຜົນສໍາເລັດກອງປະຊຸມ
ສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 8 ຂອງສະ 
ພາແຫ່ງຊາດຊດຸທ ີIX; ບດົລາຍ
ງານການຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ປັບປຸງ
ຮ່າງລັດຖະທໍາມະນູນ ຕາມການ
ປະກອບຄໍາເຫັນຂອງສະມາຊິກ
ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ລາຍງານ
ແຜນການທາບທາມຄໍາເຫັນຮ່າງ
ລັດຖະທໍາມະນູນປີ 2025; ລາຍ
ງານການຄົ້ນຄວ້າການສະເໜີ
ແຕ່ງຕ້ັງບຸຄະລາກອນຂອງສານ
ປະຊາຊົນ; ພິຈາລະນາຄໍາຮ້ອງ
ຂໍຄວາມເປັນທໍາຈໍານວນໜຶ່ງ.
(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)

ຕິດພັນເຖິງສິດຜົນປະໂຫຍດ
ຂອງພະນັກງານ-ລັດຖະກອນ
ພາຍໃນສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ 
ຍາດພີ່ນ້ອງ ໂດຍສະເພາະແມ່ນ
ນະໂຍບາຍດ້ານຕ່າງໆ ບໍ່ວ່າຈະ
ເປັນນະໂຍບາຍເຈັບເປັນ ຫືຼ ເສຍ
ຊິວິດ; ພ້ອມກັນນີ້, ຍັງເປັນນະ
ໂຍບາຍລວມຂອງພັກ-ລັດ ກໍານົດ
ອອກໃນແຕ່ລະໄລຍະ.

ບັນດາຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໄດ້
ເປັນເຈົ້າການລົງເລິກຄົ້ນຄວ້າ, 

sk]nsk]nDDDDDD
   (ຕ່ໍຈາກໜ້າ 1)

ທັງນ້ີ, ກໍເພ່ືອນຳເອົາຄຳເຫັນຂອງ
ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ (ສສຊ) 
ທີ່ໄດ້ປະກອບໃສ່ຮ່າງກົດໝາຍ
ສອງສະບັບນ້ີ ມາພິຈາລະນາ, ປັບ
ປຸງໃສ່ເນ້ືອໃນສອງຮ່າງກົດໝາຍ 
ໃຫ້ມີຄວາມຈະແຈ້ງ, ຄົບຖ້ວນ 
ແລະ ຮັດກຸມ.

IP[IP'IP[IP'DDDDDD
   (ຕ່ໍຈາກໜ້າ 1)

ປະກອບຄຳຄິດຄຳເຫັນຢ່າງກົງ
ໄປກົງມາ ພ້ອມທັງສົມທຽບ 
ໃສ່ລະບຽບການປະຕິບັດນະໂຍ
ບາຍຂອງ 3 ອົງການຈັດຕັ້ງມະ
ຫາຊົນ ສພຊ ທ່ີມີນິຕິກໍາສະເພາະ
ຂອງແຕ່ລະອົງການ.

ກອງປະຊຸມຄ້ັງນ້ີ ໄດ້ຮັບ
ການສະໜັບສະໜູນຊ່ວຍເຫຼືອ
ທາງດ້ານງ ົບປະມານຈາກໂຄງ
ການສ້າງຄວາມເຂ້ັມແຂງໃຫ້ແກ່
ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະ
ຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ຫຼື ສະເຕັບສ໌ 
(STEPS) ໂດຍຜ່ານກອງເລຂາ
ຄຸ້ມຄອງແຫຼ່ງທຶນຊ່ວຍເຫຼືອລ້າ

7qho7;hk 7qho7;hk DDDDDD
   (ຕ່ໍຈາກໜ້າ 1)

ເນື້ອໃນປະຫວັດສາດ ຂອງສະ
ພາແຫ່ງຊາດ ໂດຍການເປັນປະ
ທານຂອງທ່ານ ສຸບັນ ສະວະບຸດ 
ຮອງຫົວໜ້າຄະນະຄ້ົນຄວ້າ ແລະ 
ຮຽບຮຽງປະຫວັດສາດ ຂອງສະ
ພາແຫ່ງຊາດ, ປະທານກຳມາທິ
ການວຽກງານສະມາຊິກສະພາ
ແຫ່ງຊາດ; ມີບັນດາຄະນະຮັບ
ຜິດຊອບຈາກກຳມາທິການ, ຄະ
ນະເລຂາທິການ, ສະຖາບັນຄົ້ນ
ຄວ້ານິຕິກຳ (ສພຊ), ສະຖາບັນ
ຄົ້ນຄວ້າປະຫວັດສາດ ແລະ ບູ
ຮານວິທະຍາ (ສວສຊ), ສະຖາ
ບັນການເມືອງ ແລະ ການປົກ
ຄອງແຫ່ງຊາດ (ສມປຊ) ແລະ 
ແຂກຖືກເຊີນ ເຂົ້າຮ່ວມຢ່າງ
ພ້ອມພຽງ.

ທ່ານ ສຸບັນ ສະວະບຸດ 
ກ່າວວ່າ: ການຈັດກອງປະຊຸມ
ໃນຄ້ັງນ້ີແມ່ນເພ່ືອເປັນການທົບ
ທວນຄືນ ຕໍ່ບັນດາຄຳຄິດເຫັນ 
ຂອງຜູ້ເຂ້ົາຮ່ວມກອງປະຊຸມ    ແລະ 
ທິດຊີ້ນໍາຂອງຫົວໜ້າຄະນະຮັບ
ຜິດຊອບຕາມການຕີລາຄາຕ່ໍໂຄງ
ຮ່າງ ແລະ ເນື້ອໃນແລ້ວ ພວກ
ເຮົາຈະຕ້ອງໄດ້ປັບປຸງ ແລະ ຮຽບ
ຮຽງຄືນ ເພື່ອໃຫ້ຮ່າງໂຄງບົດ 
ແລະ ເນື້ອໃນຂອງຮ່າງບົດປະ
ຫວັດສາດນ້ັນ ມີຄວາມຈະແຈ້ງ, 
ຮັດກຸມ ແລະ ເປັນລະບົບ.

ກອງປະຊຸມ ໄດ້ສຸມໃສ່ 
ຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ຮຽບຮຽງ ບັນດາ

ເນື້ອໃນ ຂອງ ພາກທີ I ຂະບວນ
ວິວັດການກຳເນີດສະພາປະຊາ
ຊົນສູງສຸດ, ພາກທີ II ສະພາປະ
ຊາຊົນສູງສຸດ ໃນພາລະກິດການ
ປະຕິບັດສອງໜ້າທີ່ຍຸດທະສາດ 
ແລະ ແນວທາງປ່ຽນແປງໃໝ່ 
ຂອງການປະຕິວັດລາວ (1975-
1992), ພາກທີ III ສະພາແຫ່ງ
ຊາດ ໃນຖານະອົງການນິຕິບັນ
ຍັດ ທ່ີປະຕິບັດພາລະບົດບາດອັນ
ຄົບຖ້ວນ ຕາມທ່ີກຳນົດໄວ້ໃນລັດ
ຖະທໍາມະນູນ ສປປລາວ ແລະ
ພາກທີ IV ສະຫຼຸບສັງລວມ 
ຂອງຮ່າງປື້ມ 50 ປີ ແຫ່ງການ
ກຳເນີດ ແລະ ເຕີບໃຫຍ່ຂະ
ຫຍາຍ ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແຫ່ງ 
ສປປລາວ (2 ທັນວາ 1975-2 
ທັນວາ 2025) ເພ່ືອເຮັດໃຫ້ໂຄງ
ຮ່າງ ແລະ ເນ້ືອໃນຂອງບົດດ່ັງກ່າວ 
ມີຄວາມອຸດົມສົມບູນຄົບຖ້ວນ 
ທາງດ້ານເນ້ືອໃນ ແລະ ຮູບການ, 
ຖືກຕ້ອງຕາມສະພາບຄວາມເປັນ
ຈິງ ແລະ ສອດຄ່ອງກັບຂ້ໍມູນຫັຼກ
ຖານກ່ຽວຂ້ອງ ເພ່ືອກຽມນໍາເຂ້ົາ
ລາຍງານຕ່ໍຫົວໜ້າຄະນະຮັບຜິດ
ຊອບຄົນ້ຄວ້າ ແລະ ຮຽບຮຽງປະ
ຫວັດສາດຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ 
ໄດ້ພິຈາລະນາ ແລະ ມີຄໍາເຫັນ 
ຕ່ໍການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດວຽກງານ
ຈຸດສຸມ ປີ 2025 ໃນຂັ້ນຕໍ່ໄປ 
ໃຫ້ທັນຕາມແຜນການທ່ີວາງໄວ້.

(ຄໍາສິງ ທາດາສະຫວັນ)(ຄໍາສິງ ທາດາສະຫວັນ)

ໃຫ້ແກ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ສົມທົບ
ກັບງບົປະມານຂອງຄະນະເລຂາ
ທິການສະພາແຫ່ງຊາດ.
(ນາງ ອານິຕາ ມ່ວນສະຫວັດ)(ນາງ ອານິຕາ ມ່ວນສະຫວັດ)

(ສພຊ) - ວັນທີ 3-4 
ມັງກອນຜ່ານມາ ທີ່ເມືອງແກ້ວ
ອຸດົມ, ແຂວງວຽງຈັນ ໄດ້ມີກອງ
ປະຊຸມຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ຮຽບຮຽງ

ທ່ານ ສົມມາດ ພົລເສນາ 
ກາ່ວວ່າ: ກອງປະຊມຸຄັງ້ນີ ້ແມນ່
ການຄ້ົນຄວ້າບັນດາຄຳເຫັນຂອງ
ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ທ່ີເຫັນ
ວ່າມີເຫດມີຜົນເພ່ືອປັບປຸງໃສ່ກົດ
ໝາຍ 2 ສະບັບດັ່ງກ່າວ ແນ
ໃສ່ເຮັດໃຫ້ເນື້ອໃນຂອງ 2 ກົດ
ໝາຍ ມີຄວາມຄົບຖ້ວນ, ສົມ
ບູນ ແລະ ສາມາດຈັດຕັ້ງປະຕິ
ບັດໄດ້; ເພື່ອຮັບປະກັນໃຫ້ບັນ
ດາຄໍາເຫັນທ່ີສະມາຊິກສະພາແຫ່ງ
ຊາດ ໄດ້ປະກອບໃສ່ໄດ້ຮັບການ
ຄ້ົນຄວ້າພິຈາລະນາຢ່າງເລິກເຊ່ິງ
ນັ້ນ ໃຫ້ພ້ອມກັນຄົ້ນຄວ້າຕື່ມຕໍ່
ຄໍາເຫັນທ່ີບ່ໍສາມາດປັບປຸງໄດ້ນ້ັນ 
ຄະນະຮັບຜິດຊອບໄດ້ໃຫ້ເຫດ
ຜົນພຽງພໍແລ້ວບໍ່ ຫຼື ຄວນຕ້ອງ
ໄດ້ປັບປຸງຄືແນວໃດ.

ຜູ້ເຂ້ົາຮ່ວມໄດ້ສຸມສະຕິ
ປັນຍາຄົ້ນຄວ້າ, ພິຈາລະນາຄືນ
ແຕ່ລະບັນຫາທີ່ ສສຊ ຕັ້ງຂຶ້ນ 
ແລະ ບັນຫາອື່ນໆ ຢ່າງເລິກເຊິ່ງ 
ແລະ ຮອບດ້ານໃສ່ເນື້ອໃນ 2 
ກົດໝາຍດັ່ງກ່າວ.

(ສອນສັກ ວັນວິໄຊ)(ສອນສັກ ວັນວິໄຊ)
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(ສພຂ) - ກອງປະຊຸມ
ສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 8 ຂອງສະ
ພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ຫຼວງ
ນໍ້າທາ ຊຸດທີ II ໄດ້ສໍາເລັດໃນ
ຕອນແລງວັນທີ 27 ທັນວາ 
2024 ທ່ີສະໂມສອນຂອງແຂວງ 
ພາຍຫຼັງດໍາເນີນມາເປັນເວລາ 4 
ວນັ ໂດຍການເປນັປະທານຂອງ
ທ່ານ ຄຳຟອງ ອິນມານີ ຮອງເລ
ຂາຄະນະບໍລິຫານງານພັກແຂວງ, 
ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, 
ມີທ່ານ ວຽງສະຫວັດ ສີພັນດອນ 
ກຳມະການສູນກາງພັກ, ເລຂາ
ຄະນະບໍລິຫານງານພັກແຂວງ, 
ເຈົາ້ແຂວງໆຫວຼງນຳ້ທາ, ບນັດາ
ທ່ານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ 
(ສສຊ) ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 
3, ຄະນະປະຈຳ ແລະ ກຳມະການ
ພັກແຂວງ, ອົງການແນວລາວ
ສ້າງຊາດ, ສະຫະພັນນັັກຮົບເກ່ົາ, 
ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ 
(ສສຂ), ແຂກຖືກເຊີນ ພ້ອມ
ດ້ວຍບັນດາທ່ານອະດີດການນໍາ
ຂອງແຂວງ, ສສຊ ປະຈໍາເຂດ
ເລືອກຕັ້ງທີ 3 ແລະ ສສຂ ຫຼວງ
ນ້ໍາທາ ເຂ້ົາຮ່ວມ 150 ກວ່າທ່ານ.

ກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້ ໄດ້ພິ
ຈາລະນາ, ຮັບຮອງເອົາບັນຫາ
ສໍາຄັນພ້ືນຖານຂອງແຂວງຫຼວງ
ນໍ້າທາ ຄື: ການເຄື່ອນໄຫວວຽກ
ງານຂອງຄະນະປະຈໍາສະພາປະຊາ
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ຊົນແຂວງ ໃນລະຫວ່າງກອງປະ
ຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 7 ຫາ
ເທື່ອທີ 8; ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ
ແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງ
ຄົມ ປະຈໍາປີ 2024 ແລະ ທິດ
ທາງແຜນການປະຈໍາປີ 2025; 
ການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດແຜນງບົປະ
ມານແຫ່ງລັດ ປະຈໍາປີ 2024 
ແລະ ທິດທາງແຜນການປະຈໍາປີ 
2025; ບົດລາຍງານຂອງອົງ
ການກວດກາລັດແຂວງ ກ່ຽວ
ກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນ
ການເຄ່ືອນໄຫວວຽກງານປະຈໍາ
ປີ 2024, ທິດທາງແຜນການ
ປະຈໍາປີ 2025 ແລະ ຜົນການ
ກວດກາຕາມຜົນຂອງການກວດ
ສອບປີ 2022; ບົດລາຍງານຂອງ
ອົງການກວດສອບປະຈໍາພາກ
ເໜືອ 2 ກ່ຽວກັບຈັດຕ້ັງປະຕິບັດ
ແຜນການເຄ່ືອນໄຫວວຽກງານ
ປະຈໍາປີ 2024, ທິດທາງແຜນ
ການປະຈໍາປີ 2025 ແລະ ຜົນ
ການກວດສອບບົດສະຫຸຼບຂາດ
ຕົວການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດແຜນງບົ
ປະມານປະຈໍາປີ 2023 ຂອງ
ແຂວງຫຼວງນໍ້າທາ; ການຈັດຕັ້ງ
ປະຕິບັດແຜນການເຄື່ອນໄຫວ
ວຽກງານປະຈໍາປີ 2024 ແລະ 
ທິດທາງແຜນການປະຈໍາປີ 2025 
ຂອງອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນ 
ແລະ ສານປະຊາຊົນແຂວງ; ການ

ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດແຜນການເຄ່ືອນ
ໄຫວວຽກງານປະຈໍາປີ 2024 
ແລະ ທິດທາງແຜນການປະຈໍາ
ປີ 2025 ຂອງສະພາປະຊາຊົນ
ແຂວງ; ຂ້ໍຕົກລົງຂອງເຈ້ົາແຂວງ 
ວ່າດ້ວຍກອງທຶນສົ່ງເສີມ ແລະ 
ພັດທະນາກິລາກາຍະກໍາ ແລະ 
ຂ້ໍຕົກລົງຂອງເຈ້ົາແຂວງ ວ່າດ້ວຍ
ກອງທຶນຄວບຄຸມ, ສະກັດກັ້ນ 
ແລະ ຕ້ານຢາເສບຕິດ; ການຈັດ
ຕ້ັງປະຕິບັດແຜນຟ້ືນຟູ-ປັບປຸງຊີ
ວິດການເປັນຢູ່ຂອງປະຊາຊົນທ່ີ
ຖືກຜົນກະທົບຈາກໂຄງການກໍ່
ສ້າງເຂື່ອນໄຟຟ້ານໍ້າທາ 1 ເມືອງ
ນາແລ ໄລຍະທີ 1 (2020-
2023) ແລະ ແຜນການໄລຍະ
ທີ 2 (2025-2028).

ນອກຈາກນີ້, ຍັງໄດ້
ຮັບຟັງ ແລະ ປະກອບຄໍາເຫັນ
ໃສ່ບົດລາຍງານກ່ຽວກັບຜົນກະ
ທົບຈາກໄພພິບັດນໍ້າຖ້ວມຢູ່ແຂວງ
ຫຼວງນໍ້າທາ ໃນປີ 2024, ການ
ປະກອບຄໍາເຫັນຂອງອົງການແນວ
ລາວສ້າງຊາດແຂວງ ກ່ຽວກັບ
ການຕິດຕາມກວດກາການເຄ່ືອນ
ໄຫວວຽກງານໃນໜ່ຶງປີຜ່ານມາ 
ແລະ ທດິທາງແຜນການໜ່ຶງປຕີໍ່
ໜ້າ ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ.

(ນາງ ວັນນີ ແສງບົວພັນ)(ນາງ ວັນນີ ແສງບົວພັນ)

(ສພຂ) - ກອງປະຊຸມ
ຄົບຄະນະຂອງຄະນະກໍາມະການ 
ແລະ ຄະນະເລຂາທິການສະພາ
ປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ບໍລິຄໍາ
ໄຊ ປະຈໍາປີ 2024 ແລະ ທິດ
ທາງແຜນການປະຈໍາປີ 2025 
ໄດ້ຈັດຂຶ້ນໃນວັນທີ 23 ທັນວາ 
2024 ໂດຍການເປັນປະທານ
ຂອງທ່ານ ໃສຄໍາ ທອງລັດ ຮອງ
ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ; 
ເຂ້ົາຮ່ວມມີບັນດາທ່ານສະມາຊິກ
ສະພາແຫ່ງຊາດ (ສສຊ) ປະຈໍາ
ເຂດເລືອກຕັ້ງ, ສະມາຊິກສະພາ
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ltŝ5[;Pd'ko0v'7totg]0kmydko lr0 [=]y7ew-ltŝ5[;Pd'ko0v'7totg]0kmydko lr0 [=]y7ew-

ປະຊາຊົນແຂວງ (ສສຂ), ຕາງ
ໜ້າພະແນກການ ແລະ ອົງການ
ອ້ອມຂ້າງແຂວງ ພ້ອມດ້ວຍພາກ
ສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ.

ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຟັງ
ລາຍງານການເຄື່ອນໄຫວວຽກ
ງານປະຈໍາປີ 2024 ແລະ ທິດ
ທາງແຜນການປະຈໍາປີ 2025 
ຈາກເລຂາທິການສະພາປະຊາຊົນ
ແຂວງ ເຊິ່ງໄດ້ຕີລາຄາດ້ານດີ, 
ດ້ານອ່ອນ, ຂໍ້ຄົງຄ້າງ ພ້ອມທັງ
ກຳນົດທິດທາງແກ້ໄຂໃນຕ່ໍໜ້າ 
ໂດຍໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ເຄື່ອນໄຫວ

ວຽກງານຕາມພາລະບົດບາດ, 
ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ຂອງຕົນ ໃນຖາ
ນະທ່ີເປັນເສນາທິການໃຫ້ແກ່ຄະ
ນະປະຈໍາ ກໍຄືສະພາປະຊາຊົນ
ແຂວງ ໃນການຄ້ົນຄວ້າ-ສັງລວມ
ເນ້ືອໃນວຽກງານຮອບດ້ານ, ສ້າງ
ສິ່ງອໍານວຍຄວາມສະດວກໃຫ້
ແກ່ການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ
ຂອງຄະນະປະຈໍາ ສພຂ ແລະ ຄະ
ນະ ສສຊ ປະຈໍາເຂດເລືອກຕັ້ງ, 
ການຄຸ້ມຄອງວຽກງານບໍລິຫານ-

(ສພຊ) - ກອງປະຊຸມ
ສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 8 ຂອງສະ
ພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ໄຊ
ຍະບູລີ ຊຸດທີ II ໄດ້ປິດລົງຢ່າງ
ເປັນທາງການໃນຕອນບ່າຍຂອງ
ວັນທີ 28 ທັນວາຜ່ານມາ ທີ່
ຫ້ອງປະຊຸມໃຫຍ່ໂຮງຮຽນທິດ
ສະດີການເມືອງການປົກຄອງ
ແຂວງ ພາຍຫັຼງທ່ີດຳເນີນມາເປັນ
ເວລາ 3 ວັນເຄິ່ງ ໂດຍການເປັນ
ປະທານຂອງທ່ານ ເພັງນິລັນ ຄໍາ
ພັນເພັງ ຮອງເລຂາພັກແຂວງ, 
ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ; 
ເຂົ້າຮ່ວມມີທ່ານ ພົທ. ສຸວອນ 
ເລືອງບຸນມີ ກໍາມະການສູນກາງ
ພັກ, ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງ
ຊາດ, ທ່ານ ພົງສະຫວັນ ສິດທະ
ວົງ ກໍາມະການສູນກາງພັກ, ເລ
ຂາພັກແຂວງ, ເຈົ້າແຂວງໆໄຊ
ຍະບູລີ, ບັນດາທ່ານສະມາຊິກ
ສະພາ ແຫ່ງຊາດປະຈໍາເຂດເລືອກ
ຕັ້ງທີ 7 ແລະ ສະມາຊິກສະພາ
ປະຊາຊົນແຂວງ, ຄະນະປະຈໍາ 
ແລະ ກໍາມະການພັກແຂວງ, ອະ
ດີດການນໍາຂອງແຂວງ ແລະ 
ສສຊ ປະຈໍາເຂດເລືອກຕັ້ງ, ນັກ
ປະຕວິດັອາ ວຸໂສ-ບາໍນານ, ຜູຊ້ງົ
ຄຸນວຸດທິ, ຕາງໜ້າອົງການຈັດ
ຕ້ັງພັກ-ລັດ, ອົງການຈັດຕ້ັງແນວ
ລາວສ້າງຊາດ, ສະຫະພັນນັກຮົບ
ເກົ່າ, ອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນ, 
ນາຍບ້ານເທດສະບານ, ນັກທຸ
ລະກິດ, ຜູ້ປະກອບການ ແລະ 
ແຂກຖືກເຊີນ.

ກອງປະຊຸມໄດ້ພິຈາລະ
ນາ, ຮັບຮອງເອົາບັນຫາສໍາຄັນ
ພື້ນຖານຂອງແຂວງໄຊຍະບູລີ 
ເພື່ອເປັນພື້ນຖານໃຫ້ແກ່ການ
ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໃນຕໍ່ໜ້າດັ່ງນີ້:

1. ບົດລາຍງານການຈັດ
ຕ້ັງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດ
ຖະກິດ-ສັງຄົມ, ແຜນງບົປະມານ
ແຫ່ງລັດຂອງແຂວງ ປະຈຳປີ 
2024 ແລະ ແຜນ ການປະຈຳປີ 
2025 ຕິດພັນກັບວາລະແຫ່ງ
ຊາດວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂບັນຫາ
ຄວາມຫຍຸ້ງຍາກທາງດ້ານເສດ
ຖະກິດ-ການເງນິຂອງແຂວງ ເຊ່ິງ
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ໄດ້ຮັບຜົນສໍາເລັດໃນຫຼາຍດ້ານ 
ເປັນຕ້ົນອັດຕາການເຕີບ ໂຕເສດ
ຖະກິດ ບັນລຸໄດ້ 5.4%, ເກັບ
ລາຍຮັບງ ົບປະມານເກີນແຜນ
ທ່ີກໍານົດໄວ້ 12.19%; ການປະ 
ຕິບັດແຜນການປີ 2025 ເສດ
ຖະກິດຂະຫຍາຍຕົວ ໃຫ້ບັນລຸ
ໃນລະດັບ 5% ຂຶ້ນ ໄປ, ເກັບ
ລາຍຮັບເຂົ້າງ ົບປະມານໃຫ້ໄດ້ 
2,765.39 ຕື້ກີບ.

2. ບົດລາຍງານການຈັດ
ຕ້ັງປະຕິບັດການເຄ່ືອນໄຫວວຽກ
ງານປະຈຳປີ 2024 ແລະ ແຜນ 
ການປະຈຳປີ 2025 ຂອງອົງ
ການກວດສອບພາກເໜືອ 1, 
ບົດລາຍງານຜົນການກວດສອບ
ບົດສະຫຼຸບຂາດຕົວການຈັດຕັ້ງ
ປະຕິບັດແຜນງ ົບປະມານແຫ່ງ
ລັດຂອງແຂວງ ປະຈຳປີ 2023, 
ບົດລາຍງານຂອງອົງການກວດ
ກາລັດແຂວງ ກ່ຽວກັບການຈັດ
ຕ້ັງປະຕິບັດແຜນການເຄ່ືອນໄຫວ
ວຽກ ງານປະຈຳປີ 2024 ແລະ 
ແຜນການປະຈຳປີ 2025, ບົດ
ລາຍງານຜົນການກວດກາຕາມ
ຜົນການກວດສອບປີ 2022.

 3. ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ
ວຽກງານສາມສ້າງ ວ່າດ້ວຍການ
ສ້າງແຂວງເປັນຫົວໜ່ວຍຍຸດທະ 
ສາດ, ສ້າງເມືອງເປັນຫົວໜ່ວຍ
ເຂັ້ມແຂງຮອບດ້ານ ແລະ ສ້າງ
ບ້ານເປັນຫົວໜ່ວຍພັດທະນາ.

4. ບົດລາຍງານການ
ເຄື່ອນໄຫວວຽກງານປະຈຳປີ 
2024 ແລະ ແຜນການປະຈໍາປີ 
2025 ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ.

5. ຍົກຍ້າຍ, ແຕ່ງຕ້ັງບຸກ
ຄະລາກອນຂອງແຂວງ ຈໍານວນ 
2 ທ່ານຄື: ທ່ານ ຄໍາເພັດ ພົມມະ 
ລາດ ຫົວໜ້າພະແນກພະລັງງານ 
ແລະ ບໍ່ແຮ່ ໄປເປັນຫົວໜ້າພະ
ແນກເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ການສື່ 
ສານ, ທ່ານ ສົມມະນາ ປິ່ນທິບ 
ປະທານຄະນະກໍາມະການຍຸຕິທໍາ 
ແລະ ປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນ
ຄວາມສະຫງົບ ໄປເປັນຫົວໜ້າ
ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນ.

6. ຂ້ໍຕົກລົງຂອງທ່ານ

ເຈ້ົາແຂວງ ວ່າດ້ວຍການຄຸ້ມຄອງ 
ແລະ ນໍາໃຊ້ທີ່ດິນກະສິກໍາ (ສະ
ບັບປັບປຸງ).

ກອງປະຊຸມສະເໜີໃຫ້
ສານປະຊາຊົນແຂວງ ແລະ ອົງ
ການໄອຍະການປະຊາຊົນແຂວງ 
ສືບຕໍ່ປັບປຸງການຈັດຕັ້ງ ແລະ 
ກົນໄກປະສານງານຂອງ 4 ພາກ
ສ່ວນ ໃຫ້ມີຄວາມກົມກຽວ, ຕໍ່
ເນື່ອງ ແລະ ປົກກະຕິ; ດໍາເນີນ
ຄະດີຕາມຂະບວນການຍຸຕິທໍາ
ຢ່າງເຂ້ັມງວດ, ວ່ອງໄວ ແລະ ຖືກ
ຕ້ອງຕາມຂ້ັນຕອນຂອງກົດໝາຍ
ກໍານົດໄວ້; ສືບຕໍ່ປະຕິບັດຄາດ
ໝາຍການຖະແຫຼງການສ່ັງຟ້ອງ
ຜູ້ຖືກຫາຂຶ້ນສານ ແລະ ການປະ
ເມີນຜູ້ພິພາກສາດີ-ເກັ່ງ ໃຫ້ບັນ
ລຸຕາມແຜນທີ່ວາງໄວ້; ສຶກສາ
ອົບຮົມ ແລະ ບໍາລຸງສ້າງບຸກຄະ
ລາກອນຂອງຕົນ ໃຫ້ມີຄວາມ
ໜັກ ແໜ້ນເຂັ້ມແຂງທາງດ້ານ
ການເມືອງ-ແນວຄິດ, ມີຈັນຍາ
ບັນ, ຈັນຍາທໍາ ໃນການປະຕິບັດ
ໜ້າທີວ່ຽກງານ ເພືອ່ສາ້ງຄວາມ
ເຊື່ອໝັ້ນໃຫ້ສັງຄົມຕໍ່ການດໍາ
ເນີນຄະດີ ແລະ ສ້າງເງື່ອນໄຂ
ໃຫ້ປະຊາຊົນໄດ້ເຂ້ົາ ເຖິງຂະບວນ
ຍຸຕິທໍາຢ່າງທ່ົວເຖິງ ໂດຍສະເພາະ
ໃນເຂດຫ່າງໄກສອກຫຼີກ.

ນອກຈາກນີ້, ຍັງໄດ້ຮັບ
ຟັງການປະກອບຄໍາເຫັນຂອງ
ແນວລາວສ້າງຊາດ ເຊ່ິງຕາງໜ້າ
ໃຫ້ສະຫະພັນນັກຮົບເກົ່າ ແລະ 
ອົງການຈັດຕ້ັງມະຫາຊົນ ຕ່ໍການ
ເຄ່ືອນໄຫວວຽກງານຂອງສະພາ
ປະຊາຊົນແຂວງ ຕະຫຼອດປີ 2024; 
ການປະກອບຄໍາເຫັນຈາກຕາງ
ໜ້າຄະນະປະຈໍາ ສພຂ ຕໍ່ບັນດາ
ບົດລາຍ ງານທ່ີອົງການປົກຄອງ
ແຂວງ ກໍຄືພະແນກການ, ອົງ
ການ, ກົມກອງ ທີ່ໄດ້ນໍາມາສະ
ເໜີຕໍ່ກອງປະ ຊຸມ; ການຊີ້ແຈງ
ເພີ່ມຕື່ມຈາກທ່ານເຈົ້າແຂວງ 
ເຊ່ິງໃຫ້ຄວາມກະຈ່າງແຈ້ງຕ່ໍບັນ
ຫາສໍາຄັນທີ່ສັງຄົມສົນໃຈ.

(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)
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(ສພຂ) - ວັນທີ 16-23 
ທັນວາ 2024 ທ່ານ ນາງ ບັງ
ອອນ ໄຊຍະສດິ ຄະນະປະຈາໍພກັ
ແຂວງ, ຮອງປະທານຄະນະປະ
ຈຳສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ຄປຈ
ສພຂ) ຄຳມ່ວນ ພ້ອມດ້ວຍບັນ
ດາທ່ານກຳມະການຄປຈ ສພຂ 
ແລະ ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນ
ແຂວງ (ສສຂ) ປະຈາໍເຂດເລອືກ
ຕ້ັງເມືອງ ໄດ້ເຄ່ືອນໄຫວຕິດຕາມ
ກວດກາ ແລະ ຊຸກຍູ້ການ ຈັດ
ຕ້ັງປະຕິບັດມະຕິກອງປະຊຸມສະ
ໄໝສາມັນເທື່ອທີ 6-7 ຂອງ 
ສພຂ ຄໍາມ່ວນ ຕິດພັນກັບການ
ແກ້ໄຂຄໍາຮ້ອງ-ຄໍາສະເໜີຂອງ
ປະຊາຊົນ ຢູ່ 5 ເມືອງຄື: ຫີນ
ບູນ, ຄູນຄໍາ, ນາກາຍ, ຍົມມະ
ລາດ ແລະ ມະຫາໄຊ ໂດຍການ
ຕ້ອນຮັບ ແລະ ເຂົ້າຮ່ວມເຮັດ
ວຽກຂອງບັນດາທ່ານເຈ້ົາເມືອງ, 
ຮອງເຈົ້າເມືອງ, ຄະນະປະຈໍາ 
ແລະ ກຳມະການພັກເມືອງ, ຫົວ
ໜ້າ/ຮອງຫົວໜ້າຫ້ອງການ ແລະ 
ຂະແໜງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງ
ເມືອງ.

ການເຄື່ອນໄຫວຄັ້ງນີ້ 
ໄດ້ຮັບຟັງການລາຍງານຂອງບັນ
ດາເມືອງ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງ
ປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະ
ກິດ-ສັງຄົມ ແລະ ແຜນງ ົບປະ
ມານຂອງເມືອງ ປະຈໍາ 11 ເດືອນ
ປີ 2024, ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ
ວຽກງານຂອງບັນດາຫ້ອງການ
ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ, ວຽກງານຂົງເຂດ
ຍຸຕິທຳ ແລະ ທິດທາງແຜນການ
ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານໃນຕໍ່
ໜ້າ; ຈາກນັ້ນ, ທ່ານ ນາງ ບັງ
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ອອນ ໄຊຍະສິດ, ຄະນະປະຈຳ
ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ແລະ 
ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນ
ແຂວງປະຈຳເຂດເລືອກຕ້ັງເມືອງ 
ໄດ້ມີຄໍາຊັກຖາມເຈາະຈີ້ມບາງ
ບັນຫາທ່ີມີຄວາມສົນໃຈໃນການ
ຈດັຕັງ້ປະຕບິດັວຽກງານ, ພ້ອມ
ນ້ັນ, ບັນດາຜູ້ເຂ້ົາຮ່ວມ, ໄດ້ພ້ອມ
ກັນແລກປ່ຽນຄໍາຄິດຄໍາເຫັນ ແລະ 
ຕອບຂ້ໍຊັກຖາມຢ່າງກົງໄປກົງມາ 
ແລະ ພາວະວິໄສ ທັງນີ້, ກໍເພື່ອ
ເປັນຂ້ໍມູນເບ້ືອງຕ້ົນໃຫ້ແກ່ຄະນະ
ປະຈໍາສະພາປະຊາຊົນແຂວງຄໍາ
ມ່ວນ, ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນ
ຂັ້ນແຂວງ ນຳມາວິເຄາະ, ວິໄຈ 
ແລະ ເປັນຂ້ໍມູນພ້ືນຖານໃນການ
ຄ້ົນຄວ້າປະກອບຄໍາເຫັນຕ່ໍກອງ
ປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 8 
ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງຄໍາ
ມ່ວນ ຊຸດທີ II ທີ່ຈະໄດ້ໄຂຂຶ້ນ
ໃນໄວໆນີ້ ແລະ ເພື່ອບັນລຸເປົ້າ
ໝາຍໃນການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດໜ້າ
ທ່ີວຽກງານມີຄວາມໂປ່ງໃສ, ເປັນ
ທຳ ແລະ ຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍ 
ທັງເຮັດໃຫ້ວຽກງານຕິດຕາມ
ກວດກາ ແລະ ແກ້ໄຂຄໍາຮ້ອງ
ທຸກຂອງປະຊາຊົນ ມີປະສິດທິ
ພາບຍິ່ງຂຶ້ນ.

ໂອກາດເຄ່ືອນໄຫວຢ້ຽມ
ຢາມ ແລະ ເຮັດວຽກຢູ່ບັນດາ
ເມືອງ, ທ່ານ ນາງ ບັງອອນ ໄຊ
ຍະສິດ ໄດ້ມີຄໍາເຫັນໂອ້ລົມ ເຊິ່ງ
ທ່ານສະແດງຄວາມຍ້ອງຍໍຊົມ
ເຊີຍຕ່ໍຜົນງານໃນການຈັດຕ້ັງປະ
ຕິບັດວຽກງານໄລຍະຜ່ານມາ 
ແລະ ຕີລາຄາສູງຕໍ່ຜົນງານທີ່ຄະ
ນະນຳຂອງເມືອງ ແລະ ຂະແໜງ

ການຍາດມາໄດ້; ພ້ອມດຽວກັນ
ນັ້ນ, ກໍເນັ້ນໜັກຕໍ່ອົງການປົກ
ຄອງເມືອງ ແລະ ພາກສ່ວນທີ່
ກ່ຽວຂ້ອງ ສືບຕໍ່ຊີ້ນຳທຸກຂະ
ແໜງການຢູ່ຂັ້ນເມືອງຂອງຕົນ
ໃນການເຄ່ືອນໄຫວປະຕິບັດພາ
ລະບົດບາດ ເປັນຕົ້ນແມ່ນການ
ຄຸ້ມຄອງເກັບລາຍຮັບຂອງຖານ
ລາຍຮັບຢູ່ພາຍໃນເມືອງ ໃຫ້ລະ
ອຽດ ຈະແຈ້ງ ແລະ ຄົບຖ້ວນ 
ເພ່ືອເຮັດໃຫ້ລາຍຮັບງບົປະມານ
ຂອງເມືອງເພີ່ມສູງຂ້ຶນຕາມລະ
ດັບຄາດໝາຍ; ເອົາໃຈໃສ່ປົກ
ປ້ອງສິດຜົນປະໂຫຍດຂອງລັດ, 
ສັງຄົມ, ຜົນປະໂຫຍດອັນຊອບ
ທຳຂອງປະຊາຊົນ; ເປັນເຈ້ົາການ
ໃນການປະຕິບັດລັດຖະທຳມະ
ນູນ, ກົດໝາຍ ແລະ ວຽກງານ
ຍຸຕິທຳ; ຕັ້ງໜ້າໂຄສະນາເຜີຍ
ແຜ່ກົດໝາຍ, ສຶກສາອົບຮົມພົນ
ລະເມືອງ ໃຫ້ຮັບຮູ້ເຂົ້າໃຈ, ມີ
ສະຕິເຄົາລົບກົດໝາຍສູງຂຶ້ນ.

ນອກນັ້ນ, ຄະນະຍັງໄດ້
ລົງເຄ່ືອນໄຫວຕິດຕາມກວດກາ 
ແລະ ຊຸກຍູ້ວຽກງານຢູ່ພາກສະ
ໜາມຂອງແຕ່ລະຈຸດຄື: ຄ້າຍຄຸມ
ຂັງຂອງບັນດາເມືອງ, ໂຮງໝໍ
ນ້ອຍ, ໂຮງຮຽນ, ເຂດບໍລິສັດ
ທີເ່ຊົາ່ສຳປະທານ ແລະ ໂຄງການ
ລົງທຶນຕ່າງໆ.

ງ ົບປະມານການເຄື່ອນ
ໄຫວວຽກງານຄ້ັງນ້ີ ໄດ້ຮັບການ
ສະໜັບສະໜູນໂດຍໂຄງການ
ຂອງມູນນິທິເວສມິນສະເຕີ ເພ່ືອ
ປະຊາທິປະໄຕ (WFD Laos).

(ເອື້ອ ມະໂນສິງ)(ເອື້ອ ມະໂນສິງ)

(ສພຊ) - ພາຍຫຼັງທີ່ດໍາ
ເນີນມາເປັນເວລາ 4 ວັນ, ກອງ
ປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 8 
ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ)
ສະຫວັນນະເຂດ ຊຸດທີ II ໄດ້
ປິດລົງຢ່າງເປັນທາງການໃນວັນ
ທີ 27 ທັນວາຜ່ານມາ ທີ່ຫໍວັດ 
ທະນະທຳ ໄກສອນ ພົມວິຫານ 
ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ 
ກົງແກ້ວ ມີວໍລະຈັກ ປະທານ 
ສພຂ; ມີທ່ານ ບຸນໂຈມ ອຸບົນ
ປະເສີດ ເຈ້ົາແຂວງໆສະຫວັນນະ
ເຂດ, ບັນດາການນຳຂັ້ນເເຂວງ 
ແລະ ແຂກຖືກເຊີນ ເຂົ້າຮ່ວມ
ຢ່າງພ້ອມພຽງ.

ກອງປະຊຸມໄດ້ພິຈາລະ
ນາຮັບຮອງເອົາບັນດາເນື້ອໃນ
ສຳຄັນຂອງແຂວງສະຫວັນນະ
ເຂດ ດັ່ງນີ້:

1. ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ
ຍຸດທະສາດການປະຕິຮູບການ
ສກຶສາ ແລະ ພດັທະນາຊບັພະຍາ
ກອນມະນຸດໃນໄລຍະຜ່ານມາ; 

2. ການສະເໜີຍົກຍ້າຍ, 
ແຕ່ງຕັ້ງ ພະນັກງານນຳພາຄຸ້ມ
ຄອງຂ້ັນແຂວງ ຈຳນວນ 4 ທ່ານ;

3. ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ
ແຜນການເຄ່ືອນໄຫວວຽກງານ
ປະຈໍາປີ 2024 ແລະ ທິດທາງ
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ແຜນການປະຈໍາປີ 2025, ບົດ
ລາຍງານຜົນການກວດສອບບົດ
ສະຫຸຼບຂາດຕົວການຈັດຕ້ັງປະຕິ
ບັດແຜນງບົປະມານແຫ່ງລັດປະ
ຈຳປີ 2023 ຂອງອົງການກວດ
ສອບປະຈໍາພາກກາງ 2;

4. ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ
ແຜນການເຄ່ືອນໄຫວວຽກງານ
ປະຈໍາປີ 2024 ແລະ ທິດທາງ
ແຜນການປະຈໍາປີ 2025, ບົດ
ລາຍງານການແກ້ໄຂຜົນການກວດ
ກາຕາມຜົນການກວດສອບປະ
ຈຳປີ 2023 ຂອງອົງການກວດ
ກາລັດແຂວງ;

5. ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ
ການເຄ່ືອນໄຫວວຽກງານປະຈໍາ
ປີ 2024 ແລະ ທິດທາງແຜນ
ການປະຈໍາປີ 2025 ຂອງອົງ
ການໄອຍະການປະຊາຊົນແຂວງ 
ແລະ ສານປະຊາຊົນແຂວງ;

6. ຂໍ້ຕົກລົງຂອງທ່ານ
ເຈົ້າແຂວງ ຈຳນວນ 3 ສະບັບ, 
ສ້າງໃໝ່ 1 ສະບັບຄື: ຮ່າງຂໍ້ຕົກ
ລົງຂອງທ່ານເຈ້ົາ ແຂວງ ວ່າດ້ວຍ
ການຄຸ້ມຄອງທ່ີດິນວັດທະນະທໍາ
ພາຍໃນແຂວງສະຫວັນນະເຂດ, 
ປັບປຸງ 2 ສະບັບຄື: 1) ຂໍ້ຕົກລົງ
ຂອງທ່ານເຈົ້າແຂວງ ວ່າດ້ວຍ
ການປະເມີນລາຄາທີ່ດິນ ແລະ 

ສິ່ງປຸກສ້າງພາຍໃນແຂວງສະ
ຫວັນນະເຂດ, 2) ຂໍ້ຕົກລົງຂອງ
ທ່ານເຈ້ົາແຂວງ ວ່າດ້ວຍການສ່ົງ
ເສີມຈຸນລະວິສາຫະກິດ, ວິສາ
ຫະກິດຂະໜາດນ້ອຍ ແລະ ກາງ;

7. ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ
ການເຄ່ືອນໄຫວວຽກງານປະຈໍາ
ປີ 2024 ແລະ ທິດທາງແຜນ
ການປະຈໍາປີ 2025 ຂອງສະພາ
ປະຊາຊົນແຂວງ ຊຸດທີ II;

8. ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ
ແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງ
ຄົມ, ແຜນງ ົບປະມານແຫ່ງລັດ
ຂອງແຂວງ ປະຈຳປ ີ2024 ແລະ 
ທິດທາງແຜນ ການປະຈໍາປີ 2025.

ກອງປະຊຸມຮຽກຮ້ອງຄະ
ນະປະຈໍາສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, 
ບັນດາຄະນະກໍາມະການ, ຄະນະ
ເລຂາທິການ, ຄະນະສະມາຊິກ
ສະພາປະຊາຊົນແຂວງປະຈໍາເຂດ
ເລືອກຕັ້ງເມືອງ-ນະຄອນ, ອົງ
ການປົກຄອງແຂວງ ແລະ ທຸກ
ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ຈົ່ງຜັນ
ຂະຫຍາຍມະຕິກອງປະຊຸມຄ້ັງນ້ີ 
ເຂົ້າໃນການປະຕິບັດວຽກງານ
ໃຫ້ໄດ້ຮັບຜົນສໍາເລັດເປັນຢ່າງດີ.

(ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ)(ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ)

(ສພຂ) - ກອງປະຊຸມ
ຮ່ວມລະຫວ່າງຄະນະປະຈໍາສະ
ພາປະຊາຊົນແຂວງ (ຄປຈສພຂ) 
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ເຊກອງ ກັບ ອົງການປົກຄອງ
ແຂວງ ໄດ້ຈັດຂຶ້ນໃນຕອນເຊົ້າ
ວັນທີ 23 ທັນວາ 2024 ທີ່ສະ

ໂມສອນໃຫຍ່ຫ້ອງວ່າການແຂວງ 
ໂດຍການເປັນປະທານຮ່ວມຂອງ
ທ່ານ ດົງເພັດ ພະຍົນ ຮອງເລຂາ

ພັກແຂວງ, ປະທານສະພາປະຊາ
ຊົນແຂວງ ແລະ ທ່ານ ຂັນຕີ ສີ
ລະວົງສາ ຄະນະປະຈໍາພັກແຂວງ, 
ຮອງເຈົ້າແຂວງ, ມີບັນດາທ່ານ
ຄະນະປະຈໍາພັກແຂວງ, ຄປຈ
ສພຂ, ຮອງປະທານຄະນະກຳມະ
ການ ສພຂ ແລະ ພະແນກການ, 
ອົງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ເຂົ້າຮ່ວມ
ຢ່າງພ້ອມພຽງ.

ທ່ານ ຂັນຕີ ສີລະວົງສາ 
ກາ່ວວ່າ: ຈດຸປະສງົຂອງກອງປະ
ຊຸມ ແມ່ນເພ່ືອປຶກສາຫາລື, ແລກ
ປ່ຽນຄຳຄິດ ເຫັນ ແລະ ກ້າວໄປ
ເຖິງການສ້າງຄວາມເປັນເອກະ
ພາບຕໍ່ບັນດາເນື້ອໃນ ກໍຄືຫົວຂໍ້
ທ່ີຢູ່ໃນຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງ 
ອົງການປົກຄອງແຂວງ ທ່ີຈະນໍາ
ເຂ້ົາພິຈາລະນາໃນກອງປະຊຸມສະ
ໄໝສາມັນເທື່ອທີ 8 ຂອງສະພາ
ປະຊາຊົນແຂວງ ຊຸດທີ II ທີ່ຈະ
ໄຂຂ້ຶນໃນໄວໆນ້ີ; ພ້ອມກັນນ້ັນ, 
ກໍປຶກສາຫາລືເພື່ອເອກະພາບ 
ແລະ ເປັນບ່ອນອີງໃນການແກ້
ໄຂບັນຫາຫຍຸ້ງຍາກທາງດ້ານເສດ
ຖະກິດ-ການເງິນ ແລະ ປາກົດ

ການຫຍ້ໍທ້ໍຕ່າງໆ ແນໃສ່ເຮັດໃຫ້
ມີສະຖຽນລະພາບ ທາງດ້ານການ
ເມືອງໜັກແໜ້ນ, ສັງຄົມມີຄວາມ
ສະຫງົບປອດໄພ, ເສດຖະກິດ
ມີການຂະຫຍາຍຕົວຢ່າງຕ່ໍເນ່ືອງ, 
ຊີວິດການເປັນຢູ່ຂອງປະຊາຊົນ
ບັນດາເຜ່ົາໄດ້ຮັບການປັບປຸງນັບ
ມື້ດີຂຶ້ນ ທັງເປັນການຕິດຕາມ
ກວດກາການເຄົາລົບ ແລະ ປະ
ຕບິດັລດັຖະທຳມະນນູ ແລະ ກດົ
ໝາຍຂອງບັນດາອົງການລັດຂ້ັນ
ຕ່າງໆ. ນອກນັ້ນ, ກໍພ້ອມກັນຕີ
ລາຄາ ແລະ ຖອດຖອນບົດຮຽນ
ກ່ຽວກັບກົນໄກການປະສານງານ
ລະຫວ່າງອົງການປົກຄອງແຂວງ 
ກັບ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ.

ກອງປະຊຸມບັນລຸຕາມ
ຈຸດປະສົງ ແລະ ຄາດໝາຍທີ່ກໍາ
ນົດໄວ້ ເຊ່ິງອົງການປົກຄອງແຂວງ 
ຈິງໃຈຮັບເອົາບັນດາຄຳຄິດເຫັນ
ທີ່ຫຼາກຫຼາຍ, ສ້າງສັນ ແລະ ເປັນ
ປະໂຫຍດຈາກສະພາປະຊາຊົນ
ແຂວງ ໄປຄ້ົນຄວ້າປັບປຸງໃນການ
ປະຕິບັດພາລະໜ້າທີ່ໃຫ້ດີຂ້ຶນ
ຢ່າງບ່ໍຢຸດຢ້ັງ ແລະ ພ້ອມກັນເພ່ີມ

ທະວີຈັດຕ້ັງປະຕິບັດໜ້າທ່ີຂອງ
ຕົນ ບົນຈິດໃຈຫັນປ່ຽນຢ່າງແຂງ
ແຮງ ເລິກເຊິ່ງ ຮອບດ້ານ ເພື່ອ
ນໍາເອົາຜົນປະໂຫຍດສູງສຸດມາ
ສູ່ປະຊາຊົນ ກໍຄືແຂວງເຊກອງ; 
ພ້ອມນີ,້ ກອງປະຊມຸຍງັໄດ້ຊີນ້າໍ
ໃຫ້ພະແນກການ ແລະ ຄະນະກຳ
ມະການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງ ສພຂ 
ສືບຕໍ່ເຮັດວຽກຮ່ວມກັນ ເພື່ອ
ກ້າວໄປເຖິງສ້າງຄວາມເປັນເອ
ກະພາບທາງດ້ານຕົວເລກຄາດ
ໝາຍໃຫຍ່ໆ ມີບ່ອນອີງໜັກ
ແໜ້ນ. ໃນຕໍ່ໜ້າ, ອົງການປົກ
ຄອງແຂວງ ແລະ ສພຂ ຈະສືບ
ຕໍ່ເພີ່ມທະວີການຈັດຕັ້ງຜັນຂະ
ຫຍາຍແນວທາງນະໂຍບາຍຂອງ 
ພັກທ່ີວາງອອກໃນແຕ່ລະໄລຍະ 
ເຂ້ົາໃນການເຄ່ືອນໄຫວວຽກງານ
ຂອງຕົນໃຫ້ມີຄວາມໜັກແໜ້ນ
ຂ້ຶນຕ່ືມ, ເພ່ີມທະວີການຕິດຕາມ
ຊຸກຍູ້ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດ
ໝາຍ ແລະ ນິຕິກໍາໃຕ້ກົດໝາຍ 
ຢ່າງເອກະພາບ ແລະ ເຂັ້ມງວດ.
(ນາງ ນາລີວັນ ແສງມະນີວົງ)(ນາງ ນາລີວັນ ແສງມະນີວົງ)
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ວິທີເຮັດວຽກ
[qfIPogdq[qfIPogdqjjk g]qk g]qjjk.|jk.|j ພາກທີ 7 ພາກທີ 7 

ບັນຫາພະນັກງານບັນຫາພະນັກງານ

vjko8+lt[a[|hkDDD

ຄ. ການອົບຮົມວັດທະນະທຳ:ຄ. ການອົບຮົມວັດທະນະທຳ: ກ່ຽວກັບພະນັກງານທີ່ຍັງອ່ອນຄວາມຮູ້ດ້ານວັດ
ທະນະທຳນັ້ນ ການອົບຮົມດ້ານວັດທະນະທຳນີ້ເປັນສິ່ງສຳຄັນຍິ່ງ, ກ່ອນອື່ນຕ້ອງສອນໃຫ້
ເຂົາເຈົ້າຮູ້ເລື່ອງປະຫວັດສາດພູມີສາດ, ຄິດເລກວິທະຍາສາດ, ທຳມະສາດວິທະຍາ ສັງຄົມ
ວິທະຍາ, ການເມືອງ, ວິທີຂຽນໜັງສືພິມ ພາລະໜ້າທີ່ ແລະ ສິດຜົນປະໂຫຍດຂອງຊາວ
ກຳມະກອນ, ຊາວໄຮ່ນາ. ບົດຮຽນແຕ່ລະບົດໃຫ້ແມ່ນຄະນະກຳມະການຮັບຜິດຊອບ
ຄິດແຕ່ງຂຶ້ນ.

ຫ້ອງຮຽນນັ້ນໃຫ້ແມ່ນສຳນັກງານໜຶ່ງ ຫຼື ຫຼາຍສຳນັກງານລວມກັນຈັດຕັ້ງຂຶ້ນ.
ຫ້ອງຮຽນເຫຼົ່ານັ້ນ ຈຳເປັນຕ້ອງມີນາຍຄູສອນຮັບຜິດຊອບຢູ່ເລື້ອຍໆ, ມີນາຍຄູສອນທາງ
ນອກມາຊ່ວຍວຽກອີກ.

ພະນັກງານທັງຫຼາຍອາດຈະຜັດປ່ຽນກັນໄປຮຽນ.
ຕ້ອງຕ້ອນຮັບພວກນາຍຄູສອນຢ່າງເໝາະສົມ ແລະ ໃຫ້ລາງວັນສັນລະເສີນບັນດາ

ຫ້ອງຮຽນທ່ີໄດ້ຮັບຜົນດີ. ບັນດາພະນັກງານທ່ີຮຽນຢູ່ໃນຫ້ອງຮຽນນ້ັນ ຕ້ອງຈັດເປັນຫ້ອງ
ສຳລັບຜູ້ມີວັດທະນະທຳສູງ ແລະ ຕ່ຳຕ່າງກັນ, ບໍ່ຄວນຈັດເອົາຕາມຊັ້ນຕຳແໜ່ງສູງ ຫຼື ຕ່ຳ
ຂອງພະນັກງານ.

#  #  ທິດດີທິດດີ

4ngxaodPf0v'4ngxaodPf0v'
oad0jk;vk;53load0jk;vk;53l

ຫາກເພື່ອນຕິດຕາມສື່ສະພາ ຄົງໄດ້ເຫັນ
ຂ່າວໃນປີຜ່ານມາກ່ຽວກັບທ່ານປະທານສະພາແຫ່ງ
ຊາດ ພົບປະໂອ້ລົມນັກຮົບສື່ມວນຊົນໃນໂອກາດ
ວັນອອກໜັງສືພິມ “ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ” ສະບັບທີ 
1,000 ແລະ ວັນສ້າງຕັ້ງສື່ມວນຊົນສະພາແຫ່ງ
ຊາດ ຄົບຮອບ 28 ປີ (12 ມິຖຸນາ 1996 ຫາ 12 
ມິຖຸນາ 2024) ຄັ້ງວັນທີ 27 ທັນວາ 2024 ທີ່ສະ
ພາແຫ່ງຊາດ.

ເນ້ືອໃນສຳຄັນຂອງບົດໂອ້ລົມສ່ືສະພາກໍຄື
ສ່ືອ່ືນໆຂອງສູນກາງ ທັງໜັງສືພິມ, ຂ່າວອອນລາຍ, 
ວິທະຍຸ, ໂທລະພາບ ຕ່າງກໍລາຍງານຢ່າງຄົບຖ້ວນ
ແລ້ວ... ແຕ່ໃນຖານະສ່ວນຕົວທີ່ຢູ່ໃນອາຊີບສື່
ມວນຊົນມາ 40 ປີ ຮູ້ສຶກເປັນກຽດ ແລະ ພາກ
ພູມໃຈເປັນຢ່າງຍິ່ງທີ່ການຈັດຕັ້ງໄດ້ເຊື້ອເຊີນເຂົ້າ
ຮ່ວມໃນການພົບປະດັ່ງກ່າວ.

ຫາກຫວນຄືນການລາຍງານຂ່າວກອງປະ
ຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດແລ້ວ ຜູ້ຂຽນຖືວ່າຕົນເອງ
ເປັນຜູ້ທຳອິດທ່ີຂຽນຄໍລໍາສຽງຈາກສະພາແຫ່ງຊາດ 
ລົງພິມໃນໜ້າໜັງສື ພິມປະຊາຊົນລາຍວັນ ແລະ 
ລາຍອາທິດ ເຊິ່ງເປັນກະບອກສຽງຂອງພັກປະຊາ
ຊົນປະຕິວັດລາວ ຕັ້ງແຕ່ສະພາແຫ່ງຊາດຊຸດທີ III; 
ສະນັ້ນ, ໃນການພົບປະຈຶ່ງມີຂໍ້ສະເໜີວ່າ: ການປະ
ສານງານດ້ານຂ້ໍມູນນ້ັນ ຄວນຈັດໃຫ້ມີກອງປະຊຸມ
ແບບປຶກສາຫາລືລະ ຫວ່າງສື່ມວນຊົນ ແລະ ຄະນະ
ຮັບຜິດຊອບເນື້ອໃນກອງປະຊຸມສາກ່ອນ ເພື່ອ
ຄວາມເປັນເອກະພາບໃນການລາຍງານຂ່າວ… 
ເມື່ອເປັນເອກະພາບກັນແລ້ວ ເວລາດຳເນີນກອງ
ປະຊຸມກໍລາຍງານຂ່າວໄດ້ຢ່າງວ່ອງໄວທັນການ 
ແລະ ຊັດເຈນໃນດ້ານຂໍ້ມູນ ເຊິ່ງຜູ້ຂຽນຄິດວ່າ
ຫາກມີການກະກຽມຮອບຄອບແລ້ວ ຈະເຮັດໃຫ້
ການລາຍງານຂ່າວກອງປະຊຸມມີຫຼາກຫຼາຍສີສັນ 
ໂດຍສະເພາະແມ່ນທັດສະນະຫຼັກໝັ້ນທາງການ
ເມືອງທ່ີນັກຂ່າວຕ້ອງກຳແໜ້ນເວລາລາຍງານຂ່າວ 
ເພາະບໍ່ແມ່ນວ່າທຸກຄຳເຫັນຂອງສະມາຊິກສະພາ
ແຫ່ງຊາດທີ່ນຳສະເໜີໃນກອງປະຊຸມ ຈະສາມາດ
ຂຽນຂ່າວ ຫຼື ລາຍງານຂ່າວໄດ້ທັງໝົດ.

ສ່ວນບົດບາດທ່ີສ່ືຕ້ອງໄດ້ຕ້ັງໜ້າບຸກທະລຸ

ຕາມຄຳເຫັນໂອ້ລົມຂອງທ່ານປະທານສະພາແຫ່ງ
ຊາດນ້ັນ, ສຳລັບຜູ້ຂຽນແລ້ວ ເຫັນວ່າມີຫຼາຍບັນຫາ
ສຳຄັນ ເປັນຕົ້ນແມ່ນ: 

• ການອະທິບາຍຕອບໂຕ້ການລາຍງານ
ຂ່າວບໍ່ຊັດເຈນ ບິດເບືອນ ສື່ສັງຄົມອອນລາຍ.

• ການຂຽນບົດວິເຄາະສະຖານະການທີ່
ເກີດຂຶ້ນໃນໂລກ.

• ການຕດິຕາມການຈດັຕັງ້ປະຕບິດັບນັດາ
ຄາດໝາຍຕ່າງໆຂອງລັດຖະບານ ຕາມທີ່ມະຕິສະ
ພາແຫ່ງຊາດໄດ້ວາງອອກ ແລະ ສຸດທ້າຍເປັນຫຍັງ
ປະຊາຊົນຄົນລາວຈຶ່ງບໍລິໂພກຂ່າວຈາກປະເທດ
ໃກ້ຄຽງສູງກວ່າຂ່າວຈາກສື່ມວນຊົນລາວ.

ນ້ັນແມ່ນບັນຫາທ່ີຜູ້ຂຽນສະຫຸຼບເປັນການ
ສ່ວນຕົວ ທັງເປັນບັ້ງເລກໃຫ້ຕົນເອງ ແລະ ໝູ່ຄູ່
ໃນວົງການສ່ືມວນຊົນ ຕ້ອງໄດ້ບຸກທະລຸເຮັດຫ້ຼອນ
ໃນປີ 2025 ນີ້ ຈະເປັນປີມ້ວນທ້າຍຂອງສະພາ
ແຫ່ງຊາດຊຸດທີ IX ແລະ ກໍເປັນປີກະກຽມໃຫ້ແກ່
ການເລືອກຕັ້ງສະພາແຫ່ງຊາດຊຸດທີ X, ບໍ່ທໍ່ນັ້ນ 
ໃນປີ 2025 ຍັງເປັນປີສໍາຄັນ ເພາະລັດຖະທຳມະ
ນູນສະບັບປັບປຸງກໍຈະໄດ້ຮັບຮອງ... ສະນັ້ນ, ການ
ເຜີຍແຜ່ຮ່າງລັດຖະທຳມະນູນໃຫ້ກວ້າງຂວາງ ເລິກ
ເຊິ່ງ ແລະ ທົ່ວເຖິງ ຄົງແມ່ນໜ້າທີ່ຂອງນັກຮົບສື່
ມວນຊົນພວກເຮົາ.

ນັ້ນແມ່ນການພົບປະໂອ້ລົມຂອງການນຳ
ຂັ້ນສູງຕໍ່ສື່ມວນຊົນ ແລະ ຖືເປັນກຽດອັນສູງສົ່ງ
ຂອງນັກຮົບສ່ືມວນຊົນທ່ີຈະຕ້ອງໄດ້ບຸກທະລຸເພ່ືອ
ສຳເລັດໜ້າທີ່ອັນມີກຽດສະຫງ່າດັ່ງກ່າວ.

(ສພຂ) - ວັນທີ 26 ທັນ
ວາ 2024 ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມສະພາ
ປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ອັດຕະ
ປື ໄດ້ມີກອງປະຊຸມຮ່ວມລະຫວ່າງ
ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ກັບ ອົງ
ການປົກຄອງແຂວງ ເພ່ືອຍົກສູງ
ຄຸນນະພາບທາງດ້ານເນ້ືອໃນໃຫ້
ແກ່ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ
ເທື່ອທີ 8 ຂອງ ສພຂ ອັດຕະປື 
ຊຸດທີ II ໂດຍການເປັນປະທານ
ຮ່ວມຂອງທ່ານ ນາງ ມີນາພອນ 
ໄຊສົມພູ ປະທານສະພາປະຊາ
ຊົນແຂວງ ແລະ ທ່ານ ທະນູໄຊ 
ບັນຊາລິດ ຮອງເຈົ້າແຂວງ ເຊິ່ງ
ມີບັນດາທ່ານຄະນະປະຈໍາພັກ
ແຂວງ; ຄະນະປະຈໍາ, ຄະນະກໍາ
ມະການ ແລະ ຄະນະເລຂາທິການ 
ສພຂ; ຕາງໜ້າບັນດາພະແນກ
ການ, ອົງການຂອງແຂວງ; ສະມາ
ຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສສຂ) 
ພ້ອມດ້ວຍພະນັກງານທ່ີກ່ຽວ
ຂ້ອງ ເຂ້ົາຮ່ວມຢ່າງພ້ອມ ພຽງ.

ຈຸດປະສົງແມ່ນເພ່ືອປຶກ
ສາຫາລື ແລະ ແລກປ່ຽນຄວາມ
ຄິດຄວາມເຫັນ ເພ່ືອກ້າວໄປເຖິງ
ສ້າງຄວາມເປັນເອກະພາບກັນຕ່ໍ
ບັນດາເນື້ອໃນ ແລະ ຂອບເຂດ
ຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງອົງການ
ປົກຄອງແຂວງ ທ່ີຈະນໍາເຂ້ົາພິຈາ
ລະນາໃນກອງປະຊຸມສະໄໝສາ
ມັນເທື່ອທີ 8 ຂອງ ສພຂ ຊຸດທີ 
II ທີ່ຈະຈັດຂຶ້ນໃນໄວໆນີ້; ເປັນ
ເອກະພາບທາງດ້ານທັດສະນະ 
ຕ່ໍບັນຫາສຳຄັນຈຳນວນໜ່ຶງ ແລະ 
ພ້ອມກັນຕີລາຄາ, ຖອດຖອນ
ບົດຮຽນ ກ່ຽວກັບກົນໄກການ
ປະສານງານລະຫວ່າງ ສພຂ ກັບ 
ອງົການປກົຄອງແຂວງ ເພືອ່ຮບັ
ປະກັນໃຫ້ບັນດາເນ້ືອໃນໄດ້ຮັບ
ການຄ້ົນຄວ້າປະກອບຄວາມຄິດ
ຄວາມເຫັນຈາກບັນດາທ່ານ 
ສສຂ ແລະ ສ້າງຄວາມເປັນເອກະ
ພາບຕ່ໍເນ້ືອໃນຕ່າງໆໃຫ້ເລິກເຊ່ິງ.

ກອງປະຊຸມ ໄດ້ຮັບຟັງ
ການຜ່ານແຜນການກະກຽມ 
ແລະ ດໍາເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝ
ສາມັນເທື່ອທີ 8 ຂອງສະພາປະ
ຊາຊົນແຂວງ ຊຸດທີ II; ບົດລາຍ
ງານຂອງພະແນກແຜນການ ແລະ 
ການລົງທຶນ ກ່ຽວກັບການຈັດ
ຕ້ັງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດ
ຖະກິດ-ສັງຄົມ ປະຈໍາປີ 2024 
ແລະ ທິດທາງແຜນການປະຈໍາປີ 
2025; ບົດລາຍງານຂອງພະ
ແນກການເງນິ ກ່ຽວກັບການຈັດ
ຕ້ັງປະຕິບັດແຜນງບົປະມານແຫ່ງ
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ລັດ, ແຜນເງນິຕາ ປະຈໍາປີ 2024 
ແລະ ທິດທາງແຜນການປະຈໍາປີ 
2025 ຕິດພັນກັບການຈັດຕ້ັງປະ
ຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດວ່າດ້ວຍການ
ແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກທາງດ້ານ
ເສດຖະກິດ-ການເງນິ, ແຜນຈັດ
ສັນງ ົບປະມານແຫ່ງລັດໃຫ້ບັນ
ດາພະແນກການ, ອົງການທຽບ
ເທົ່າພະແນກຂັ້ນແຂວງ ໃນປີ 
2025, ສະເໜີຂໍ້ດັດແກ້ງ ົບປະ
ມານແຫ່ງລັດຂອງແຂວງ ປະຈໍ
ປີ 2024; ຄົ້ນຄວ້າຫົວຂໍ້ເພີ່ມ
ຕ່ືມທ່ີເປັນຫາເຄ່ັງຮ້ອນ ແລະ ພ້ົນ
ເດ່ັນ ເພ່ືອຈະນໍາເຂ້ົາຄ້ົນຄວ້າ ແລະ 
ພິຈາລະນາໃນກອງປະຊຸມສະໄໝ
ສາມັນເທື່ອທີ 8.

ວັນທີ 28 ທັນວາ, ທ່ານ 
ນາງ ພອນມະນີ ຂຽນໄຊຍະວົງ 
ຮອງປະທານສະພາປະຊາຊົນ
ແຂວງ, ທ່ານ ແຫວນຄໍາ ປະທຸມ
ມະແສງ ປະທານຄະນະກໍາມະ
ການວັດທະນະທໍາ-ສັງຄົມ ແລະ 
ບັນດາເຜ່ົາ    ພ້ອມດ້ວຍພະນັກງານ
ຕິດຕາມ ໄດ້ເຄ່ືອນໄຫວເກັບກໍາ
ຂໍ້ມູນການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ນໍາໃຊ້
ແຮງງານ ຢູ່ບໍລິສັດ ຊິງຊິງ ພັດ
ທະນາກະສິກໍາ ບ້ານໜອງຫີນ 
ແລະ ບໍລິສັດ ຈຽນຕ່າ ກະສິກຳ 
ບ້ານໄຊດອນໂຂງ ເມືອງສະ
ໜາມໄຊ.

ທັງນີ້, ກໍເພື່ອຕິດຕາມ
ກວດກາການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດກົດ
ໝາຍ, ນິຕິກໍາໃຕ້ກົດໝາຍ, ມະ
ຕິຂອງຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ 
ມະຕິຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ 
ທ່ີຕິດພັນກັບການຄຸ້ມຄອງແຮງ
ງານ ແລະ ການນໍາໃຊ້ແຮງງານ 
ທັງເປັນການເກັບກໍາຂໍ້ມູນພື້ນ
ຖານດ້ານແຮງງານທ່ີຮັບໃຊ້ໃຫ້
ແກ່ບໍລິສັດລົງທຶນທ່ີພັກ-ລັດອະ
ນຸຍາດໃນຂອບເຂດທ່ົວປະເທດ 
ໂດຍສະເພາະແຂວງອັດຕະປື ເປັນ
ຕ້ົນແມ່ນດ້ານສະຖິຕິແຮງງານທັງ
ພາຍໃນແຂວງ ແລະ ຕ່າງແຂວງ, 
ການສະໜອງແຮງງານໃຫ້ແກ່ບໍ
ລິສັດ, ການນໍາໃຊ້ແຮງງານ, ເກນ
ອາຍຸແຮງງານ ແລະ ອື່ນໆ ເພື່ອ
ເປັນຂ້ໍມູນສັງລວມລາຍງານຕ່ໍຄະ
ນະປະຈາໍ ສພຂ ແລະ ກອງປະຊມຸ
ສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 8 ຂອງສະ
ພາປະຊາຊົນແຂວງອັດຕະປື.

ການເຄື່ອນໄຫວຄັ້ງນີ້ 
ໄດ້ຮັບຟັງການລາຍງານໂດຍຫຍ້ໍ
ຈາກທັງສອງບໍລິສັດ ເຊ່ິງບໍລິສັດ 
ຊງິຊງິ ພດັທະນາກະສກິາໍ ມແີຮງ
ງານທັງພາຍໃນແຂວງ ແລະ ຕ່າງ

ແຂວງ ສ່ວນໃຫຍ່ຈະເປັນແຮງ
ງານພາຍໃນແຂວງ, ມີແຮງງານ 
200 ກວ່າຄົນ, ເປັນແຮງງານ
ລັກສະນະຮັບເໜົາ ແລະ ລາຍ
ເດືອນ, ມີເງິນເດືອນຂັ້ນຕໍາ່ 4.5 
ລ້ານກີບຕໍ່ຄົນ, ມີຄວາມເອົາໃຈ
ໃສ່ຊຸກຍູ້ດ້ານນະໂຍບາຍໃຫ້ແກ່
ແຮງງານໃນເທສະການງານບຸນ
ປະເພນີ, ຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານສຸຂະ
ພາບຍາມເຈັບປ່ວຍ, ມີຄວາມ
ສະຫງົບປອດໄພ ແລະ ບໍ່ມີປາ
ກົດການຫຍໍ້ທໍ້; ບໍລິສັດຍັງໄດ້
ສອນດ້ານເຕັກນິກ, ຂັ້ນຕອນ 
ແລະ ວິທີການຕ່າງໆໃຫ້ແກ່ແຮງ
ງານ ເປນັຕົນ້: ການຮກັສາ, ການ
ຕັດໃບກ້ວຍ, ການໃສ່ຝຸ່ນ, ໃສ່
ນໍ້າ, ສຸມຖົງຫໍ່ກ້ວຍ. ນອກນີ້, 
ທາງບໍລິສັດມີແຜນໃນຕ່ໍໜ້າ ຈະ
ສ້າງຫ້ອງຮຽນໃຫ້ກັບລູກຫຼານ
ແຮງງານ ຈ່ຶງສະເໜີໃຫ້ສະໜອງ
ຄ ູແລະ ອຸປະກອນການສິດສອນ 
(ປຶ້ມສອນ) ຊັ້ນ ມ1-ມ2. ສ່ວນ
ບໍລິສັດ ຈຽນຕ່າ ກະສິກຳ ມີແຮງ
ງານ 70 ກວ່າຄົນ, ເປັນແຮງງານ
ລັກສະນະຮັບເໝົາ, ມີ 4 ພາກ
ສະໜາມ, ສະໜາມໃດມີວຽກ
ຫຼາຍ ແມ່ນຈະເຄື່ອນຍ້າຍແຮງ
ງານໄປສະໜາມນັ້ນ ເຊິ່ງສ່ວນ
ຫຼາຍເປັນແຮງງານຕ່າງແຂວງ 
ແລະ ຕ່າງປະເທດ.

ໃນຕອນທ້າຍ, ທ່ານ 
ນາງ ພອນມະນີ ຂຽນໄຊຍະວົງ 
ໄດ້ສະແດງຄວາມຍ້ອງຊົມເຊີຍ
ຕໍ່ສອງບໍລິສັດ ໃນການການສະ
ໜອງຂໍ້ມູນຄັ້ງນີ້ ແລະ ການສ້າງ
ວຽກເຮັດງານທໍາໃຫ້ແກ່ປະຊາ
ຊົນມີລາຍຮັບ, ການສ້າງສີມືໃຫ້
ແກແ່ຮງງານ; ສະເໜໃີຫ້ບລໍສິດັ
ເອົາໃຈໃສ່ກວດກາ ແລະ ເກັບ
ກໍາສະຖິຕິແຮງງານ ໃຫ້ຖືກຕ້ອງ
ສອດຄ່ອງຕາມລະບຽບກົດໝາຍ, 
ປະກອບສ່ວນເຂ້ົາໃນການພັດທະ
ນາບ້ານທີ່ຢູ່ຂອບເຂດການລົງ
ທຶນຂອງບໍລິສັດຢ່າງສົມເຫດ
ສົມຜົນ ຕາມແນວທາງຂອງພັກ, 
ນະໂບບາຍຂອງລັດ; ເພີ່ມທະວີ
ການຄຸ້ມຄອງປົກປ້ອງສິດຜົນປະ
ໂຫຍດອັນຊອບທໍາຂອງຜູ້ອອກ
ແຮງງານ ໃຫ້ເຄ່ືອນໄຫວບົນພ້ືນ
ຖານຫັຼກການ, ສັນຍາແຮງງານ, 
ຮັບປະກັນຕ່າງຝ່າຍຕ່າງໄດ້ຮັບ
ຜົນປະໂຫຍດໂດຍບໍ່ມີການຈໍາ
ແນກແລະ ບ່ໍອະນຸຍາດໃຫ້ນໍາໃຊ້
ແຮງງານດ້ວຍການບັງຄັບທຸກ
ຮູບແບບ.

(ວິນັດ ສີສຸລາດ)(ວິນັດ ສີສຸລາດ)
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              ;kf;kf
    dt;u]k;    dt;u]k; la'0ko7qola'0ko7qo

# #  ມະນີວອນ ພົມມະລິນ ມະນີວອນ ພົມມະລິນ

j ສັງຂານມິທ່ຽງໝັ້ນ    ຈີລັງຢູ່ຄົງທົນ
ເກີດມາດົນລາລັບ     ມິ່ງມໍລະນາມ້ຽນ
ເຖິງຊິພຽນແພງໄວ້    ເອົາເງິນຄຳໂຮມຫໍ່
ຍໍມືວອນວ່ອນເວົ້າ    ຂໍໄວ້ແມ່ນບໍ່ຟັງ ດອກນາ !

j ກຳເນີດມາຮ່ວມບ້ານ    ຖານຖິ່ນໂລກາ
ຍາມເຮົາມີເງ ິນງານ    ຢ່າອວດໂວຫານໂກ້
ບາດວ່າໂລຄາຕ້ອງ    ໝອງກາຍຍາມເຈັບປ່ວຍ
ເຖິງຊິລວຍໝື່ນລ້ານ    ເງິນນັ້ນບໍ່ພໍ ດອກນາ !

j ບາງຄົນແສນຊົ່ວຊ້າ    ຫາໂລບລວງເອົາ
ຂອງເຂົາເປັນຂອງຕົນ    ກໍ່ກຳກະທຳໄວ້
ສຸດທ້າຍເວນກຳໂຄ້ງ    ຫວນຄືນສະໜອງຕອບ
ມອບຄວາມເຈັບແສບຊ້ຳ    ກຳກ້ຽວກ່ຽວໂຕ

j ຄົນຈອງຫອງເຫຼົ່ານີ້    ມີພຽງຄຸກຄຸມຂັງ
ຢ່າຊູຫວັງລອຍນວນ    ຢູ່ເໜືອກົດໝາຍໄດ້
ຄັນບໍ່ມີໃຜຮູ້     ຍົມພິບານຍັງໝາຍຊື່
ທັງຈົດຈຳຈື່ໄວ້     ກຽມໂຕໃຊ້ສ່ວນກຳ

j ຍາມຊີວັງມອດມ້ຽນ    ວົນວຽນຢູ່ອະເວຈີ
ມີອັກຄີຜານເຜົາ     ຮ່າງກາຍເກີນຮ້ອນ
ທໍລະມານນອນດິ້ນ    ເພາະເວນກຳເຄີຍກໍ່
ບໍ່ມີຫຼຸດລອດພົ້ນ     ພາຕົນຂຶ້ນສູ່ສະຫວັນ ດອກນາ !

-;opY,-;opY,
##  cvjo85h'cvjo85h'

g]njv'G  ,k4ndvus^ug]njv'G  ,k4ndvus^u

g,pGg,pG  ,NoUg9Qk7nda[gInvow;cmh
zq;Gzq;G  0hvp,ug]njv'da[g9qhkokp
g,pGg,pG  c]h;,aogxaoco;.f
zq;Gzq;G  4ndg9Qkokpma'fjkma'w]j
g,pGg,pG  ]k;DDDD w]jvvd;Pds;tL
zq;Gzq;G  [+ c8j]k;w]j.shwx]q'otIqdF c]h;pa'4k,
  vud;jk  wx4nd[ =KKK
g,pGg,pG  c]h;co;.f8+
zq;Gzq;G  0hvpdtg]upIu[DDD da[,kgInvooUgf
g,pGg,pG  9a'c,jo-kf,b'o=hDDD d6-yfjk-E.sh,aoc]h;lk
zq;zq;G  gsao[= d6;jk]t d6,k[+zyfmujvus^u
LLLLLLLL

7t8yg8nvo.97t8yg8nvo.9
##    fvdsphkfvdsphk  

madmkpmadmkp

XXg]njv'g[qkM g;Qkc[[daogv' [j=g7aj'rymudko?g]njv'g[qkM g;Qkc[[daogv' [j=g7aj'rymudko?
##  lP,shPolP,shPo

]t[kp]t[kp

f  gxufgxuflkdgfnvo,a'dvoda[;k]tdv'xt-5,
ltw|lk,aogmnjvmu ) 0v'ltrkxt-k-qo0ahoc0;' 
Xlr0? .omqj;xtgmf c]t s^kpg0fc0;'d=xyfmqj;xtgmf c]t s^kpg0fc0;'d=xyf]q'
fh;pzqoleg]afvao9q['k, X-q,g-upK? X-q,g-upK? 0=-njo-q,djk;
phv' oad0jk; lr0 gxaog9Qkdko0Po[qf c]t 0jk;
7k;pa'g[Nv' \a'lnry,z6hcmo.sh 37ltokgzupczj
dkog7njvows; .shla'7q,wfhIa[I6h zqo'kovhk'v;f
3-;% -v[c]h;K-v[c]h;K

f  !)!) ,a'dvo @W@& ,a'dvo @W@& c,jo,N \a'lnry,z6hcmoxt
-k-qo vvdl6jlkp8k,;o-qo c8jg\nv8ts^vf.8h 
0;[ !# xu!# xuIa[.-h 7P'76jlv'ltrk oegsf,k[aopkp 
l6jlkp8kla'7q,d;hk' ma'c];0;k'c];8A'0v' ll-
c]t ll0 1jk'lts'jk  0Po[qf7;k,0jk;9tc9h' [+,u
-hvog-njv've mjkogvupKmjkogvupK 0=v;prvocfjg9Qk oad0jk;
ma's^kp .o;q'dko0uf0Po mqj;ltrkg\nv.8h ,yflt
skp7=]erhv, grnjvoIj;,'kom5ddhe/jkp 9qj'l50u]k[
]Qo lqj'zqo'ko16jg]Nvp [+;k'g;Aosjk'skp mjkogvup Kmjkogvup K

1jkwfh8y4tcs^'g;qhk  gvqk\+g]qk,kx6d
[+c,jog-Nv-kfvhvp  dyowfhdt[+s;ko

ການເງິນ ແລະ ວຽກງານຈັດຕັ້ງ
ກວດກາຂອງ ສພຂ; ໄດ້ປັບປຸງ
ແບບແຜນວິທີເຮັດວຽກ, ວິທີ
ນໍາພາ ໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບການຈັດ
ຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານແຕ່ລະໄລ

ຍະ ແລະ ມີກົນໄກປະສານສົມ
ທົບກັບຫ້ອງວ່າການແຂວງ, ພາກ
ສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງເປັນຢ່າງດີ. 
ປະຕິບັດໜ້າທ່ີເປັນເສນາທິການ
ກະກຽມກອງປະຊຸມຄະນະປະຈໍາ 
ສພຂ 5 ຄັ້ງ, ກອງປະຊຸມທາບ
ທາມຮ່າງກົດໝາຍ 13 ສະບັບ; 
ຄົ້ນຄວ້າ, ກະກຽມເນື້ອໃນໃຫ້

lr0lr0DDDDDD
   (ຕ່ໍຈາກໜ້າ 6)

ແກ່ ສສຊ, ສສຂ ລົງພົບປະປະ
ຊາຊົນ ແລະ ໂຄສະນາເຜີຍແຜ່
ຜົນສຳເລັດກອງປະຊຸມສະໄໝ
ສາມັນເທື່ອທີ 6-7 ຂອງສະພາ
ແຫ່ງຊາດຊຸດທີ IX ແລະ ສະພາ
ປະຊາຊົນແຂວງ ໄດ້ 103 ຈຸດ, 
ມີ 98 ບ້ານ, 2 ກົມກອງ, 3 ສໍາ
ນັກງານ, ມີຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມຮັບຟັງ 

8,688 ຄົນ ຍິງ 3,705 ຄົນ 
ແລະ ອື່ນໆ.

ກອງປະຊຸມຍັງໄດ້ຮັບຟັງ
ການສະຫຼຸບຕີລາຄາການຈັດຕ້ັງ
ປະຕິບັດວຽກງານຂອງຄະນະກຳ
ມະການຍຸຕິທໍາ ແລະ ປກຊ-ປກສ 
ເຊ່ິງໄດ້ຍົກໃຫ້ເຫັນຜົນງານທ່ີພ້ົນ
ເດ່ັນ ເປັນຕ້ົນຮັບຄໍາຮ້ອງທຸກ  38 
ເລື່ອງ ຄ້າງມາ 03 ເລື່ອງ ລວມ
ເປັນ 41 ເລື່ອງ ໃນນີ້, ຄໍາຮ້ອງ
ຂໍຄວາມເປັນທໍາ 25 ເລື່ອງ ຄໍາ
ສະເໜີ 16 ເລື່ອງ, ຄົ້ນຄວ້າສໍາ
ເລັດ 37 ເລື່ອງ, ສະເໜີຖອນ 
01 ເລື່ອງ, ກໍາລັງຄົ້ນຄວ້າ 04  
ເລ່ືອງ. ການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດວຽກ
ງານຂອງຄະນະກຳມະການເສດ
ຖະກິດ, ແຜນການ ແລະ ການ
ເງນິ ເຊ່ິງມີຜົນສໍາເລັດຫຼາຍດ້ານ 
ໂດຍສະເພາະແມ່ນໄດ້ຄົ້ນຄວ້າ
ແລະ ອອກມະຕິຄະນະປະຈຳສະ
ພາປະຊາຊົນແຂວງ 11 ສະບັບ. 
ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານ
ຂອງຄະນະກໍາມະການວັດທະນະ
ທໍາ-ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜ່ົາ ໂດຍ
ຍົກໃຫ້ເຫັນຜົນງານທີ່ຍາດມາ
ໄດ້ ເປັນຕົ້ນ: ຕິດຕາມກວດກາ
ເກັບກຳຂ້ໍມູນກ່ຽວກັບຄາດໝາຍ
ພັດທະນາຊົນນະບົດ, ແກ້ໄຂ
ຄວາມທຸກຍາກ ແລະ ວຽກແນວ
ໂຮມ, ຊົນເຜົ່າ, ສາສະໝາ, ການ
ປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ, ໂຄງການລົງ
ທຶນ ແລະ ການພັດທະນາທີ່ມີ
ຜົນກະທົບຕໍ່ຊີວິດການເປັນຢູ່
ຂອງປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າ; ການ
ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກອງທຶນປະກັນ
ສຸຂະພາບຢູ່ 7 ເມືອງ; ຕິດຕາມ
ກວດກາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ
ຄາດໝາຍ ແລະ ການຈັດສັນ
ນໍາໃຊ້ງ ົບປະມານໂຄງການລົງ
ທຶນຂອງລັດເຂ້ົາໃນວຽກງານສຶກ
ສາທິການ ແລະ ກິລາ ຢູ່ 7 ເມືອງ.

ໃນຕອນທ້າຍ, ທ່ານ ໃສ
ຄໍາ ທອງລັດ ໄດ້ເນັ້ນໜັກໃຫ້
ແຕ່ລະພາກສ່ວນ ສຸມໃສ່ສຶກສາ
ອົບຮົມວຽກງານແນວຄິດການ
ເມືອງໃຫ້ສະມາຊິກພັກ-ພະນັກ
ງານຢ່າງປົກກະຕິຕໍ່ເນື່ອງ; ປັບ
ປຸງແບບແຜນວິທີເຮັດວຽກ, ປັບ
ປຸງການບໍລິຫານວຽກງານໄປ
ຕາມພາລະບົດບາດ, ກົດໝາຍ 
ແລະ ລະບຽບການຢ່າງເຂ້ັມງວດ; 
ເອົາໃຈໃສ່ປັບປຸງກົນໄກການປະ
ສານສົມ ທົບກັບອົງການທ່ີກ່ຽວ
ຂ້ອງ ເພ່ືອຮັບປະກັນເຮັດໃຫ້ການ
ເຄ່ືອນໄຫວຂອງບັນດາຄະນະກໍາ
ມະການ ແລະ ຄະນະເລຂາທິການ 
ກໍຄືການລາຍງານສະໜອງຂ້ໍມູນ
ຂ່າວສານຂອງອົງການກ່ຽວຂ້ອງ 
ລວມທັງການແກ້ໄຂຄໍາສະເໜີ, 
ຄໍາຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທໍາ ມີຄວາມ
ເປັນເອກະພາບ ແລະ ເປັນທີ່ສິ້ນ
ສຸດຕາມກົດໝາຍ; ຈັດຕັ້ງຜັນ
ຂະຫຍາຍແຜນການປີ 2025 
ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ບັນ
ດາຄະນະກໍາມະການ ແລະ ຄະນະ
ເລຂາທິການ ເປັນແຜນງານອັນ
ລະອຽດໃນແຕ່ລະໄລຍະ ແນໃສ່
ເຮັດໃຫ້ທິດທາງ ແລະ ຄາດໝາຍ
ລວມ ໄດ້ຮັບການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດ
ມີຜົນສໍາເລັດຕາມແຜນການກໍາ
ນົດໄວ້.

(ຂ່າວ: ນາງ ໂສລະຢ໋າ, (ຂ່າວ: ນາງ ໂສລະຢ໋າ, 
ພາບ: ນາງ ມາລາວັນ)ພາບ: ນາງ ມາລາວັນ)

(ສພຂ) - ວັນທີ 30 ທັນ
ວາ 2024 ທ່ານ ແດງ ປະທຸມ
ທອງ ປະທານສະພາປະຊາຊົນ
ແຂວງໄຊສົມບູນ ໄດ້ເປັນປະທານ
ພິທີມອບ-ຮັບລົດຖີບໃຫ້ນັກຮຽນ
ທີ່ຮຽນເກັ່ງ ແລະ ນັກຮຽນທີ່
ຄອບຄົວທຸກຍາກ 11 ໂຮງຮຽນ
ພາຍໃນເມືອງອະນຸວົງ, ເຂ້ົາຮ່ວມ
ມີຫົວໜ້າຫ້ອງການສຶກສາທິການ 
ແລະ ກິລາເມືອງ, ອຳນວຍການ
ໂຮງຮຽນ, ຄູ-ອາຈານ ຕະຫຼອດ
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ຮອດນ້ອງນັກຮຽນທ່ີໄດ້ຮັບລົດຖີບ.
ລົດຖີບຈຳນວນ 55 ຄັນ 

ທີນ່ຳມາມອບໃນຄັງ້ນີ ້ມມີນູຄາ່ 
80 ລ້ານກວ່າກີບ ໄດ້ຮັບການ
ສະໜັບສະໜູນຈາກມູນນິທິຈີນ
ເພື່ອພັດທະນາຊົນນະບົດ ຮ່ວມ
ກັບກຸ່ມບໍລິສັດອາໂຫຼ ແລະ ມູນ
ນິທິຈ່ົງຢວນຮາຍຢຸນ ເພ່ືອນໍາໄປ
ມອບໃຫ້ໂຮງຮຽນລະ 5 ຄັນ 
ພ້ອມທັງແນະນຳການຊົມໃຊ້, 
ປົກປັກຮັກສາໃຫ້ເກີດປະໂຫຍດ 

ເພື່ອນຳໃຊ້ໃຫ້ຍາວນານທີ່ສຸດ; 
ທັງນ້ີ, ກໍເພ່ືອສ່ົງເສີມພ່ໍແມ່ປະຊາ
ຊົນ ໂດຍສະເພາະແມ່ນຄອບຄົວ
ຜູ້ທ່ີມີຄວາມຫຍຸ້ງຍາກດ້ານເສດ
ຖະກິດ, ຄອບຄົວທີ່ທຸກຍາກ ຕະ
ຫຼອດຮອດຫຼານນ້ອຍນັກຮຽນ
ຜູ້ທ່ີຮຽນດີຮຽນເກ່ັງ ເພ່ືອໃຫ້ເຂົາ
ເຈົ້າມີແຮງຈູງໃຈໃນການຄົ້ນ
ຄວ້າຮ່ຳຮຽນ.

(ແສງຕາວັນ ລັດຕະນະວົງ)(ແສງຕາວັນ ລັດຕະນະວົງ)
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(Xinhua) - ຕາມ ການ
ຄາດ ຄະ ເນ ຂອງສຳ ນັກ ງານ ການ
ສຳຫຼວດສຳ ມະ ໂນພົນລະເມືອງ
ຂອງ ສະຫະລັດອາ ເມ ລິ  ກາ 
(United States Census 
Bureau - USCB) ທີ່ເຜີຍແຜ່
ເມື່ອວັນຈັນ ທີ 30 ທັນ ວາຜ່ານ
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ມາ, ຄາດ ວ່າ ປະຊາກອນ ໂລກ ຈະ 
ເພີ່ມ ຂຶ້ນ ຫຼາຍ ກວ່າ 71 ລ້ານ ຄົນ
 ໃນ ປີ 2024  ແລະ  ຈະ ບັນລຸ 
8.09 ຕື້ ຄົນ  ໃນ ວັນ ປີ ໃໝ່.

ການເພ່ີມຂ້ຶນ 0.9 ສ່ວນ
ຮ້ອຍໃນປີ 2024 ຖືວ່າຊ້າລົງ
ເລັກໜ້ອຍຈາກປີ 2023 ເຊິ່ງ
ປະຊາກອນໂລກເພີ່ມຂຶ້ນ 75 
ລ້ານຄົນ; ອີງຕາມການຄາດຄະ

ເນ, ໃນເດືອນມັງກອນ 2025 
ປະຊາກອນທ່ົວໂລກຈະເກີດ 4.2 
ຄົນ ແລະ ເສຍຊີວິດ 2 ຄົນຕໍ່ວິ
ນາທີ.

USCB ເຜີຍວ່າ ປະຊາ
ກອນສະຫະລັດ ເພີ່ມຂຶ້ນ 2.6 
ລ້ານຄົນໃນປີ 2024 ແລະ ໃນ
ວັນປີໃໝ່, ຈະຢູ່ທ່ີ 341 ລ້ານຄົນ.

(Xinhua) - ເມື່ອ ວັນ
ພຸດ  ທີ 25 ທັນວາຜ່ານມາ, ຄະ
ນະ ປະຈຳ ສະພາ ຜູ້ ແທນ ປະຊາຊົນ 
ທົ່ວປະເທດ ຈີນ (National 
People’s Congress - NPC)  
ຊຸດ ທີ XIV  ໄດ້ປິດ ກອງ ປະຊຸມ
ສະ ໄໝ ທີ 13 ພາຍຫຼັງທີ່ດໍາເນີນ
ມາແຕ່ວັນທີ 21 ທັນວາ ໂດຍ
ການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ຈ້າວ 
ເລີ້ຈີ້ (Zhao Leji) ປະທານ ຄະ
ນະ ປະຈຳ  NPC. 

ໃນວັນປິດກອງ ປະຊຸມ, 
ບັນດາ ສະມາຊິກ ສະພາ  ໄດ້ ລົງ 
ຄະ ແນນ ສຽງ ຮັບຮອງ ເອົາ ກົດ
ໝາຍ ວ່າ ດ້ວຍ ອາກອນມູນຄ່າ
ເພ່ີມ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການ
ເຜີຍແຜ່ວິທະຍາສາດ ແລະ ເຕັກ
ໂນໂລຊີ (ປັບປຸງ) ແລະ ມະຕິ ວ່າ 
ດ້ວຍການ ປັບປຸງ ກົດໝາຍ ວ່າ
 ດ້ວຍ ການ  ກວດກາ;  ຕົກລົງ ປົດ 
ທ່ານ ຫວາງ ກວາງຮວາ (Wang 
Guanghua) ອອກຈາກຕໍາແໜ່ງ
ລັດຖະມົນຕີກະຊວງຊັບພະຍາ
ກອນທໍາມະຊາດ ແລະ ແຕ່ງຕັ້ງ 
ທ່ານ ກວນ ຈື້ໂອວ (Guan 
Zhi’ou)  ໃຫ້ ດຳລົງ ຕຳ ແໜ່ ງດັ່ງ
ກ່າວແທນ.

ທ່ານ  ສີ  ຈິ້ນ ຜິງ  ໄດ້ ລົງ 
ນາມ ໃນ ຄຳ ສັ່ງຂອງປະທານປະ
ເທດ 4 ສະບັບ  ເພື່ອ ປະກາດ ໃຊ້ 
ກົດ ໝາຍ  ແລະ  ການ ຕົກລົງບັນ
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ຫາສຳຄັນຂ້າງເທິງ.
ກອງ ປະຊຸມ ໄດ້ ມີ ມະຕິ 

ສະ ເໜີ ຮ່າງ ປັບປຸງ ກົດໝາຍ ວ່າ 
ດ້ວຍສະມາຊິກ  ສະພາ ຜູ້ ແທນ ປະ
ຊາຊົນ ທົ່ວປະເທດ ແລະ  ສະພາ 
ຜູ້ ແທນ ປະຊາຊົນ ທ້ອງ ຖິ່ນ ທຸກ 
ຂ້ັນ ຕ່ໍ ກອງ ປະຊຸມສະ ໄໝສາມັນ
ເທື່ອ ທີ 3 ຂອງ  NPC  ຊຸດ ທີ 
XIV  ເພື່ອ ພິຈາລະນາຢ່າງຮອບ
ຄອບ ຕື່ມ ອີກ ແລະ   ມອບໝາຍ
ໃຫ້ທ່ານ ຫຼີ ຫົງຈົງ (Li Hong-
zhong)  ຮອງປະທານຄະນະປະ
ຈໍາ NPC ຊີ້ແຈງຕໍ່ກອງປະຊຸມ
ຮັບຊາບ.

ກອງ ປະຊຸມ ໄດ້ ມີ ມະຕິ 
ຕົກລົງ ຈັດ ກອງ ປະຊຸມ ສະ ໄໝ
ສາມັນເທື່ອ ທີ 3 ຂອງ ສະພາ ຜູ້ 
ແທນ ປະຊາຊົນທົ່ວປະເທດ  ຊຸດ 
ທີ XIV ເຊິ່ງຈະ ໄຂ ຂຶ້ນ ໃນ ວັນ 
ທີ 05 ມີນາ 2025.

ບັນດາ ສະມາຊິກ ສະພາ  
ໄດ້ ໃຫ້ ສັດຕະຍາບັນ ສົນທິສັນ
ຍາ ການ ສົ່ງ ຜູ້ ຮ້າຍຂ້າມ ແດນ ລະ
ຫວ່າງ ຈີນ ກັບ ຊິມ ບັບ ເວ ແລະ  
ສົນ ທິ ສັນ ຍາ ອີກສະບັບລະ ຫວ່າງ 
ຈີນ ກັບຊູຣິນາມ;  ລົງ ຄະ ແນນ 
ສຽງ ຮັບຮອງ ເອົາ ບັນຊີລາຍຊ່ື ຂອງ
ສະມາຊິກ ຄະນະ ກຳມາທິການ ກົດ
ໝາຍ ພ້ືນຖານ ຂອງ ເຂດ ບໍລິຫານ
 ພິ ເສດ ມາເ ກົາ ສຳລັບ  ສະ ໄໝທີ 
6 ຂອງ ຄະນະ ປະຈຳ NPC. ນອກ

ຈາກນ້ັນ, ຍັງໄດ້ຮັບ ຮອງ ເອົາ ບົດ
ລາຍງານຄຸນ ສົມບັດຂອງ  ຜູ້ ແທນ
ປະຊາຊົນ ແລະ ບັນດາຮ່າງກົດ
ໝາຍທ່ີກ່ຽວຂ້ອງກັບບຸກຄະລາ
ກອນ.

ໃນການກ່າວ ຄຳ ເຫັນ  ປິດ
 ກອງ ປະ ຊມຸ, ທ່ານ ຈາ້ວ ໄດ້ຮຽກ
ຮ້ອງ ໃຫ້ ບັນດາ ສະມາຊິກ ສະພາ  
ຮັກສາ ແນວທາງ ການ ເມືອງ ທ່ີ ຖືກ
ຕ້ອງ ໃນ ວຽກ ງານ ຂອງ ຕົນ, ປະ
ຕິບັດ ໜ້າ ທີ່ ຕາມ ກົດໝາຍ, ມີ 
ຄວາມ ຮັບຜິດຊອບ  ແລະ ປັບປຸງ 
ຄຸນ ນະພາ ບວຽກ ງານ ຂອງ ສະພາ 
ຜູ້ ແທນ ປະຊາຊົນ ທ່ົວປະເທດ ຢ່າງ
 ຕ່ໍເນ່ືອງ; ຮຽກຮ້ອງໃຫ້ມີການກະ
ກຽມ ແລະ ດໍາເນີນກອງປະຊຸມ
ສະ ໄໝສາມັນເທື່ອ ທີ 3 ຂອງ  
NPC  ຊຸດ ທີ XIV ທີ່ຈະມາເຖິງ 
ຢ່າງເປັນຮູບປະທຳ, ມີປະສິດທິ
ພາບ, ຮອບຄອບ ແລະ ລະອຽດ
ຖີ່ຖ້ວນ.

ທ່ານ  ຈາ້ວ ຍງັ ຮຽກຮອ້ງ 
ໃຫ້ ບັນດາ ສະມາຊິກ ສະພາ  ກະ
ກຽມ ຢ່າງ ລະອຽດຖີ່ຖ້ວນ  ແລະ 
ຈັດ ຕັ້ງ ປະຕິບັດ ວຽກ ງານໃນ ປີ  
2025  ໃຫ້ ສອດຄ່ອງ ກັບ ໜ້າ
ທີ່ ຕົ້ນຕໍ ຂອງ ຄະນະ ປະຈຳ  NPC 
 ປະຈຳປີ   2025 ລວມທັງ ແຜນ
ວຽກດ້ານ ນິຕິບັນຍັດ, ການ ຕິດ
ຕາມກວດກາ, ການເປັນຕົວແທນ  
ແລະ ການ ຕ່າງປະ ເທດ.

(Xinhua) - ເມື່ອວັນ
ພຸດ ທີ 26 ທັນວາ ຜ່ານມາ, ທ່ານ 
ນາງ ເຄທີ ໂຮຊຸນ (Kathy 
Hochul) ເຈ້ົາຄອງລັດນິວຢອກ 
ຂອງ ສະຫະລັດອາເມລິກາ ໄດ້ລົງ
ນາມໃນຮ່າງກົດໝາຍທີ່ກຳນົດ
ໃຫ້ບໍລິສັດທ່ີປ່ອຍມົນລະພິດຈາກ
ເຊື້ອໄຟຟອດຊິນ (fossil fuel) 
ລາຍໃຫຍ່ ຕ້ອງຊ່ວຍຈ່າຍຄ່າສ້ອມ
ແປງຄວາມເສຍຫາຍທ່ີເກີດຈາກ
ສະພາບອາກາດທີຮ່າ້ຍແຮງ ເຊິງ່
ເກີດຂ້ຶນເລ້ືອຍໆເນ່ືອງຈາກການ
ປ່ອຍອາຍພິດເຮືອນແກ້ວ.

ກົດໝາຍ ສະບັບ ນີ້ ເອີ້ນ
 ວ່າ ກົດໝາຍ ກອງທຶນລວມເພ່ືອ 
ການ ປ່ຽນ ແປງ ຂອງ ດິນ ຟ້າ ອາກາດ 
(Climate Change Superfund 
Act)  ກຳນົດ ໃຫ້ ບໍລິສັດ ທີ່ ປ່ອຍ
ກາກ ບອນ ໃນ ປະລິມານ ຫຼວງຫຼາຍ  
ລະຫວ່າງ ປີ 2000-2024 ຕ້ອງ 
ຈ່າຍ ເງິນ ປະມານ 3 ຕື້ ໂດ ລາຕໍ່ປີ 
ເປັນເວລາ 25 ປີ.

ເຈົ້າຄອງນະຄອນນິວ
ຢອກກ່າວວ່າ “ດ້ວຍປະລິມານ
ຝນົທີ່ຕົກໜັກ, ຄືນ້ຄວາມຮອ້ນ 
 ແລະ  ພາຍຸ ຊາຍ ຝັ່ງ  ທີ່ ທຳລາຍ ສະ
ຖິຕິ ເກືອບ ທຸກໆ ປີ; ຊາວນິວຢອກ
ຕ້ອງແບກຮັບພາລະຫຼາຍຕ້ືໂດລາ
ໃນດ້ານສຸຂະພາບ, ຄວາມປອດ
ໄພ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ ເນື່ອງ
ຈາກມົນລະພິດທ່ີສ້າງຄວາມເສຍ
ຫາຍຕ່ໍສ່ິງແວດລ້ອມຂອງພວກ
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ເຮົາມາໂດຍຕະຫຼອດ.”
ກົດໝາຍ ດ່ັງກ່າວ  ມີຮູບ 

ແບບ ຕາມ ກົດໝາຍກອງທຶນລວມ
 ສະບັບດັ້ງເດີມ  ເຊິ່ງ ສ້າງ ຕັ້ງ ຂຶ້ນ
 ໃນ ປີ 1980 ແລະ ກຳນົດໃຫ້ບໍ
ລິສັດຕ່າງໆ ຈ່າຍເງນິຄ່າທໍາຄວາມ
ສະອາດສິ່ງເສດເຫຼືອທີ່ເປັນພິດ
ຈາກເຫດການຕ່າງໆ ເຊັ່ນການ
ຮົ່ວໄຫຼຂອງນໍ້າມັນ ແລະ ສານ
ເຄມີ.

ລັດ ຄາ ລິ ຟໍ ເນຍ  ກໍ ໄດ້ ປະ
ກາດ ໃຊ້ ກົດໝາຍ ສະບັບ ໃໝ່  
ເມື່ອ ວັນ ພຸດ ວັນ ທີ 1 ມັງກອນ 
ຜ່ານມາ ແນໃສ່ຫຼຸດຜ່ອນພາລະ
ວຽກບ້ານຂອງນັກຮຽນໃນທ່ົວລັດ.

ກົດໝາຍວຽກບ້ານເພ່ືອ
ສຸຂະພາບ (Healthy Home-
work Act) ເຊິ່ງເຈົ້າຄອງລັດ 
ທ່ານ ກາວິນ ນິວຊຳ (Gavin 
Newsom) ໄດ້ລົງນາມເມື່ອ
ເດືອນກັນຍາ 2024 ມີຜົນບັງ
ຄັບໃຊ້ໃນວັນທຳອິດຂອງປີ 2025 
ໂດຍມີເປົ້າໝາຍຕົ້ນຕໍເພື່ອສົ່ງ
ເສີມການເຮັດວຽກບ້ານໂດຍອີງ
ໃສ່ຫັຼກຖານເພ່ືອສະໜັບສະໜູນ
ການຮຽນຮູ້ ແລະ ສະຫວັດດີ
ການຂອງນັກຮຽນ ລວມເຖິງ
ຄວາມສອດຄ່ອງ ແລະ ຄວາມ
ຊັດເຈນໃນການໃຫ້ວຽກບ້ານ.

ຮ່າງ ກົດໝາຍນີ້ ຖືກ ສະ 
ເໜີ ຄັ້ງ ທຳ ອິດ ໂດຍ ທ່ານ ນາງ ປິ
ລາຣ໌ ສະເຄຍໂວ (Pilar Schia-

vo) ສະມາຊິກ ສະພາ ແຫ່ງ  ລັດຄາ 
ລິ ຟໍ ເນຍ  ເພື່ອແກ້ໄຂຄວາມກັງ
ວົນກ່ຽວກັບຄວາມກົດດັນຂອງ
ນັກຮຽນ, ຄວາມສະເໝີພາບດ້ານ
ການສຶກສາ ແລະ ປະສິດທິຜົນ
ໂດຍລວມຂອງວຽກບ້ານ ເຊິ່ງ
ນັກຮຽນ ລວມທັງລູກສາວຂອງ
ນາງ ທີ່ຢູ່ໃນຊັ້ນປະຖົມສຶກສາປີ
ທີ 6 ມັກຈະຈົ່ມກ່ຽວກັບການ
ເຮັດວຽກບ້ານຫຼາຍເກີນໄປ.

ຢ່າງໃດກໍຕາມ, ກົດໝາຍ 
ນ້ີບ່ໍໄດ້ໝາຍຄວາມວ່າລັດຈະຫ້າມ
ວຽກບ້ານ; ແຕ່ກຳນົດໃຫ້ອົງການ
ການສຶກສາທ້ອງຖິ່ນ (local 
educational agencies - 
LEAs) ພັດທະນາ, ນຳມາໃຊ້ 
ແລະ ປັບປຸງນະໂຍບາຍວຽກບ້ານ
ເປັນປະຈຳສໍາລັບທຸກຊັ້ນຮຽນ 
ຕັ້ງແຕ່ ຊັ້ນ ອະ ນຸ ບານໄລຍະ ຂ້າມ 
ຜ່ານ ໄປຈົນ ເຖິງ ຊັ້ນ ມັດທະຍົມ
ສຶກສາປີ ທີ 12 .

ເພື່ອຊ່ວຍໃນຂະບວນ
ການນີ້, ພະແນກສຶກສາທິການ
ຂອງລດັຄາລຟິເໍນຍ ຈະອອກຄາໍ
ແນະນໍາສໍາລັບໂຮງຮຽນໃນແຕ່
ລະເຂດ ພາຍໃນວັນທີ 1 ມັງ
ກອນ 2026, ສະໜອງຊັບພະ
ຍາກອນສູນກາງສໍາລັບ LEAs 
ເພື່ອພັດທະນານະໂຍບາຍວຽກ
ບ້ານຂອງພວກເຂົາ.

ນັກການສຶກສາ ແລະ ພໍ່
ແມ່ບາງຄົນ ມີຄວາມກັງວົນວ່າ

ການຫຸຼດລົງຂອງຄວາມຕ້ອງການ
ວຽກບ້ານ ອາດສົ່ງຜົນກະທົບຕໍ່
ມາດຕະຖານທາງວິຊາການ; ຢ່າງ

ໃດກໍຕາມ, ຜູ້ສະໜັບສະໜູນໂຕ້
ແຍ້ງວ່າ ກົດໝາຍ ນ້ີບ່ໍໄດ້ຍົກເລີກ
ວຽກບ້ານໂດຍສ້ິນເຊີງ, ແຕ່ເປັນ

ການເຮັດໃຫ້ວຽກບ້ານມີຈຸດມຸ່ງ
ໝາຍ ແລະ ສະໜັບສະໜູນສະ
ຫວັດດີການຂອງນັກຮຽນຫຼາຍຂ້ຶນ.

ທ່ານ  ຈ້າວ ເລີ້ຈີ້ (ກາງ, ແຖວໜ້າ) ຖ່າຍຮູບຮ່ວມ ກັບ ບັນດາສະມາຊິກ ຄະນະກຳມາທິການກົດໝາຍ ພື້ນຖານຂອງເຂດທ່ານ  ຈ້າວ ເລີ້ຈີ້ (ກາງ, ແຖວໜ້າ) ຖ່າຍຮູບຮ່ວມ ກັບ ບັນດາສະມາຊິກ ຄະນະກຳມາທິການກົດໝາຍ ພື້ນຖານຂອງເຂດ
 ບໍລິຫານ ພິ ເສດ ມາເ ກົາ   ສະ ໄໝທີ 6 ຫັຼງ ຈາກ ມອບ ຈົດໝາຍ ແຕ່ງຕ້ັງ, ທ່ີຫໍປະຊຸມ ໃຫຍ່ສະພາ  ປະ ຊາ ຊົນ, ນະຄອນຫຼວງ ປັກ ກ່ິງ  ບໍລິຫານ ພິ ເສດ ມາເ ກົາ   ສະ ໄໝທີ 6 ຫັຼງ ຈາກ ມອບ ຈົດໝາຍ ແຕ່ງຕ້ັງ, ທ່ີຫໍປະຊຸມ ໃຫຍ່ສະພາ  ປະ ຊາ ຊົນ, ນະຄອນຫຼວງ ປັກ ກ່ິງ 
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(AFP) - ກົດໝາຍ ສະ
ບັບ ຫ້ຼາ ສຸດ ຂອງ ຫວຽດນາມ ເຊ່ິງ
ມີຊື່ເອີ້ນວ່າ “ດຳລັດ 147” ມີ
ຜົນບັງຄັບໃຊ້ຢ່າງເປັນທາງການ
ຕັ້ງແຕ່ ວັນ ທີ 25 ທັນ ວາ 2024 
 ເປັນ ຕ້ົນ ໄປ ໂດຍທຸກ ບໍ ລິ ສັດ ເຕັກ
ໂນ ໂລ ຊີ ທ່ີໃຫ້ ບໍ ລິ ການ ຢູ່ ຫວຽດ
 ນາມ ບໍ່ວ່າຈະເປັນ Facebook, 
Instagram, X ແລະ TikTok 
ຕ້ອງມີລະບົບການຢ້ັງຢືນຕົວຕົນ 
ແລະ ເກບັຮກັສາຂໍມ້ນູຜູໃ້ຊ ້ເຊິງ່
ຕ້ອງພ້ອມທ່ີຈະມອບໃຫ້ແກ່ເຈ້ົາ
ໜ້າທີ່ທຸກຄັ້ງທີ່ມີການຮ້ອງຂໍ
ຈາກອົງການຂອງລັດຖະບານ; 
ໃນຂະນະດຽວກັນ, ບໍລິສັດຜູ້ໃຫ້
ບໍລິການ ຕ້ອງພ້ອມທ່ີຈະລຶບເນ້ືອ
ຫາທີ່ລັດຖະບານຖືວ່າ “ຜິດກົດ
ໝາຍ” ພາຍໃນ 24 ຊົ່ວໂມງ 
ຫັຼງຈາກໄດ້ຮັບການຮ້ອງຂໍຈາກ
ລັດຖະບານ.

ນອກຈາກນ້ັນ, ທຸກເວັບ

s;Pfok, [a'7a[.-hdqf\kpvyog8ugoaflt[a[.\js;Pfok, [a'7a[.-hdqf\kpvyog8ugoaflt[a[.\j
8hv'1A'1no8q;8qo{7;[75,dkos^Yogd,8hv'1A'1no8q;8qo{7;[75,dkos^Yogd,

 ໄຊ ສ່ື ສັງ ຄົມ  ມີເວລາ 90 ວັນ 
ເພ່ືອສະໜອງຂ້ໍມູນກ່ຽວກັບ “ຈໍາ 
ນວນ ທັງ ໝົດ ຂອງ ການ ຢ້ຽມຊົມ
 ປົກ ກະ ຕິ ຈາກ ຫວຽດ ນາມ” ແລະ  
“ຈໍາ ນວນ ຜູ້ ໃຊ້ ປົກ ກະ ຕິ ຕ່ໍ ເດືອນ 
ໃຫ້ແກ່ ເຈ້ົາໜ້າ ທ່ີ”; ກົດໝາຍ ຍັງ
ລະບຸ ວ່າ ບັນ ຊີ ຜູ້ ໃຊ້ ທ່ີ ໄດ້ ຮັບ ການ
 ຢັ້ງຢືນຕົວຕົນ ເຊິ່ງສ່ວນຫຼາຍ
ແມ່ນ “ເຄື່ອງໝາຍຖືກໃສ່ພື້ນສີ
ຟ້າ” ຈາກຜູ້ເບິ່ງແຍງລະບົບເທົ່າ
ນ້ັນ, ຈ່ຶງຈະສາມາດອອກອາກາດ 
ຫຼື ຖ່າຍທອດສົດໄດ້.

ນອກຈາກເລື່ອງການ
ໃຫ້ບໍລິການ ແລະ  ການ ເກັບ ຮັກ
 ສາ ຂໍ້ ມູນ,   ດໍາ ລັດ 147 ຍັງ ລະ ບຸ 
ກ່ຽວ ກັບ ການ ຈໍາກັດໄລຍະເວລາ
ການຫຼິ້ນເກມອອນລາຍຂອງຜູ້
ທີ່ມີອາຍຸຕໍ່າກວ່າ 18 ປີ “ເພື່ອ
ປ້ອງກັນການເສບຕິດ” ໂດຍກໍາ
ນົດເວລາ “ບໍ່ເກີນ 180 ນາທີຕໍ່
ວັນ” ສໍາລັບການຫຼິ້ນເກມທຸກ

ປະເພດລວມກັນ.
ດຳລັດ 147 ຂອງຫວຽດ

ນາມ ແມ່ນການຜັນຂະຫຍາຍ
ຈາກກົດໝາຍວ່າດ້ວຍຄວາມ
ປອດໄພທາງອິນເຕີເນັດ ສະບັບ
ປີ 2018 ທີ່ບັນດາປະເທດຕາ
ເວັນຕົກໄດ້ຕຳນິຕິຕຽນຢ່າງໜັກ
ໜ່ວງ ວ່າເປັນ ຄວາມ ຕ້ັງ ໃຈ ຂອງ 
ອຳນາດ ການ ປົກຄອງ ຫວຽດນາມ 
ໃນ ການຈໍາກັດ ສິດ  ແລະ  ເສລີ 
ພາບການ ນໍາ ໃຊ້ ອິນ ເຕີ ເນັດ ຂອງ
 ປະ ຊາ ຊົນ 

ຂໍ້ ມູນ ເບື້ອງ ຕົ້ນ ຂອງ ກະ
 ຊວງ  ຂ່າວສານ ຫວຽດ ນາມ ສະ 
ແດງ ໃຫ້ ເຫັນ ວ່າ, ປັດ ຈຸ ບັນ ໃນ
ປະເທດມີ ຜູ້ ໃຊ້ Facebook ປະ
ມານ 65 ລ້ານ ຄົນ, YouTube 
60 ລ້ານ ຄົນ ແລະ TikTok 25 
ລ້ານ ຄົນ.

(Xinhua) - ນົກອິນຊີ
ຫົວຂາວ ຫຼື ນົກອິນຊີຫົວລ້ານ 
(bald eagle) ເຊິ່ງເປັນສັນ ຍະ 
ລັກ ຂອງອຳນາດ ແລະ  ຄວາມ
 ເຂັ້ມ ແຂງ ຂອງ ສະ ຫະ ລັດອາເມ
ລິກາ  ມາ ເປັນ ເວ ລາກວ່າ 240 
ປີ  ໄດ້ ຮັບ  ກຽດ ອັນສົມຄວນ ເມ່ືອ 
ວັນ ອັງ ຄານ ທີ 24 ທັນ ວາຜ່ານມາ, 
ມັນໄດ້ກາຍເປັນນົກປະຈຳຊາດ
ຂອງປະເທດຢ່າງເປັນທາງການ.

ທ່ານ ປະ ທາ ນາ ທິ ບໍ ດີ ໂຈ 
ໄບເດນ ແຫ່ງ ສ.ອາເມລິກາ ໄດ້
ລົງນາມໃນກົດໝາຍທີ່ສົ່ງໃຫ້
ໂດຍລັດຖະສະພາ ທີ່ ປັບ ປຸງ ປະ
ມວນກົດໝາຍ ສະ ຫະ ລັດ  ເພື່ອ
ແກ້ໄຂບາງສ່ິງທ່ີຄົນຈໍານວນຫຼາຍ
ໄດ້ເບິ່ງຂ້າມເປັນເວລາດົນນານ 
ແລະ ກໍານົດໃຫ້ນົກອິນຊີຫົວ
ຂາວທີ່ຫຼາຍຄົນຄຸ້ນເຄີຍ ເພາະ
ຫົວສີຂາວ, ປາກສີເຫຼືອງ ແລະ 
ໂຕສີນ້ຳຕານ ເປັນນົກປະຈຳຊາດ, 
ອີງຕາມການລາຍງານຂອງສຳ
ນັກຂ່າວ AP.

ນົກອິນຊີຫົວຂາວ ປາກົດ
ຢູ່ເທິງຕາປະທັບຂອງສະຫະລັດ 
ເຊ່ິງຖືກນໍາໃຊ້ໃນເອກະສານທາງ
ການຕັ້ງແຕ່ປີ 1782 ເປັນປີທີ່
ມີການອອກແບບຕາປະທັບດັ່ງ
ກ່າວສໍາເລັດ; ຕາປະທັບ ປະກອບ
ດ້ວຍນົກອິນຊີ, ກ່ິງງ່າໝາກກອກ, 
ລູກສອນ, ໂລ່ປ້ອງກັນຄ້າຍຮູບ
ທຸງຊາດ, ຄໍາຂວັນ “E Pluribus 
Unum” ແລະ ກຸ່ມດາວ.

ໃນປີດຽວກັນນັ້ນ ລັດ
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ຖະສະພາໄດ້ກໍານົດໃຫ້ນົກອິນ
ຊີຫົວຂາວເປັນສັນຍະລັກແຫ່ງ
ຊາດ ແລະ ຮູບພາບຂອງມັນປາ
ກົດຢູ່ໃນຫຼາຍໆບ່ອນ, ຕ້ັງແຕ່ເອ
ກະສານ ແລະ ທຸງປະທານາທິບໍ
ດີ ໄປຈົນເຖິງເຄື່ອງໝາຍການ
ທະຫານ ແລະ ສະກຸນເງິນສະຫະ
ລັດ, ອີງຕາມ USA.gov.

ວັນດຽວກັນ,  ປະ ທາ ນາ 
ທິ ບໍ ດີ ໂຈ ໄບເດນ ໄດ້ປະກາດ
ໃຊ້ກົດ ໝາຍ ຕ່ໍ ຕ້ານ ການ ຮັບ ນ້ອງ
ໃໝ່ສະບັບທຳ ອິດ  ຂອງ ລັດ ຖະ 
ບານ ກາງ ເຊ່ິງຖືເປັນການສ້ິນສຸດ
ຄວາມພະຍາຍາມຫຼາຍປີທ່ີຄອບ
ຄົວຂອງຜູ້ເຄາະຮ້າຍ ຮຽກຮ້ອງ
ຄວາມໂປ່ງໃສ ແລະ ຄວາມຮັບ
ຜິດຊອບໃນວິທະຍາເຂດຂອງວິ
ທະຍາໄລ.

ກົດໝາຍຢຸດການ ຮັບ 
ນ້ອງໃໝ່ໃນວິທະຍາເຂດ (Stop 
Campus Hazing) ທີ່ຜ່ານສະ
ພາຕ່ຳ ເມື່ອເດືອນກັນຍາ ແລະ 
ສະພາສູງ ໃນເດືອນທັນ ວາ ແລະ 

ໄດ້ລົງນາມໂດຍທ່ານ ໄບເດນ 
ເມື່ອວັນທີ 24 ທັນ ວາ, ກຳນົດ
ໃຫ້ມະຫາວິທະຍາໄລຕ່າງໆ ເລ່ີມ
ຕ້ົນເກັບກໍາສະຖິຕິການ ຮັບ ນ້ອງ
ໃໝ່ ເພື່ອປະກອບເຂົ້າໃນບົດ
ລາຍງານສາທາລະນະທົ່ວໄປ.

ພາຍໃຕ້ກົດໝາຍຂອງ
ລັດຖະບານກາງທີ່ມີຜົນບັງຄັບ
ໃຊ້ມາຍາວນານ, ບັນດາວິທະຍາ
ໄລ ແລະ ມະຫາວິທະຍາໄລ ຕ້ອງ
ເປີດເຜີຍອາຊະຍາກຳທ່ີເກີດຂ້ຶນ
ຢູ່ວິທະຍາເຂດຂອງຕົນໃນແຕ່ລະ
ປີ; ເຖິງແມ່ນວ່າການຮັບ ນ້ອງ
ໃໝ່ ຈະມີຄວາມຮຸນແຮງ ແລະ 
ເປັນອັນຕະລາຍເຖິງຊີວິດໃນບາງ
ຄັ້ງ, ແຕ່ລັດຖະບານກາງບໍ່ເຄີຍ
ກຳນົດໃຫ້ໂຮງຮຽນເປີດເຜີຍສະ 
ຖິຕິກ່ຽວກັບຄວາມຖ່ີຂອງການ
ເກີດອາຊະຍາກໍາດັ່ງກ່າວ ໂດຍ
ສະເພາະພາຍໃນສະມາຄົມນັກ
ສຶກສາຊາຍ (fraternities) ແລະ 
ສະມາຄົມນັກສຶກສາຍິງ (soro-
rities) ທ່ີມີເປ້ົາໝາຍເປັນສະມາ
ຊິກໃໝ່ຂອງພວກເຂົາ.

ໃນຂະນະທີ່ເກືອບທຸກ
ລັດຂອງສະຫະລັດ  ຈະ ມີ ກົດໝາຍ
  ຕໍ່ ຕ້ານ ການ ຮັບ ນ້ອງໃໝ່, ແຕ່
ມາດຕະການຕ່າງໆກໍມີ ຂອບເຂດ 
ແລະ ຜົນກະທົບທ່ີແຕກຕ່າງກັນ; 
ຄວາມພະຍາຍາມທ່ີຜ່ານມາໃນ
ການນຳກົດໝາຍຂອງລັດຖະບານ
ກາງມາບັງຄັບໃຊ້, ຈຶ່ງລົ້ມເຫຼວ
ໃນລັດຖະສະພາ.

(Xinhua) - ມະຕິ ຂອງ 
ຈີນ  ທ່ີ ຈະ ເພ່ີມ  ອາຍຸ ບຳນານ ຕາມ 
ກົດໝາຍ ເທ່ືອ ລະ ໜ້ອຍ ໄດ້ ມີ ຜົນ
 ບັງຄັບ ໃຊ້ ເມື່ອ ວັນ ພຸດທີ 1 ມັງ
ກອນຜ່ານມາ ເຊິ່ງເປັນ ການ ປັບ
ປ່ຽນ ຄ້ັງ ທຳ ອິດ ໃນ ຮອບ 70 ກວ່າ 
ປີ , ຂະນະທ່ີ ປະ ເທດ ພວມ ດຳ ເນີນ 

9uo    g]uj,gruj,vkp5[eokogmnjv]t|hvp 9uo    g]uj,gruj,vkp5[eokogmnjv]t|hvp 
grnjvcdhw0[aoskxt-kdvovkp5l6'grnjvcdhw0[aoskxt-kdvovkp5l6'

ການ ແກ້ ໄຂ ບັນຫາ ປະຊາກອນ 
ອາຍຸ ສູງ ຢ່າງ ຈິງ ຈັງ.

ສະມາຊິກ ສະພາ ຜູ້ ແທນ
ປະຊາຊົນ ທ່ົວປະເທດ ຈີນ  ໄດ້ ລົງ 
ຄະ ແນນ ສຽງ ເຫັນ ດີ ຕໍ່ມະຕິ ດັ່ງ
ກ່າວເມື່ອ ເດືອນ ກັນຍາ 2024 
ໂດຍອາຍຸບໍານານຕາມກົດໝາຍ

ຂອງຜູ້ຊາຍ ຈະຄ່ອຍໆເພີ່ມຂຶ້ນ
ຈາກ 60 ເປັນ 63 ປີ ໃນໄລຍະ 
15 ປີ ເລີ່ມແຕ່ ວັນທີ 1 ມັງກອນ 
2025, ສ່ວນອາຍຸບໍານານຂອງ
ແມ່ຍິງ ແລະ ແຮງງານຍິງ ຈະເພ່ີມ
ຂຶ້ນຈາກ 55 ເປັນ 58 ປີ ແລະ 
ຈາກ 50 ເປນັ 55 ປ ີຕາມລາໍດບັ.

ນັບແຕ່ປີ 2030 ເປັນ
ຕົ້ນໄປ, ຈຳນວນປີຂັ້ນຕ່ຳຂອງ
ການຈ່າຍເງິນສົມທົບກອງທຶນ
ເບ້ຍບໍານານຂັ້ນພື້ນຖານ ເພື່ອ
ຮັບເງິນຊ່ວຍເຫຼືອປະຈໍາເດືອນ 
ຈະເພີ່ມຂຶ້ນເທື່ອລະ ໜ້ອຍ ຈາກ 
15 ເປັນ 20 ປີ ໂດຍເພີ່ມຂຶ້ນ 6 
ເດືອນຕ່ໍປີ;  ຂະ ນະ ດຽວ ກັນ , ແຮງ
ງານ ຈະ ໄດ້ ຮັບ ການ ອະ ນຸ ຍາດ ໃຫ້ 
ຮັບ ບໍາ ນານ ໂດຍ ສະ ໝັກ ໃຈກ່ອນ
ກຳນົດບໍ່ເກີນ 3  ປີ ລ່ວງ ໜ້າ  ຫຼັງ 
ຈາກ ຈ່າຍເງິນສົມທົບກອງທຶນ
ເບ້ຍບໍານານຄົບຈຳນວນປີຂ້ັນຕ່ຳ .

ນອກຈາກນັ້ນ, ນະໂຍ

ບາຍໃໝ່ຍັງຈະອະນຸຍາດໃຫ້ບຸກ
ຄົນເລ່ືອນການຮັບບໍານານອອກ
ໄປອີກ ຖ້າສາມາດບັນລຸຂໍ້ຕົກ
ລົງກັບນາຍຈ້າງ, ແຕ່ການເລ່ືອນ
ເວລາບໍ່ຄວນເກີນ 3 ປີ.

ເບື້ອງຫຼັງ ການ ປະຕິ ຮູບ  
ແມ່ນ ການ ປ່ຽນ ແປງ ທີ່ ສຳຄັນ  4  
ຢ່າງ ຂອງ ໂຄງ ປະກອບ ປະຊາກອນ 
ຂອງ ຈນີ ຄ:ື   ອາຍຸ ຍນື ທີ ່ເພີມ່ ຂ້ຶນ, 
ຈຳນວນປີການສຶກສາທ່ີຫຼາຍ ຂ້ຶນ,
ຜູ້  ອາ ຍຸສູງທີ່ເພີ່ມ ຂຶ້ນ  ແລະ ຈຳ
ນວນປະຊາກອນໃນໄວເຮັດວຽກ
ທີ່ຫຼຸດລົງ.

ຂ້ໍ ມູນ ຫ້ຼາ ສຸດ ສະ ແດງ ໃຫ້ 

ເຫັນ ວ່າ  ອາ ຍຸສະ ເລ່ຍ  ຂອງ ປະຊາ
ກອນຈີນ  ແມ່ນ 78.6 ປີ; ຂໍ້ ມູນ 
ຢ່າງ ເປັນ ທາງ ການ ຍັງ ສະ ແດງ ໃຫ້ 
ເຫັນ ວ່າ  ຈີນ  ໄດ້ ເຂົ້າ ສູ່ ສັງ ຄົມ ຜູ້ 
ອາ ຍຸສູງ  ລະດັບປານ ກາງແລ້ວ, 
ໃນ ທ້າຍ ປີ 2023 ຈຳນວນປະ
ຊາກອນ ທີ່ ມີ ອາ ຍຸ 60 ປີ ຂຶ້ນ ໄປ 
ມີ 297 ລ້ານ ຄົນ ກວມ 21.1% 
ຂອງ ປະ ຊາ ກອນ ທັງໝົດ.

ອີງ ຕາມ ການ ຄາດ ຄະ ເນ  
ຈຳນວນ ຜູ້ທ່ີມີອາຍຸ 60 ປີ ຂ້ຶນ ໄປ
 ໃນ ຈີນ  ຈະ ຫຼາຍ ກວ່າ 400 ລ້ານ
 ຄົນ  ໃນ ຮອບ ປີ 2035, ກວມ 
30% ຂອງ ປະຊາກອນ ທັງ ໝົດ.
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ຜູ້ຊີ້ນຳ ຜູ້ຊີ້ນຳ 

ທ່ານ ສິງຄໍາ ວົງພະຈັນທ່ານ ສິງຄໍາ ວົງພະຈັນ

ຄະນະຊ່ຽວຊານທີ່ປຶກສາ ຄະນະຊ່ຽວຊານທີ່ປຶກສາ 
ທ່ານ ສີສຸພັນ ແສງສະຫວັນທ່ານ ສີສຸພັນ ແສງສະຫວັນ

ທ່ານ ວິເສດ ສະແຫວງສຶກສາທ່ານ ວິເສດ ສະແຫວງສຶກສາ
ທ່ານ ທອງດາ ສຸພາສິດທ່ານ ທອງດາ ສຸພາສິດ
ທ່ານ ຄຳຫວັນ ດາລາວົງທ່ານ ຄຳຫວັນ ດາລາວົງ  

ຄະນະບັນນາທິການ ຄະນະບັນນາທິການ 
ທ່ານ ປອ. ພິດສະໄໝ ບຸນວິໄລ ຫົວໜ້າ ບກທ່ານ ປອ. ພິດສະໄໝ ບຸນວິໄລ ຫົວໜ້າ ບກ
ທ່ານ ວິລະພັດ ພາບວິໄຊ ຮອງຫົວໜ້າ ບກ ທ່ານ ວິລະພັດ ພາບວິໄຊ ຮອງຫົວໜ້າ ບກ 
ທ່ານ ບຸນເກີດ ວົງໄຊຍາ ຮອງຫົວໜ້າ ບກທ່ານ ບຸນເກີດ ວົງໄຊຍາ ຮອງຫົວໜ້າ ບກ

ກອງບັນນາທິການ ກອງບັນນາທິການ 
ທ່ານ ນາງ ວັນນາລິນ ສຸລິວົງສັກ ທ່ານ ນາງ ວັນນາລິນ ສຸລິວົງສັກ 

ທ່ານ ນາງ ໄຊໂສພາພອນ ມິ່ງມຸງຄຸນທ່ານ ນາງ ໄຊໂສພາພອນ ມິ່ງມຸງຄຸນ
ທ່ານ ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດທ່ານ ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ

ອອກແບບ - ຈັດໜ້າ ອອກແບບ - ຈັດໜ້າ 

ທ່ານ ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊທ່ານ ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ

lkfltfk9ko fiDc9j,c9h' gIafdko
7Qo7;hkdjP;da[sq;0=h-bj'[+,u.zg7up7qho7;hk,kdjvoD 16j,k,N\jb'F g0qkgsao
c,'dtlk[w8j16jgmy'38t8+\hkg0qkD  g0qk8aflyo.9]q',n7qho7;hkdjP;da[c,'
dtlk[1jk'Iu[fj;oD 

g0qk9a[gvqkc,'dtlk[wxxq'w;hdk'38t  c]h;vvd7elaj';jkG “c]jo K”
c,'dtlk[38oahoc]joD

8+,k mjkogfaf0kc,'dtlk[vvd0k\bj'F gvqk,aoxq'w;hdk'38t c]t
laj'.sh,aoc]jo c,'dtlk[d=c]joD g0qkgfaf0kc,'dtlk[vvd8nj,vud
0k\bj'F gvqk,aoxq'w;hdk'38t c]t [vd,ao;jk “c]jo K”F  g4y';jk9tpkdcfjF
c8j,aod=c]joD mjkolkfltfk9kogfaf0kc,'dtlk[ma'|qfvvdF gvqk
,aoxq'w;hdk'38t c]h;[vd.sh,aoc]joF c8j7A'oU,ao[+pv,c]joD 

mjkolkfltfk9ko fiDc9j,c9h' r=.98+zqodkomqf]v'oUD g0qk
lts^5[7egsao;jkG “g,njvgfaf0kc,'dtlk[vvd|qfDDD ,ao9t[+lk,kfwfhpyo
lP'spa'|qf”D

 Prof. Dr ChaemCheng was in research of a subject on which no
which no research had ever been done. One day, he saw a cockroach 
on the table in front of him. He immediately decided to under-take 
research on the roach.

He picked the roach and put it in the center of the table and said:

“Run K” the roach ran.
He pulled off one leg of the insect, put it again in the center of the 

table and said, “Run K” the roach ran. He pulled one more leg off the roach, 

put it back on the table and said: “Run K” the roach could not K
Prof. Dr. ChaemCheng was satisfied with his research and concluded: 

“When you pull out all the legs of a roach, it can not hear anymore.”

Deaf CockroachDeaf Cockroach

##    [jk;dt[n[jk;dt[n

##    BAOKBUBAOKBU

c,'dtlk[s6\;dc,'dtlk[s6\;dg]ng]njjv'muv'mujj\hklqo.9\hklqo.9
9kdxtgmf8;addu9kdxtgmf8;addu

ກະແສໃຫຍ່ໄຟແຮງໃນສະໜາມຮົບ
ປົກປ້ອງສິດທິ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດຂອງຄົນ
ໃນໄວເດັກຍຸກນີ້ ກໍແມ່ນມາດຕະການຄວບ
ຄຸມການນຳໃຊ້ສ່ືສັງຄົມອອນລາຍໃນກຸ່ມເດັກ
ນ້ອຍ ດັ່ງມີຂ່າວຈາກທາງການຂອງປະເທດ
ຕວັກກີທ່ີວ່າ ການຊົມໃຊ້ເຕັກໂນໂລຊີດິຈິຕອນ
ພາຍໃນປະເທດໄດ້ເພີ່ມຂຶ້ນຢ່າງໄວວາ ແລະ 
ຕໍ່ເນື່ອງໃນກຸ່ມເດັກນ້ອຍ ແລະ ຄົນໃນໄວ
ໜຸ່ມ ອັນໄດ້ສ້າງບັນຫາທາງຈິດໃຈເຊັ່ນ ເຮັດ
ໃຫ້ມີອາການຢ້ານກົວ, ຕົກໃຈງ່າຍ, ຊຶມເສົ້າ, 
ອາການໂສສຸດໂສສ້ຽງ ແລະ ອື່ນໆ. ທ່ານ ເດ
ນິດ ກູເລີ ຮອງປະທານສະພາສູງສຸດ ຝ່າຍກິດ
ຈະການວິທະຍຸ ແລະ ໂທລະພາບແຫ່ງຊາດ
ຕວັກກີ ໄດ້ກ່າວກ່ຽວກັບບັນຫານີ້ວ່າ ການ
ເສບຕິດອຸປະກອນດິຈິຕອນຫຼາຍເກີນເຖືອດ 
ໂດຍສະເພາະແມ່ນສື່ອອນລາຍນັ້ນ ໄດ້ກໍ່ໃຫ້
ເກີດອາການ “ຢ້ານຕົກກະແສ” ໃນກຸ່ມເດັກ
ນ້ອຍ. ຄວາມຢ້ານດັ່ງກ່າວ ພາໃຫ້ເກີດແນວ
ຄິດໂສສຸດ, ຜິດຫວັງ, ລົບກວນເວລານອນ 
(ນອນບໍ່ຫຼັບ) ຍ້ອນຄວາມວິຕົກກັງວົນ ແລ້ວ
ຕໍ່ໃສ່ແນວຄິດດ້ອຍຄ່າຕົນເອງ. ຍ້ອນແນວນີ້
ລະ ທາງການຂອງຕວັກກີ ຈຶ່ງໄດ້ຄົ້ນຄວ້າລະ
ບຽບການເພື່ອຄວບຄຸມລະບົບສື່ສັງຄົມໃນ
ກຸ່ມຄົນອາຍຸຕໍ່າກວ່າ 16 ປີ. ສ່ວນທ່ານ ຣາ
ເດຍ ເຊເຊີ ປະທານອະນຸກຳມະການສິດທິຂອງ
ເດັກໃນລັດຖະສະພານັ້ນ ໄດ້ເວົ້າເຖິງອາການ
ຂອງເດັກທີ່ຕົກເປັນທາດຂອງສື່ສັງຄົມອອນ
ລາຍວ່າ: ເດັກຈະມີຄວາມສາມາດສື່ສານຊ້າ,
ຄວາມສາມາດໃນການຕອບສະໜອງທາງອາ
ລົມຫຼຸດລົງ ແລະ ຕ້ອງການແຍກປ່ຽວຕົນອອກ
ຈາກສັງຄົມ. 

ໃນປີ 2023, ອົງການກອງທຶນຂອງ
ສະຫະປະຊາຊາດເພື່ອບັນຫາປະຊາກອນ ໄດ້

ເຮັດການສຳຫຼວດກ່ຽວກັບເຍົາວະຊົນໃນຕວັກ
ກີ ແລະ ໄດ້ພົບວ່າ ໃນ 67 ແຂວງ ຈາກທັງ
ໝົດ 81 ແຂວງນັ້ນ ຄົນໃນເກນອາຍຸແຕ່ 15-
24 ປີ ຈໍານວນ 92% ໃຊ້ສື່ສັງ ຄົມອອນລາຍ 
ແລະ ອີກຂ່າວໜຶ່ງຈາກຕວັກກີເຊັ່ນກັນນັ້ນ ກໍ
ຄືນະໂຍບາຍເພີ່ມເງິນເດືອນຂັ້ນຕໍ່າ 30% ສຳ
ລັບປີ 2025 ຄິດເປັນຈຳນວນເງິນ 22,104
 ລີຣາ (ຊື່ສະກຸນເງິນຕວັກກີ). ໃນປີ 2024 
ເງິນເດືອນຂັ້ນຕໍ່າແມ່ນ 17,002 ລີຣາ. ຂ່າວ
ນີ້ອ່າວແປກ ເພາະວ່າໃນຫຼາຍໆປະເທດນັ້ນ 
ການປັບຂຶ້ນຄ່າແຮງງານ ຫຼື ເງິນເດືອນຂັ້ນຕໍ່າ 
ມັກຈະມີຂຶ້ນໃນສະພາບເງິນເຟີີ້, ແຕ່ຢູ່ຕວັກ
ກີນີ້ພັດປີ້ນກັນ ເພາະວ່າໃນປີ 2024 ຜ່ານມາ
ລະດັບເງິນເຟີ້ໃນປະເທດນີ້ໄດ້ຫຼຸດລົງເຖິງ 
47.09% ເຊິ່ງນັບວ່າຢູ່ໃນລະດັບຕໍ່າສຸດນັບ
ແຕ່ເດືອນມີນາປີ 2023. ທ່ານ ເວດາດ ອິຊິ
ຄານ ລັດຖະມົນຕີກະຊວງແຮງງານ ແລະ ປະ
ກັນສັງຄົມຂອງຕວັກກີ ມີຄຳເຫັນກ່ຽວກັບ
ການເພີ່ມເງິນເດືອນຂັ້ນຕໍ່າສຸດຄັ້ງນີ້ວ່າ ເພື່ອ
ຍົກລະດັບຊີວິດການເປັນຢູ່ຂອງຜູ້ອອກແຮງ
ງານ, ຮັບປະກັນສະຖຽນລະພາບດ້ານເສດຖະ
ກິດຂອງປະເທດ, ສ້າງຫຼັກຄໍ້າປະກັນຄວາມຍຸ
ຕິທຳໃນຊີວິດ ແລະ ການງານ ເພື່ອໃຫ້ທຸກຄົນ
ມີຄວາມໝັ້ນໃຈໃນແນວທາງການພັດທະ
ນາປະເທດຊາດ.

ໃນຍຸກເຂົ້າຍາກ-ໝາກແພງຄືຊູ່ມື້ນີ້ 
ອັນເນື່ອງມາຈາກຄວາມຫຍຸ້ງຍາກທາງເສດ
ຖະກິດຂອງໂລກ ແລະ ຂອງປະເທດ ໂດຍສະ
ເພາະທາງການຂອງຫຼາຍໆປະເທດໄດ້ປັບຂ້ຶນ
ເງິນເດືອນຂັ້ນຕໍ່າ, ເງິນສະຫວັດດີການສັງຄົມ 
ກໍຄືເງ ິນສະໜັບສະໜູນໃນຮູບແບບຕ່າງໆ ໃນ
ນັ້ນລວມທັງຢູ່ປະເທດລາວຂອງພວກເຮົານຳ.
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